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برق تابستانی؛ تکرار یک بحران
امیر موسی کاظمی  مشکل قطعی برق که این روز ها در گرمای تابستان روی 
اعصاب مردم قدم می زند، به هیچ عنوان پدیده ای جدید نیست و در سال های 

گذشته نیز شاهد وقوع آن بوده ایم. 
فعالان حــوزه اقتصادی تاکیــد می کنند که قطعی های برق عملا خســارات 
زیادی را به آن ها وارد می کنند و سبب می شــوند که روند تولید مختل گردد. 
موضوعی که خود می توانــد، قیمت برخی کالا ها را به نحــو قابل ملاحظه ای 
افزایش دهد. هنوز فراموش نکرده ایم که در ســال های گذشــته، قطعی برقِ 
کارخانه های ســیمان تا چه اندازه در این بازار نوسانان قیمتی ایجاد کرده بود. 
به بیان ساده تر، قطعی های مکرر برق با آســیب های جدی به فضای کسب و 

کار ها و تولید کشور نیز همراه است.

یادداشت

رسانه دینی و مشکل بازنمایی زن
ابوالفضل اقبالی  یکی از مســائل مهم و اساســی در حیطه مفهومی رسانه 
دینی همواره موضوع زن بوده و هست. در نســبت میان زن و رسانه دینی یک 
پرســش محوری وجود دارد و آن هم نحــوه و کیفیت بازنمایــی زن به مثابه 

کنشگر فعال در رسانه است.

دیدگاه

نشست خبری مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان در آستانه هفته 
دولت با رویکرد گزارش عملکرد ۲ ساله با حضور اصحاب رسانه های 

ملی برگزار شد.
محسن قدیری، مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان که سال گذشته به عنوان 
مرد سال صنعت پالایش نفت کشور معرفی شد؛ در آستانه هفته دولت و در راستای 
ارائه عملکرد اقدامات پالایش نفت اصفهان در جهت گفتمان رهبر در تحقق گام 
دوم انقلاب؛تکمیل زنجیره ارزش محصولات و جلوگیری ازخام فروشی سومین 
نشست خبری خود با رسانه های سراسری را در محل پترو پالایش اصفهان برگزار 

کرد تا به سوالات اصحاب رسانه در سطح ملی پاسخ دهد.
محسن قدیری   مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، در این نشست عنوان 
کرد:که هدف هیات مدیره و مدیریت این شرکت همواره بر تمکززدایی و گریز از 
بروکراسی بوده  است ، بر همین اساس سال گذشته ساختار سازمانی شرکت تغییر 

کرد و به هلدینگ پتروپالایش اصفهان تبدیل شد.
وی افزود: در هر سال ۱۱۴ میلیارد دلار انرژی در کشور هدر میرود که میتوان با 

صرفه جویی از این سرمایه ها در راستای پیشبرد پروژه ها استفاده کرد.
وی با اشاره به اینکه جهاد تصمیم در پالایشگاه اصفهان انجام شد تا حداکثر 
سود برای شرکت به دست آید گفت: چشم انداز جسورانه پالایشگاه اصفهان 
موفق  هلدینگ  به  شدن  تبدیل  هدف  با  متوازن  و  پایدار  توسعه  براساس 
پتروپالایشی تنظیم شده تا بتوان به بالاترین ضریب پیچیدگی در منطقه تا 

افق ۱۴۰۵ دست یافت.
قدیری اضافه کرد: ۷۰ درصد پروژه های هلدینگ در شرکت های تابعه و ۳۰ درصد 
آن در مجموعه پالایشگاه اصفهان در حال انجام است. زیرساخت های پالایشگاه 
اصفهان وچارت ها نیازمند اصلاح بود که به خوبی انجام شد.البته ما گام بزرگی  
برای ارتقاء زیرساخت های قدیمی پالایشگاه برداشتیم که در این راستا  تا  افق 

۱۴۰۵ به اهداف تعیین شده دست می  یابیم.
ادامه داد: احداث واحد RHU، احداث واحد RFCC  پالایشی، احداث  وی 
واحد KHT، احداث بازیابی گاز LPG از گازهای خروجی واحد ایزومریزاسیون 
و احداث تصفیه گازوئیل DHT  از جمله پروژه های کیفی است که در دستور 

کار است.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان گفت: ۲۳ پروژه در حوزه آب برای رفع 
مشکل کمبود آب پالایشگاه در دستور کار قرار گرفت که براساس آن مصرف 
آب پالایشگاه تا نیمه سال آینده ۷۵ درصد کاهش می یابد. اکنون در حال نصب 
تصفیه خانه در شاهین شهر هستیم که آب سیاه را کاملا تصفیه کرده و به پالایشگاه 
تحویل می دهد. همچنین مصرف آب در فصل سرد کاهش یافته و آب های تصفیه 

شده در مخازن استراتژیک پالایشگاه ذخیره سازی خواهد شد.
      

ساخت ۳ برج کولینگ هیبریدی در پتر و پلایش اصفهان
قدیری اضافه کرد: قرار است مخازن پالایشگاه به مخازن استان اصفهان متصل 
شود. انتقال آب از خلیج فارس نیز در دستور کار بوده و ۲۰ میلیون متر مکعب آب 
تا نیمه اول سال آینده به پالایشگاه اصفهان میرسد. همچنین در حال نصب سه 
واحد HERO  و CCRO  هستیم که آب های مصرفی پالایشگاه را تصفیه کرده 

و مجددا وارد سیستم میکند.
وی با اشاره به اینکه برای نخستین بار در سال آینده آب شرب را پس از ۴۴ سال از 
پالایشگاه اصفهان به طور کامل قطع کرده و صددرصد آب موردنیاز از پساب تأمین 

خواهد شد گفت: هم اکنون در حال ساخت ۳ برج کولینگ هیبریدی هستیم.
  

فعالیت های پتر وپالایش اصفهان مکانیزه مدیریت خواهدشد
 ERP مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان گفت: اکنون در حال نصب نرم افزار
و SAP آلمان در پالایشگاه هستیم که همه فعالیت های موجود را مکانیزه خواهد 

کرد. فرایندها با اجرای این نرم افزار شاخص محور شده و میتوان آن را براساس 
کیفیت کنترل کرد. با استفاده از هوش مصنوعی و داده های این نرم افزار، نقشه 

استراتژیک پالایشگاه اصفهان تدوین خواهد شد.
قدیری اضافه کرد: تولید بنزین پالایشگاه اصفهان اکنون به ۴۰۰ هزار بشکه و ۱۴ 
میلیون لیتر در روز رسیده است. پروژه RFCC  منجر به افزایش ۷.۹ میلیون 
لیتر در روز بنزین خواهد شد. پالایشگاه اصفهان میتواند در رفع ناترازی بنزین 

کشور ایفای نقش کند.

  
مشعل های پالایشگاه اصفهان

 به آنالایزر آنلاین محیط زیست متصل است
وی ادامه داد: در پالایشگاه اصفهان تا سال ۱۴۰۴، ۱۲ محصول استراتژیک از 
گوگرد تولید خواهیم کرد که شامل انواع کودهای گوگردی بوده و هرسال ۱۰ 
همت درآمد ایجاد خواهد کرد. این مجموعه در راستای چشم انداز ۱۴۰۵ و تبدیل 
شدن به هلدینگ موفق پتروپالایشی به دنبال رساندن ضریب پیچیدگی به ۱۲.۶ 

هستیم.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان گفت: سود هلدینگ پتروپالایشی شپنا 
تا سال ۱۴۰۵ به ۴.۲ میلیارد دلار خواهد رسید. تولید کودهای گوگردی، تولید 
الکل های چرب و رفع ناترازی بنزین از جمله حوزه هایی است که پالایشگاه اصفهان 

در آن ایفای نقش میکند.
وی با اشاره به اینکه  همه مشعل های پالایشگاه اصفهان به آنالایزر آنلاین محیط 
زیست متصل است افزود:  با اجرای پروژه های حوزه آب نیاز پالایشگاه اصفهان به 
آب شهری کاهش خواهد یافت و از زاینده رود و یا درچه هیچ آبی در پالایشگاه 

مصرف نخواهد شد.

  
حاشیه سود پالایشگاه اصفهان به ۱۱ درصد رسیده است

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان گفت: به دنبال تولید محصولاتی هستیم 
که سودآوری بیشتری داشته باشد. در زمان شروع فعالیت،پالایشگاه اصفهان 
ضررده بود اما با مدیریتی که انجام شد حاشیه سود شرکت به ۱۱ درصد رسیده 
است. قدیری اضافه کرد: همه بنزین تولید پالایشگاه اصفهان استاندارد یورو ۵ دارد.

  
با راه اندازی معاونت هوش مصنوعی بهر ه وری
 پتر و پالایش اصفهان  ۱۰ برابر افزایش می یابد

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان از راه اندازی معاونت هوش مصنوعی در 
این هلدینگ نیز خبر داد و گفت:با فعالیت مناسب این معاونت و قرار گرفتن آن در 

فرآیندهای هلدینگ، بهره وری پالایشگاه  ۱۰ برابر افزایش می یابد.
قدیری، با بیان اینکه با وجود هوش مصنوعی دیگر نیازی به افراد متخصص نداریم، 

تصریح کرد: بیش از یک هزار تخصص در هوش مصنوعی تعریف شده و ما فقط 
دیتا را برای این هوش تعریف کنیم و خروجی های تخصصی را دریافت خواهیم 

کرد.
مدیر عامل پالایشگاه اصفهان در ادامه  با تأکید بر اینکه با استفاده از ظرفیت 
نخبگان و جوانان در هلدینگ پتروپالایش اصفهان موفق به تحقق همه اهدافمان 
شدیم، گفت: همه پروژه ها در این شرکت پالایشی با SPI بالای ۹۸ درصد در حال 
انجام است و راهبرد در پالایشگاه اصفهان تغییر کرده است. ما دیگر وابسته به نفت 

نیستیم و برای رسیدن به پتروپالایش در حال حرکت هستیم.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان افزود: هم اکنون در حال پیاده سازی روش 
ای آرپی با الگوبرداری از اس ای پی آلمان هستیم؛ ۹ ماژول امسال استفاده می شود 

و خروجی این برنامه به هوش مصنوعی وصل خواهد شد.

  
تا سال ۱۴۰۵ به سازمان یاد گیرنده تبدیل می شویم

قدیری با بیان اینکه تا سال ۱۴۰۵ به سازمان یادگیرنده تبدیل خواهیم شد، افزود: 
مدیران ما به عنوان مربی به منظور ارتقای سطح دانش و تخصص کارکنانشان 

نقش آفرینی خواهند داشت.
وی با اشاره به دستاوردهای هلدینگ پتروپالایش اصفهان در زمینه استفاده از 

فناوری های نو برای تولید انرژی اظهار کرد: در این زمینه شرکت زیرمجموعه 
مشعل پویا تا سال ۱۴۰۵، بیش از یک هزار مگاوات برق تولید خواهد کرد.

  
تحریم ها محدودیتی برای پالایشگاه اصفهان ایجاد نمی کند

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان با تأکید بر اینکه تحریم ها محدودیتی برای 
ما ایجاد نخواهد کرد، گفت: شرکت راهبر ترابر انرژی در آینده بزرگ ترین شرکت 
حمل ونقل ایران خواهد شد و تاکنون ۲۰۰ تانکر برای این شرکت خریداری شده 
و تمام اقدام های آن با شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی هماهنگ 

می شود.

  
۴۵۰پروژه پتر و پالایشی در قلب نصف جهان

 رکورد بزرگی است

مرد سال صنعت نفت ایران ؛ با اشاره به اینکه ۴۵۰ پروژه با پیشرفت بالای ۱۶ 
درصد در هلدینگ پتر و پالایش اصفهان در حال انجام است  تصریح کرد: در 
شرکت سهروردی پالایشگاه اصفهان پروژه آراچ یو به عنوان یک ابر پروژه در حال 
اجراست که در قالب آن ۶ زیرپروژه اجرایی می شود و ۴ میلیارد دلار در آن 

سرمایه گذاری شده است.
از  دیگر  یکی  را  ایرانیان  اکسیر  شرکت  ؛  اصفهان  پالایشگاه  عامل  مدیر 
زیرمجموعه های این شرکت برشمرد و گفت: پروژه مرتبط با این شرکت تا پایان 
امسال به بهره برداری می رسد و روزانه ۳۰ هزار بشکه کروسین را با کاتالیست 

ایرانی تصفیه خواهیم کرد.
وی با اشاره به اینکه برای پیشبرد اهداف اچ اس ئی باید همه واحدها همسو با 
یکدیگر به این سمت حرکت کنند، افزود: نمودار سازمانی هلدینگ پالایشی 
اصفهان نیز بر این اساس چیده شده است. تمامی پروژه های این شرکت دارای 
آرای آی بالای ۳۰ درصد هستند و با اجرای پروژه های اچ اس ئی، بار روانی اجرای 

پروژه ها کاهش می یابد.

  
نگرش مدیریت پتر و پالایش اصفهان  به سمت سلامت کارکنان و 

مدیریت بحران است
وی با تأکید بر اینکه نگرش ما امروز به سمت اچ اس ئی، سلامت کارکنان و مدیریت 
بحران است، گفت: در این زمینه نموادر سازمانی مدیریت بحران ایجاد کردیم و 
اچ اس ئی و مدیریت بحران را با هوش مصنوعی به یکدیگر متصل کردیم و همه 

دوربین های موجود در پالایشگاه اصفهان اصلاح شده و با هوش
مصنوعی در ساختمان مدیریت بحران مرکزی، نظارت می شود، همچنین سیستم 

ماشینی برای حضور و تردد افراد در بحران ها ایجاد کرده ایم.
مدیرعامل شرکت پالایش نفت اصفهان ساخت زمین آتش استاندارد براساس 
استانداردهای بین المللی و مشخص کردن نقاط کور و تغییر مسیر آب آتش نشانی 
پالایشگاه و بهبود آن را از دیگر اقدام های انجام شده در پالایشگاه اصفهان برای 

بهبود وضع اچ اس ئی در این واحد پالایشی دانست.
قدیری به این مسئله تاکید کرد: به سرمایه گذاری خارجی نیازنداریم زیرا با مدیریت 
صحیح و انضباط مالی، هم اکنون نقدینگی داریم و مدیریت مالی با کنترل پروژه 
ارتباط مستقیم دارد. هیچ چالشی در پالایشگاه وجود ندارد که به کمک جوانان 
ایرانی قابل حل نباشد.همه کارکنان در پالایشگاه اصفهان مالک هستند و سهام دار 
این شرکت محسوب می شوند.هفته قبل باموافقت هیات مدیره سهم ۳۰ میلیونی 

برای سهامداری کارکنان مشخص شد.
وی افزود: در سالی که گذشت این پالایشگاه رتبه اول سوددهی شرکت های 
پالایشی بورسی و غیربورسی را کسب کرد که ۳۸.۷ همت میزان سود بوده است 

که ۴۰ درصد از این سود در پروژه های توسعه ای به کار گرفته می شود.

  

تربیت ۲۰۰ مدیر متخصص در پتروپالایش اصفهان
 برای صنعت نفت

قدیری افزود: رویه پالایشگاه به سمت پرورش مدیران استراتژیک در مجموعه است 
و در این راستا تا چند سال آینده ۲۰۰ مدیر استراتژیک را به مجموعه و کشور 
تقدیم خواهیم کرد. از یک هزار نیروی استخدام شده ۶۵۰ نفر از آن ها را نخبگان 

تشکیل داده و جوان سازی را مدنظر قرار دادیم.
مرد سال صنعت نفت ایران افزود: در نظر داریم که در پایان سال ۱۴۰۳ به رتبه 
چهارم بلوغ سازمانی و در سال ۱۴۰۵ به رتبه پنجم بلوغ سازمانی و سازمان دانش 

بنیان دست پیدا کنیم.
قدیری درباره انتقال آب از دریای عمان گفت: به کمک استانداری اصفهان انتقال 
آب از دریای عمان صورت می گیرد؛ با اجرای این طرح ۷۵ درصد آب مصرفی 
پالایشگاه تا ابتدای نیمه سال آینده کاهش می یابد و استفاده از آب فاضلابی که 
۱۴ سال قبل مجوز استفاده آن را دادند، کفایت ما را برای مصارف پالایشگاه 

خواهد کرد.

  
مدیریت های کلیدی

  در پتر و پالایش اصفهان در دست بانوان است
وی با اشاره به اینکه شرکت نفتی اکسیر ایرانیان که یک شرکت دانش بنیان در 
بحث شوینده ها است و تماماً توسط کادر مدیریتی بانوان اداره می شود ۴۰ میلیون 
یورو سود دارد که محصولات با کیفیتی را ارائه می کند و نشان می دهد که جایگاه 

بانوان در کشور ما شناخته شده است.
وی با اشاره به اینکه در بخش صادرات ۲ شرکت راه اندازی شده که صادرات 
محور هستند، گفت: تا سال ۱۴۰۵ کلیه محصولات به جز بنزین و گازوئیل صادر 
می شوند و کودهای گوگردی نیز بعد از استفاده در کشور و تأمین نیاز داخل، 
صادر می شوند؛ در این راستا اداره نظارت بر مبادلات نفتی راه اندازی شده که تمام 

صادرات را کنترل می کند و شفافیت را حاکم می کند.

  
با مدیریت صحیح می توانیم حدود ۶۰۰ تا ۷۰۰ میلیون یورو

 در پالایشگاه اصفهان سرمایه داشته باشیم
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان با اشاره به ایجاد شرکت های دیگر در 
زیرمجموعه این هلدینگ اظهار داشت: با ایجاد واحدهای جدید، گوگرد را که 
عنصری مزاحم است تا سال ۱۴۰۵ به ۱۲ محصول راهبردی تبدیل می کنیم که 

سالانه پنج هزار میلیارد تومان سود عاید این شرکت خواهد کرد.
این مقام مسئول اشاره کرد: با مدیریت صحیح می توانیم حدود ۶۰۰ تا ۷۰۰ 
میلیون یورو در پالایشگاه اصفهان سرمایه داشته باشیم در زمان حاضر پنج دستگاه 
آنالیزر در پالایشگاه داریم که بطور برخط )آنلاین( میزان آلودگی را به محیط 
زیست گزارش می کند که تاکنون شاخص های ما پایین تر از حد استاندارد بوده 
است.قدیری با تاکید براینکه با اجرای برخی از طرح ها به قُطب تولید پروپیلن ایران 
تبدیل خواهیم شد، افزود: عمده محصولات ما در این بخش، صادراتی خواهد بود و 

به جلوگیری از خام فروشی کمک خواهد کرد.

  
افزایش تولید بنزین  و گازوئیل در پترو پالایش اصفهان

قدیری با اشاره به اینکه برنامه ما این است که تا سه سال آینده دو محصول این 
پالایشگاه یعنی بنزین و گازوئیل افزایش تولید پیدا کنند افزود: در نظر  داریم بنزین 
تولیدی در این مجتمع را از روزانه ۱۳.۵ میلیون لیتر به ۲۲.۷ میلیون لیتر برسانیم 

همچنین تولید ۲۴.۵ گازوئیل را به ۲۶ میلیون لیتر افزایش دهیم.

مدیر عامل پتروپالایش اصفهان :

تا سال ۱۴۰۵ به سازمان یاد گیرنده تبدیل می شویم

تا سه سال آینده دو محصول پالایشگاه اصفهان  
یعنی بنزین و گازوئیل افزایش تولید پیدا خواهند کرد 

 به طوریکه  بنزین تولیدی در این مجتمع از روزانه ۱۳.۵ میلیون 
لیتر به ۲۲.۷ میلیون لیتر خواهد رسید همچنین

 تولید ۲۴.۵ گازوئیل  به ۲۶ میلیون لیتر افزایش خواهد یافت
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درجلسهشورایعالیانرژی
رئیسی دستگاه ها را به ارائه راهکار مصرف بهینه 

انرژی مکلف کرد
رئیس جمهور با اشــاره به ضــرورت اقدام عملی و موثر دســتگاه های 
مربوط برای بهینه سازی مصرف انرژی، شــورای عالی انرژی را مسئول 

اصلی در امر بهینه سازی دانست.
 در جلسه شورای عالی انرژی که به ریاست حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیسی برگزار شد، آخرین وضعیت ناترازی انرژی در بخش گاز، بنزین، 
گازوئیل و بــرق، موضوع تأمین مالی برای طرح هــای افزایش ظرفیت 
تولید حامل های انــرژی و همچنین حکمرانی در حوزه بهینه ســازی 

مصرف انرژی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
همچنین در این جلسه گزارشی از آخرین اقدامات دولت در زمینه رفع 
ناترازی ها و رفع مشکلات زیســت محیطی طرح های نیروگاهی ارائه 
شد.رئیس جمهور در این جلسه در سخنان کوتاهی با تاکید بر اهمیت 
موضوع بهینه ســازی مصرف انرژی، همه ســازمان ها و دستگاه های 
اجرایی را به بررســی و ارائه راهکارهای بهینه ســازی به شورای عالی 
انرژی مکلف کرد.رئیسی همچنین با اشــاره به ضرورت اقدام عملی و 
مؤثر دستگاه های مربوط برای بهینه سازی مصرف انرژی، شورای عالی 
انرژی را مســئول اصلی در امر بهینه ســازی دانســت و بر همراهی و 

هماهنگی همه دستگاه ها با این شورا تاکید کرد.
جمع بندی و تصمیم گیری نهایی درباره بخی پیشنهادات مطرح شده 
در زمینه رفع ناتــرازی حامل های انرژی و بهینه ســازی مصرف نیز به 

جلسه بعدی این شورا موکول شد.

درتماستلفنیوزرایامورخارجه
 آخرین وضعیت مناسبات دوجانبه ایران

 و برزیل مورد بررسی قرار گرفت
در گفتگوی تلفنــی وزرای خارجه جمهوری اســلامی ایــران و برزیل، 
آخرین مناســبات دوجانبه مــورد بحث و تبــادل نظر قــرار گرفت. در 
گفتگوی تلفنی وزرای خارجه جمهوری اســلامی ایران و برزیل، آخرین 
مناســبات دوجانبه مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفــت.در این مکالمه، 
امیرعبداللهیان، با ابراز خرسندی از ســطح رو بهِ رشد مناسبات دو کشور 
گفت: امیدواریم با افزایش تماس ها، زمینه گســترش و تحرک بیشتر در 
همکاریهای خوب فیمابیــن فراهم گردد.مائورو ویــرا وزیر امور خارجه 
برزیل نیز ضمن مهم دانســتن ظرفیــت بالای ایران و برزیــل در زمینه 
اقتصادی و تجاری، بر تمایــل دولت آقای لولا جهــت تقویت همکاریها 

تاکید نمود.

در این گفتگو همچنین در خصوص نشســت آتی بریکس در آفریقای 
جنوبی و گســترش و تقویت آن تبادل نظر شــد و طرف برزیلی ضمن 
تاکید بر اهمیت رو به گســترش بریکس در مناســبات جهانی اظهار 
داشــت، ایران دارای ظرفیت های بالایی برای کمــک به تحقق اهداف 

بریکس می باشد.

فرماندهنیرویپدافندهواییارتش:
 بسیاری از دستاوردهای پدافند هوایی ارتش 

ونمایی می شود در میدان رزم ر
 فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: روز به روز در حال پیشــرفت 
هستیم و بسیاری از دســتاوردهای پدافند هوایی ارتش در میدان رزم 

رونمایی می شود.
امیرســرتیپ علیرضا صباحی فرد در جمع فرماندهان و دانشــجویان 
دانشگاه پدافند در اردوگاه کوهســتانی امام زاده هاشم)ع(، با تشریح 
برخی دستاوردهای این نیرو اظهار داشت: بســیاری از دستاوردهای 

پدافند در میدان رزم و در شرایط ویژه رونمایی می شود.
وی با تاکید بر اینکه امروز مجموعه نیروهای مسلح بویژه پدافند هوایی 
ارتش در حوزه پرنده های بدون سرنشــین در تــراز جهانی قرار دارند، 
افزود: اقتدار و پیشــرفت روزافزون پدافند هوایی، دشــمنان را دچار 
ســردرگمی کرده است.امیرســرتیپ صباحی فرد خاطرنشــان کرد: 
پدافند هوایی در زمینه ارتقای ســامانه های راداری و موشــکی، رشد 
چشمگیری داشــته و روز به روز در حال پیشــرفت است. پیشرفت در 
زمینه علوم پدافندی منجر به امنیت پایدار و قدرت بازدارندگی بالایی 

برای کشور و نظام اسلامی شده است.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش تصریح کرد: با تلاش متخصصان و 
مهندسان متعهد و با دانش در حوزه دستاوردهای بومی پدافند هوایی 

به خودکفایی رسیده ایم.

 هشدار وزیر دفاع به کشورهای مداخله گر
 در ایران

وزیر دفاع گفت: توصیه و هشدار ما به کشــورهای مداخله گر این است 
که از اتهام زنی بی اساس و بحران آفرینی بپرهیزند. هر اقدام آنها به ضرر 
خودشان  تمام می شود.امیر ســرتیپ محمد رضا آشتیانی به مناسبت 
۳۱ مرداد، روز صنعت دفاعی در ســخنرانی پیــش از خطبه های نماز 
جمعه این هفته تهران با یاد بزرگداشــت هزار شهید وزارت دفاع و سه 
وزیر شــهید وزارت دفاع اظهار کرد: یکی از مولفه های قدرت کشــور، 
قدرت دفاعی اســت. ایران با توجه به پیشــرفت های چشمگیری که 
داشــته صاحب قدرت متکی به خداوند اســت. در مقابل دشمنان در 

بحران های مختلف هستند و در نهایت استیصال قرار دارند.
وی ادامه داد: ایران انســجام ملی و توانمندی راهبردی در عرصه های 
مختلف دارد و صاحب نفوذ اســت. توصیه و هشــدار ما به کشورهای 
مداخله گر این اســت کــه از اتهام زنی بی اســاس و بحــران آفرینی 
بپرهیزند، هر اقدام آنها به ضرر خودشــان  تمام می شــود. ایران حامی 
صلح و ثبــات و مخالــف جنگ اســت. وزارت دفاع پشــتیبان قدرت 
بازدارندگی پایدار کشور اســت. توانمندی در توان موشکی، پدافندی، 
رزم زمینی، دریایی، فضایی، جنگ شناختی و جنک الکترونیکی و سایر 

حوزه ها ما را در تحقق توسعه پایدار یاری رسانده است.
وزیر دفاع با اشــاره به فعالیت چشــمگیر صنایع دفاعی در حوزه دانش 
بنیان ادامــه داد: ما در خدمت رســانی به مردم موفقیــت های زیاد و 
جهشی داشته و علاوه بر تامین نیازهای نیروهای مسلح، بخش دولتی 

را هم بهره مند نموده است.
امیر آشتیانی با اشــاره به فعالیت وزارت دفاع در حوزه ساخت، تولید، 
تعمیرات و تجهیزات، گفت: حــدود ۹۰ درصد نیازهای تســلیحاتی 
به ارزش ۲۴ هزار میلیارد تومان در یک ســال گذشــته انجام شده که 
شامل انواع شــناور، جنگنده و بالگرد نظامی و غیر نظامی، انواع موشک 
بالســتیک و کروز پیگیری شــده اند. این اقدامات با استفاده از جوانان 
متخصص و شــرکت های دانش بنیان انجام شــده و موجب ایجاد ۸۵ 

هزار شغل در کشور شده است.

تریبون

 رئیس جمهور با بیان اینکه باید از دو ســرمایه معنوی 
و اجتماعی سپاه، پاسداری شــود، گفت: شیعه، سنی، 
مسلمان و غیر مسلمان امروز ســپاه را ملجا و پناه خود 

می داند.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در بیســت و چهارمین 
مجمع عالی فرماندهان و مســئولان ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی که در دانشــگاه امام حسین )ع( برگزار 
شــد، ضمن گرامیداشــت یاد همه شــهدای انقلاب 
اسلامی، به ویژه سپهبد شــهید حاج قاسم سلیمانی، 
حرکت در مسیر خدای متعال و اجرای دستورات الهی 
را از ویژگی های سپاه پاسداران دانست که آن را از همه 
نیروهای مســلح جهان ممتاز کرده و به آن قدســیت 

می بخشد.
رئیس جمهور »وجود نایب امام عصــر )عج( در رأس 
فرماندهی ســپاه«، »مأموریت داشتن برای حفاظت و 
حراســت از ارزش های دینی و انقلابی کشور« و »نوع 
عملکــرد مخلصانه و مجاهدانه پاســداران ســپاه« را 
عناصر مهم در تأیید قدسیت این نهاد ارزشمند عنوان 
کرد و افزود: سپاه پاسداران مولود انقلاب اسلامی است 
و این مولود با برکت، به رغــم همه تهدیدها و توطئه ها، 

در تحقق اهــداف و مأموریت های مهم خود 
از جمله حفظ و حراســت از نظــام و انقلاب 
اســلامی و آب و خاک این کشــور بســیار 

درخشان و موفق عمل کرده است.
رئیســی »ســرمایه معنوی« و »ســرمایه 
اجتماعــی« را دو اندوختــه گرانســنگ و 
ارزشمند ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی 

دانســت و با تأکید بر لــزوم حفظ و پاســداری از این 
اندوخته ها تصریح کرد: امروز ســپاه ملجأ و پناه مردم، 
بدون دســته بندی های قومی، نژادی و مذهبی است 
و حضور ســپاه، نه فقط در ناامنی هــا، بلکه در حوادث 
طبیعی نیز همواره برای مردم آرامش بخش بوده است.

رئیس جمهــور حضور ســپاه در منطقــه را برخلاف 
حضور نگران کننده و وحشــت آفرین نیروهای بیگانه، 
برای ملت های منطقه امیدبخش و امنیت ساز دانست 
و اظهار داشــت: اگر سپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
در منطقه حضور نمی داشــت و اگر نبود اقدام ســپاه 
در ایجاد انســجام و همگرایی بیــن نیروهای مردمی 
در ســوریه و عراق و افغانستان و ایســتادگی در مقابل 
داعش دست ســاخته آمریکایی ها، امروز تروریســم 

تکفیری کل اروپا را فرا گرفته بود.
آیت الله رئیســی بــا نکوهش رفتــار برخی 
کشــورهای غربی در مواجهه بــا این نیروی 
امنیت ســاز و امیدآفریــن، تصریــح کرد: 
ســوالی که امروز افــکار عمومــی دنیا باید 
از ســردمداران برخــی کشــورهای غربی 
بپرســد آن اســت که چرا از ایــن فداکاری 
و خطرپذیــری قدردانــی نمی کنید؟ چــرا قهرمان 
مبارزه با تروریســم را ترور کردید و چــرا این نیروی 
امنیت ساز را در فهرست گروهک های تروریستی قرار 
داده و حامیان تروریســم را مدافع حقوق بشر معرفی 

می کنید؟
رئیس جمهور قدرت روزافزون جمهوری اســلامی و 
کرنش دشمنان و بدخواهان ملت ایران را مرهون خون 
مطهر شــهدا و مجاهدت پاســداران انقلاب اسلامی، 
ارتش و بســیج دانســت و گفت: برخی ادعــا کردند 
که اگر ما بر سر کار بیاییم ســایه جنگ را از سر کشور 
دور خواهیم کــرد، در حالی که ســایه جنگ را نیروی 
قدرت آفرین و امنیت ساز ســپاه، ارتش، بسیج و خون 

مطهر شهدا از سر کشور دور کرده است.

رئیس جمهــور اضافه کــرد: اگر امــروز جمهوری 
اســلامی ایران دارای جایگاه، قدرت و احترام اســت 
و دشمنان فکر تهدید ایران را از ســر خود نیز خارج 
کرده اند، به دلیل خلق قــدرت بازدارندگی موثر هم 
با تولید موشــک و پهپاد، هم با تولیــد علم و فناوری 
و هم با تربیت انســان های مجاهد و خطرپذیر برای 
کشــور اســت و این ربطی به هیچ حزب یا شخصیت 

سیاسی ندارد.
رئیس جمهور مجهز بودن ســپاه به قدرت مغزافزاری، 
نرم افزاری و سخت افزاری را شایسته تحسین و تقدیر 
دانست و اظهار داشــت: در حوزه مغزافزاری با تشکیل 
اتاق های فکر، کارهای بزرگی انجام شــده و یا در حال 
انجام است و مراکز علمی و نخبگان مرتبط با سپاه باید 
هر چه بیشــتر در جهت ارائه راهکار و راه حل مســائل 

کشور فعال شوند.
آیــت الله رئیســی افــزود: در بخــش نرم افــزاری و 
سخت افزاری و به روزرسانی آن که در دستور کار سپاه 
است، شناخت هر چه بیشــتر جنگ ادراکی دشمن و 
ابزارهای آن و اقدام به هنگام و به موقع و زمان شناسانه 

بسیار حائز اهمیت است.

رئیس جمهوری

وز ملجا و پناه خود می دانند آیت الله رئیسی در مجمع عالی فرماندهان و مسئولان سپاه:همه سپاه پاسداران را امر

زهرا علیــدادی  رهبر معظــم انقلاب 
اسلامی گفت: سپاه به کانونی عظیم و کاملًا 
مجهز و بزرگ ترین سازمان ضدتروریستی 

جهان تبدیل شده است.
 رهبــر معظم انقــلاب اســلامی در دیدار 
شــرکت کنندگان در بیســت وچهارمین 
مجمع عالی فرماندهان و مســئولان سپاه 
پاسداران انقلاب اســلامی، پیدایش، رشد 
و بالندگــی و بحران شــکنی، و عملکــرد 
ســپاه را در ابعاد نظامی، مردمی، خدماتی 
و ســازندگی، منحصربه فــرد و افتخارآمیز 
خواندند و با اشــاره به ادامه سیاست دشمن 
برای بحران آفرینی، خدشه به امنیت کشور 
و ایجاد اختــلال در زندگی مــردم، تأکید 
کردند: در پرتو »وحدت ملی«، »مشارکت 
دادن مــردم«، »کمک به مــردم بخصوص 
طبقــات ضعیــف«، »کار شــبانه روزی و 
جهادی مســئولان« و »ادامه حرکت، امید 
و شــوق به تحقق اهداف انقلاب« شکست 

دشمن و پیروزی ملت قطعی است.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای، »فراموش 
شــدن واقعیات و حقایق انقلاب در اذهان 
ملت ایــران« را از اهداف شــیاطین جهان 
دانستند و با منحصربه فرد خواندن تشکیل 
مجموعــه ای با ویژگی های ســپاه در میان 
انقلاب هــای بزرگ تاریــخ، گفتند: نقص و 
ضعف در همه مجموعه های انســانی وجود 
دارد اما در تاریخ کشور هیچ مجموعه نظامی 
با این اندازه از ســلامت معنوی، سیاســی، 
اخلاقی و انســانی وجود نداشــته اســت.

فرمانده کل قوا، رشد و زایش درونی سپاه را 
هم بی نظیر برشمردند و با تشریح گسترش 
ســازمانی این نهــاد در فاصلــه کوتاهی از 
تشکیل، افزودند: سپاه پاسداران با همراهی 
و همکاری ارتش فداکار، حدود دو سال بعد 
از شــکل گیری، در چند عملیــات بزرگ از 
جمله فتح المبین و آزادی خرمشهر، نقش 
تعیین کننده ای ایفا کرد و توانســت قدرت 
عظیم دفاع نظامی انقلاب را به رخ دشــمن 

بکشد.
ایشان با اشــاره به استمرار رشــد و زایش و 
استحکام درونی سپاه، گفتند: این مجموعه 
اکنون به کانونــی عظیم و کامــلًا مجهز و 
بزرگ ترین ســازمان ضدتروریستی جهان 
تبدیل شــده کــه بســیاری از ارتش های 
بزرگ جهان از انجام دادن اقداماتی شــبیه 

فعالیت های آن، ناتوان هستند.
رهبر انقــلاب، عملکرد ســپاه را هم جذاب 
و چندوجهــی خواندند و مواجهــه پیروز با 
بحران ها را یکی از وجوه مستمر عملکردی 

این نهاد دانستند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای با اشــاره به 
تشکیل کنفرانس ســران آمریکا، انگلیس، 
فرانسه و آلمان در آســتانه پیروزی انقلاب 
اســلامی در جزیــزه گوادلوپ فرانســه، 
افزودند: آنها نجات رژیم دســت نشــانده 
را ناممکن دانســتند اما بــا طراحی راهبرد 
»بحران های پیاپی«، امیدوار بودند که این 
بحران ها، هر دولتــی را در حکومت جدید 

ایران از پای دربیاورد.
رهبــر انقــلاب بــا یــادآوری بحران ها، 
اغتشاشــات، ناامنی هــا و فعالیت هــای 
گسترده گروه های تروریســتی در مناطق 
مختلف کشــور در اوایل انقــلاب، افزودند: 
اســناد لانه جاسوســی آمریکا در ایران هم 
نشان داد که این حوادث در چارچوب همان 
راهبرد غرب مبنی بر بحران سازی پیاپی در 

ایران رخ داده است.
ایشان، سپاه پاسداران را عامل شکست آن 
بحران ها و نجات مردم اســتان های درگیر 
خواندند و تأکید کردند: دشــمنان درصدد 
بودند با ایجاد بحران های مســتمر، انقلاب 
را زمین گیــر و بی رمق کننــد و بعد با یک 
اقدامی شبیه کودتای ۲۸ مرداد، کار انقلاب 

را تمام کنند اما ســپاه جلوی تکرار کودتای 
۲۸ مرداد را گرفت و نگذاشت ایران از مسیر 
صحیح آغازشده منحرف شــود و به همین 
علت است که دشــمنان تا این حد به سپاه 

بغض و کینه دارند.
فرمانــده کل قــوا عملکرد ســپاه در دفاع 
مقدس را فصلی درخشــان و بســیار مهم 
خواندنــد و افزودنــد: افزایــش روزافزون 
توانایی ها، بعُــد دیگری از عملکرد ســپاه 
پاســداران اســت که برای ایران، امنیت و 

بازدارندگی ایجاد کرده است.
رهبر انقــلاب، کاهش و عدم تکــرار جمله 
»گزینه نظامی روی میز اســت« را ناشی از 
قدرت بازدارندگی و توانمندی های ســپاه 
دانستند و گفتند: همه می دانند این جمله، 

دیگر سبک، بی معنا و بی ارزش شده است.
حضرت آیــت الله خامنه ای عملکرد ســپاه 
در مسئله ســازندگی و امور زیربنایی را هم 
افتخارآفرین، درخشان و در ابعادی بی نظیر 
ارزیابی کردند و افزودند: پاســداران انقلاب 
در خدمــات عمومی، رفــع محرومیت ها، 
بلایای طبیعی و حوادثی نظیر کرونا با همه 

توان در خدمت مردم بوده اند.
اثرگذاری ســپاه در فضای عمومی کشور و 
جذب جوانان، بعُد دیگری از عملکرد سپاه 
بود کــه رهبر انقــلاب دراین بــاره گفتند: 
عنصر جوان وقتی علــم و عمل، آرمانگرایی 
و واقع بینی و قدرت ســخت و تجهیزاتی با 
قدرت نرم یعنی ارتباط با مردم را، در ســپاه 
درهم تنیده می بیند، الگو می گیرد و جذب 
می شــود که جوانان و شــهیدان سرافراز 
دفاع از حــرم و امنیــت، نتیجــه اینگونه 
جذابیت های سپاه و عناصر سربلند سپاهی 
نظیر حاج قاســم، حججی و ابراهیم هادی 

به شمار می روند.
ایشــان تأثیرات فرا مرزی سپاه پاسداران را 
هم عمیق و بسیار مهم دانســتند و گفتند: 
عملکردهــا و جذابیت های ســپاه در ابعاد 
مختلف، دشمن را نگران و ناچار کرده است 
با دروغ و شــایعه و هیاهوی پوچ به تخریب 

سپاه بپردازد.
ســرفصل بعدی که فرمانده کل قوا در این 
دیدار به پاســداران انقلاب اسلامی گوشزد 

کردند، لزوم پاسداری از خود بود.
ایشــان با اشــاره به لغزش هایی همچون 
غفلت از یاد خدا، غرور، گمراهی، بی توجهی 
بــه نعمت هــا و کمک هــای پــروردگار و 
ناامیدی و تردید، پاسداری از خویش یعنی 
تقوای الهــی را وظیفه همــه مجموعه ها و 
یکایک افراد خواندنــد و گفتند: ضعف های 
شــخصیتی موجب زمین خوردن انسان در 
بزنگاه های حساس می شود؛ بنابراین پیش 
از پاســداری از انقلاب، باید دائمــاً از خود 

مراقبت و پاسداری کنیم.

حضرت آیت الله خامنه ای، مســئولان سپاه 
را به حساســیت و مراقبت از حفظ ارزشها و 
برجستگی های مهم سپاه توصیه کردند و با 
اشاره به آیه شــریفه ای از قرآن که عذاب و 
پاداش زنان والامقــام و محترم پیامبر اکرم 
را دو برابر می خواند، گفتنــد: ما مُعمّمین و 
شما ســپاهیان نیز اینگونه هســتیم؛ چرا 
که کار خــوب یا خطــای ما آثــار بیرونی 
مضاعفی دارد و اهمیــت مراقبت از خود را 
دو چنــدان می کند.رهبر انقلاب با اشــاره 
به فداکاری نســل های قبلی سپاه، به نسل 
جــوان و افتخارآفرین امروز ســپاه توصیه 
کردند: ســعی کنید آراستگی علمی، عملی 
و معنوی خود را حتی از آن نسل های خوب 

گذشته بالاتر ببرید.
ســرفصل بعدی ســخنان حضرت آیت الله 
خامنه ای در این دیدار پاســخ به این سوال 
مهم بود که انقلاب اسلامی چه خصوصیتی 
دارد که موجــب برانگیختن دشــمنی ها 
می شود و در مقابل آنها پاسداری از انقلاب، 

ضرورت پیدا می کند؟
ایشان »حاکمیت سیاسی اسلام« در ایران 
را پاســخی روشن به این ســوال خواندند و 
در تشریح خصوصیات و ویژگی های اسلام 
سیاســی گفتند: »مخالفت بــا ظلم و ظالم 
و یاری مظلــوم« خصوصیت برجســته و 
حساسیت برانگیز اســلام سیاسی است که 
قهراً رژیمی همچون رژیم صهیونیســتی را 
که بنا و اساســش آن بر اشغال و ظلم و زور و 
شکنجه اســت با نظامی همچون جمهوری 

اسلامی به عناد و دشمنی وامی دارد.
مخالفت نظام اســلامی با دســت درازی به 
منافع و منابع ملت هــا، خصوصیت دیگری 
بود که رهبر انقــلاب آن را موجب معارضه 
اســتعمارگران با نظام اســلامی دانستند و 
افزودند: در مقابل رویکرد استعماری، قرآن 
به ما دســتور داده که در مواجهه با ملت ها 
حتی بــا ملت هــای دارای عقیــده و رفتار 

ناهمسان، با دادگری و عدالت رفتار کنیم.
حضرت آیت الله خامنــه ای، ثروت اندوزی 
و پیشرفت کشــورهایی همچون انگلیس 
و فرانســه را در طول قرن ها حاصل اشغال، 
استعمار و استثمار سایر کشورها خواندند و 
گفتند: فلان تحلیلگر سیاسی سوال می کند 
جمهوری اسلامی چه کرده که فلان کشور 
با آن مخالف اســت، در حالی که پاسخ این 
ســوال روشن اســت و دســتگاه اهریمنی 
استعمار با آن سابقه اساساً نمی تواند با نظام 

اسلامی خوب باشد.
»اعتقاد بــه کرامت همه انســان ها فارغ از 
رنگ، نژاد و منطقه« دستور دیگر قرآنی بود 
که رهبر انقلاب با اشــاره به آن خاطرنشان 
کردند: انســان سیاه پوست هم طبق منطق 
قرآن هیچ فرقــی با دیگر انســان ها ندارد. 

بنابراین غربی ها کــه منطق تبعیض نژادی 
را به شــکل فضاحت باری گســترش داده 
و می دهنــد، آیا می توانند با نظام اســلامی 

مهربان باشند؟
ایشان با برشــمردن عامل دیگر کینه توزی 
بدخواهان به اســلام سیاســی، به دستور 
قرآن مبنی بر صلح و رفتار مســالمت آمیز با 
هر کشور و دولتی که بنای مخاصمه ندارد، 
اشاره کردند و افزودند: نظام اسلامی حرف 
هر کشوری ولو غیرهمفکر را که بگوید قصد 
معارضه ندارد، قبول می کند اما اگر متوجه 
حیله گــری و دروغ گویــی و آمادگی طرف 
مقابل برای خنجر از پشــت زدن شد، هرگز 
قبول نمی کند و در مقابل پیمان شکنی نیز 

مقابله به مثل می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای یــک علت مهم 
دیگر خصومت هــا با نظام اســلامی را الگو 
شدن و پیشــگامی و پیشــرانی جمهوری 
اســلامی برای حرکت هــای مقاومتی در 
منطقه حســاس غــرب آســیا خواندند و 
گفتند: اگر جمهوری اسلامی الگو نمی شد، 

این دشمنی ها کمتر بود.
ایشان با مقایسه زمین گیر شدن ارتش های 
مجهز ســه کشــور عربی در مقابــل رژیم 
حقیر صهیونیســتی در ســال های قبل از 
پیروزی انقلاب یعنی در جنگ شــش روزه 
ســال ۱۹۶۷ و همچنین جنــگ ۱۹۷۳، 
خاطرنشــان کردند: بعد از انقلاب اسلامی 
کار به جایی رســید که همین رژیم، ۳۳ روز 
تلاش کرد حزب الله لبنان را شکســت دهد 

اما نتوانست و با فضاحت مجبور به فرار شد.
رهبر انقلاب بــا تأکید بر اینکــه فاصله ی 
انقلاب و قبــل از انقــلاب، فاصله ی جنگ 
۶ روزه ۱۹۶۷ و جنــگ ۳۳ روزه اســت، 
افزودند: امروز کار به جایی رســیده اســت 
که در ســرزمین های اشــغالی فلســطین 
و در منطقــه غــرب رود اردن، جوان هــا 
به گونه ای حرکــت و حملــه می کنند که 
رژیم صهیونیســتی را عاجز کرده اند.ایشان 
خصوصیات اسلام سیاســی را در مقابله با 
اهریمنــانِ خبیث، کینه ورز، عهدشــکن و 
دروغگو قهراً دشمن ساز دانستند و گفتند: 
با شــناخت دشــمن، هم انگیزه پاسداری 
عمیق تر می شــود هم در شــناخت طرف 
مقابل دچار اشتباه نمی شویم؛ چرا که یکی 
از گرفتاری هایــی که گاهی قبــلًا دچار آن 
شده ایم و نباید آن را تکرار کنیم، اشتباه در 
شناخت دشمن است؛ بنابراین همچنان که 
امام بزرگوار با آن بصیــرت نافذ می فرمود، 

باید هر چه فریاد داریم بر سر آمریکا بزنیم.
حضرت آیت الله خامنــه ای در بخش پایانی 
سخنانشــان به بیــان چند توصیــه مهم و 

عمومی پرداختند.
ایشان با اشــاره به پیشــرفت های فراوان و 

توانایی هــا و کارهای خوب بعــد از انقلاب، 
تأکید کردند: قدر و اهمیت پیشــرفت ها را 

بدانیم اما مغرور نشویم.
ایشــان سیاســت راهبردی غرب مبنی بر 
ایجــاد بحران هــای در ایران را سیاســتی 
ادامه دار خواندنــد و افزودند: آنها همچنان 
به دنبال بحران ســازی دائم در داخل کشور 
هستند؛ یک روز به بهانه انتخابات، یک روز 
به بهانه بنزین و یک روز بــه بهانه زن. البته 
ابزارهای تولید بحران هم امروز پیشرفته تر 

شده است.
رهبر انقلاب هدف اصلی دشــمن از ایجاد 
بحران را ضربه به امنیت کشــور خواندند و 
گفتند: بــدون امنیت، »اقتصاد، اشــتغال، 
کارهــای زیربنایی، راه انــدازی کارخانه ها 
و علم و دانشــگاه و مراکــز تحقیقاتی« هم 
وجــود نــدارد؛ بنابراین هــدف اصلی آنها 
از مخدوش کــردن امنیت کشــور، ایجاد 

اختلال در زندگی مردم است.
ایشان عامل اصلی طراحی و بحران سازی را 
دستگاه های جاسوسی سیا، موساد و ام آی۶ 
انگلیــس دانســتند و افزودنــد: البته آنها 
پادوهای داخلی و خارجی و عناصر غربگرا و 
بی توجه را هم به کار می گیرند اما اصل و سر 

قضیه، سرویس های جاسوسی است.
حضرت آیت الله خامنــه ای با تأکید بر اینکه 
بایــد وظایف خود را در قبــال طراحی های 
دشــمن درک کنیم، گفتند: وظیفه امروز 
ما مراقبت دائم از انقلاب است. وظیفه مهم 
امروز ما وحدت ملی، مشارکت دادن مردم 
و کمک بــه آحاد مردم بخصــوص طبقات 
ضعیف اســت. وظیفه امــروز، کار جهادی 
شــبانه روزی و خســتگی ناپذیر مسئولان 

است.
ایشان با اشاره به عبور کشــور از گردنه ها و 
مسیرهای سخت در حرکت به سمت قله ها، 
گفتند: ما از بخش زیادی از مســیر با وجود 
شــیب تند عبور کرده و بــه قله ها نزدیک 
شــده ایم بنابراین امروز روز خســته شدن 
و ناامیدی نیســت بلکه روز شــوق و امید و 
حرکت است و مسئولان کشــور باید با این 

روحیه حرکت کنند.
رهبــر انقلاب همچنیــن دربــاره انتقاد از 
مسئولان گفتند: نمی گوییم انتقاد نباشد اما 
بیان انتقاد همراه با اعتماد به مسئولان باشد 
چرا که مسئولان با شوق، توانمندی، توکل 

به خدا و با همه توان در حال کار هستند.
ایشــان در پایان تأکید کردنــد: راه پیموده 
شــده تا به امروز را اگر با قوت دنبال کنیم، 

پیروزی بر دشمن قطعی است.
دیــدار،  ایــن  ابتــدای  در 
حجت الاسلام والمســلمین حاج صادقــی 
نماینده ولی فقیه در ســپاه با بیــان اینکه 
پاسداری، تمام عرصه های انقلاب اسلامی 
را دربرمی گیرد، تصریح کــرد که این نهاد 
انقلابی مقابل تمامی توطئه هــا و هرگونه 
تهاجم دشــمنان علیه ملت ایران، ایستاده 

و خواهد ایستاد.
فرمانده کل سپاه پاســداران نیز با یادآوری 
آخرین دیــدار فرماندهان بــا رهبر انقلاب 
که در ســال ۹۸ و با حضور ســردار شهید 
حاج قاســم ســلیمانی همراه بود، شکست 
تمامی راهبردهای دشــمنان در جغرافیای 
جهان اســلام را مدیون مجاهدت های این 
شــهید والامقام و یارانش برشمرد و خطاب 
به دشمنان تأکید کرد: ســپاه، انتقام خون 
شهیدانش را خواهد گرفت و قطعاً آمریکا را 

از منطقه اخراج خواهد کرد.
سردار سرلشکر سلامی همچنین به تشریح 
ابعاد توانمندی ها و عملکرد سپاه پاسداران 
در عرصه های نظامــی، امنیتی، اطلاعاتی، 
علمــی، اقتصادی، ســازندگی، ســلامت، 
خدمت رســانی، تبلیغاتــی و امیدآفرینی 

پرداخت.



چراتولیدوساختمسکناینقدرگرانتماممیشود؟

مهاجرت به سازندگان مسکن رسید

اقتصاد
روزنامهاقتصادیصبحایران

صفحه 3
شماره1390 28مرداد1402 www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rشنبه

برق تابستانی؛ تکرار یک بحران
امیر موســی کاظمی  مشــکل قطعی برق که این روز ها در گرمای 
تابستان روی اعصاب مردم قدم می زند، به هیچ عنوان پدیده ای جدید 

نیست و در سال های گذشته نیز شاهد وقوع آن بوده ایم. 
فعــالان حوزه اقتصــادی تاکید می کننــد که قطعی هــای برق عملا 
خســارات زیادی را به آن ها وارد می کنند و سبب می شــوند که روند 
تولید مختل گردد. موضوعی که خــود می تواند، قیمت برخی کالا ها را 
به نحو قابــل ملاحظه ای افزایش دهد. هنوز فرامــوش نکرده ایم که در 
سال های گذشــته، قطعی برقِ کارخانه های سیمان تا چه اندازه در این 
بازار نوسانان قیمتی ایجاد کرده بود. به بیان ساده تر، قطعی های مکرر 
برق با آسیب های جدی به فضای کسب و کار ها و تولید کشور نیز همراه 

است.
در این چهارچوب، صحبت از تبعات منفــی قطعی برق بر ابعاد مختلف 
زندگی مردم و دیگر حوزه های حکمرانی، بسیار گسترده تر است. با این 
حال، یک سوال عمده و اساســی در این میان مطرح می شود و آن این 
نکته است که: عمده محرک های قطعی برق در روز های گرم تابستان و 
اساسا ضعف صنعت برق کشور در تامین نیاز های مختلف در این روز ها 

چیست؟ 
صنعت برق کشــور نیز شــبیه به دیگر حوزه های زیرســاختی نظیر 
ارتباطات و یا نفت و گاز، به شدت از کمبود سرمایه گذاری و ضعف های 
قابل توجه در این عرصه رنج می برد. البته که باید توجه داشــت سرمایه 
گذاری در زمینه ساخت نیروگاه های تولید برق )چه به صورت حرارتی 
و چه برقابی( بســیار گســترده و گران اســت و دولت در شرایطی که 
وضعیت اقتصادی کشور هنوز به ثبات نرسیده، قادر نیست بخش قابل 

ملاحظه ای از منابع درآمدی خود را معطوف به این حوزه کند.
از این رو، هر سال، ضعف و چالش سرمایه گذاری در حوزه صنعت برق، 
ماهیت و حالتی انباشته به خود می گیرد و سال بعد، جلوه های عینی ترِ 
خود را بیش از پیش در معــرض دید مردم و مســوولان قرار می دهد. 
از این رو، تا زمانی کــه کمبود های مرتبط با حوزه ســرمایه گذاری در 
صنعت برق جبران نشود، داســتان قطعی های برق در فصل گرم سال، 

یک داستان تکراری و همیشگی خواهد بود.
گرمای زیاد و مشــکل کمبود بارش ها و تبخیر زیاد در فصل گرم سال، 
تا حد زیادی ســطح منابع آبی نیروگاه های برقابی را کاهش می دهد و 
همین مســاله، بخش قابل ملاحظه ای از ظرفیت های تولید برق کشور 
را از مدار خارج می کند. نکته مهم در این معادله این است که در همین 
فصل گرم، میزان مصرف برق چند برابر افزایش می یابد که این موضوع، 
شدت فشار بر شبکه برق سراســری را به نحو قابل ملاحظه ای افزایش 

می دهد.
بر اســاس آخرین ارزیابی ها، چیزی قریب به ۱۰ هزار مگاوات ظرفیت 
تولیدی برق کشــور در نتیجه کاهش توان نیروگاه های برقابی در فصل 
گرم سال، از مدار خارج می شود که این موضوع سبب می شود تا شدت 
فشار بر نیروگاه های برق فرســوده حرارتی افزایش یابد و کمبود ها در 

حوزه تولید برق در کشور به نحوی جدی و آشکار خود را نشان دهند.
انتظار می رود با تشــدید بحران تغییــرات اقلیمی در ایــران و جهان، 
آســیب ها در حوزه تولید برق از مبدا نیروگاه های برقابی نیز تشــدید 
شــوند و اگر اقدامات لازم در این رابطه انجام نشوند، تردیدی نیست که 

با بحران های به مراتب گسترده تری در ادامه راه رو به رو خواهیم شد.
یکی دیگر از مسائلی که در سال های اخیر و با توجه به اوج گیری پدیده 
رمزارز ها در جهان و البته ایران شــدت فشار به شــبکه برق کشور را به 
صورت کلی و نــه فقط در فصل تابســتان افزایــش داده، فعالیت های 
غیرمجاز اســتخراج کنندگان رمزارز ها مخصوصا بیت کوین است که 
عملا میزان قابل توجهی از برق سراســری را در راســتای فعالیت های 

خود مورد استفاده قرار می دهند.
در سال های اخیر گزارش های مختلفی از چند برابر شدن میزان مصرف 
برق در کشور به ویژه پس از اوج گیری بازار رمزارز ها و به طور خاص بیت 
کوین منتشر شده است. موضوعی که حاکی از عمق و گستره قابل توجه 
فعالیت های مخفی و زیرزمینی در این حوزه است و البته که بار سنگین 
این موضوع معطوف بر شــبکه برق سراسری اســت. مولفه ای که خود 

نقشی مهم در کمبود برق در به ویژه فصل تابستان بازی می کند.
دولت های مختلف کشور در ســال های اخیر، علی رغم ارائه طرح های 
تئوریک مختلف در زمینه تقویت صنعت برق، در میدان عمل اقدامات 
زیادی را به پیش نبرده اند و همین مســاله، عدم توازن در بحث تولید و 

مصرف برق در کشور را به شدت افزایش داده است.
در واقع، اگر صنعت برق ســال به ســال متناســب با برنامه های آینده 
پژوهانه رشــد می کرد، اکنون به نقطه ای نمی رســید که میزان عدم 
توازن ها در آن به حدی اوج بگیرد که شــاهد ایجاد بحران برای صنعت 
برق کشــور و عدم تامین نیاز های مردم )برای ســاعاتی( در فصل گرم 

سال باشیم.
در نهایت بایــد گفت که برخی از مردم کشــور نیز در زمینه اســتفاده 
از برق، برخی نــکات لازم را رعایت نمی کنند. در واقــع، در این حوزه 
همچون نوع و الگوی مصرف آب، شــاهد برخی کاســتی ها در فرهنگ 
عمومی هستیم که البته رفع این نقص، نیاز به کار فرهنگی و آموزشی و 
تقویت روند اطلاع رسانی دارد. بدون تردید در شرایط اوجِ مصرف برق 
در کشور، همگان باید دست به دســت هم بدهند تا جای جای ایران از 

انرژی برق کافی برخوردار باشد.

مدیرعاملراهآهنخبرداد
وش اینترنتی بلیت قطار ترکیبی   آغاز فر

ایران-کربلا از یکشنبه
 مدیرعامــل راه آهن از راه انــدازی قطارهای ترکیبی ایــران- کربلا از 
یکشنبه خبر داد وگفت: فروش بلیت این مســیر ریلی هم زمان با دیگر 
قطارهای فوق العاده اربعین از یک شــنبه به صورت اینترنتی شــروع 

می شود.
 سید میعاد صالحی در جمع خبرنگاران درباره وضعیت تردد قطارهای 
اربعین اظهار داشت: امســال هم قطار ایران-کربلا به صورت ترکیبی از 
تهران تا شلمچه با قطار چهار ستاره شــروع به حرکت می کند، زائران 
سپس با طی مسیر ۳۰ کیلومتری با اتوبوس به بصره می  روند و از آنجا با 

قطار عراقی از بصره تا کربلا ادامه مسیر می دهند.
معاون وزیــر راه گفت: زمان مســیر این قطار از تهران تا شــلمچه ۱۸ 
ساعت خواهد بود. زائران مدت ۲ ســاعت نیز برای تشریفات گذرنامه 
در مرز وقت می گذرانند و ســپس ۳۰ کیلومتر با اتوبوس تا بصره ســیر 
می کنند.به گفته صالحی مســیر ریلی بصره تا کربلا نیز هشت ساعت 
طول خواهد کشــید.صالحی توضیح داد: در تفاهم با طرف عراقی این 
قطار در طول سال سیر دارد، اما برای شروع هفته ای یک قطار خواهیم 

داشت و بعد از اربعین هفته ای دو قطار در مسیر تردد خواهد داشت.
مدیرعامل راه آهن گفت: حرکت این قطــار از تهران پس از ایام اربعین 
روزهای سه شنبه و شــنبه خواهد بود و برگشــت از عراق نیز روزهای 
سه شنبه و شــنبه اســت.مدیرعامل راه آهن گفت: قیمت قطار ایران-

کربلا با احتساب واگن اتوبوسی در خاک عراق ۹۶۰ هزار تومان خواهد 
بود. برای واگن های اتوبوسی وی. آی . پی در بخش عراق نیز قیمت کل 
مســیر یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان خواهد بود. برای مســیر تهران-

کربلا با قطار چهار تخته در خاک عراق نیز قیمت کل یک میلیون ۴۰۰ 
هزار تومان پیش بینی شــده است.صالحی درباره شــیوه عرضه بلیت 
قطار ایران-کربلا توضیح داد: از یکشــنبه هفته آینده ساعت ۱۰ صبح 
عرضه بلیت قطار ایران-کربلا به صورت اینترنتی برای همه مردم انجام 

می شود و ظرفیت قطارهای تهران-کربلا نیز ۳۵۰ نفر است.

یادداشت

بازار

مریم فکــری   نایــب رییــس اتحادیه 
مشــاوران املاک گفــت: ا باید شــرایطی 
را فراهم کنیــم که تولید مســکن افزایش 
یابد، اما سلســله تصمیماتی که در گذشته 
وجود داشته، انگیزه تولیدکنندگان بخش 

ساختمان را از بین برده است.
ایــن روزهــا حکایت هایــی از خــروج 
ســرمایه گذاران و انبوه ســازان از تولیــد 
مسکن به شغل دیگری شــنیده می شود و 
یا این که صحبت های درگوشــی، حکایت 
از مهاجرت ســازندگان مســکن و خروج 
سرمایه گذاران از کشور است. چندی پیش 
ایرج رهبر، رییس انجمن انبوه سازان نسبت 
به این موضوع هشــدار داد کــه مهاجرت 
سرمایه گذاران مســکن مخصوصا به کشور 
ترکیه در یکی دو ســال اخیر شــروع شده 
است. وی، دلیل اصلی مهاجرت سازندگان 
ایرانی را تنگنای اقتصادی و عدم رسیدگی 
به تعهــدات و قراردادهایی دانســت که با 
آن ها بسته می شــود.داود بیگی نژاد، نایب 
رییس اتحادیه مشاوران املاک نیز چندی 
پیش، خبر از افزایش مهاجرت ســازندگان 
مســکن به ترکیه داد. او هم دلیل مهاجرت 
ســازندگان را نامناسب بودن شــرایط آنها 
در کشــور عنوان کرد و گفت: در کشورمان 
شــرایطی ایجاد شده که ســازنده به هدف 

مالی خود دست پیدا نمی کند.
بیگی نژاد در همین رابطه توضیح داد: هزینه 
تولید مسکن به حدی سنگین شده که دیگر 
تولید مســکن از توان افراد یا چند نفر خارج 
شده اســت. به اعتقاد او، ما باید شرایطی را 
فراهــم کنیم کــه تولید مســکن افزایش 
یابد، اما سلســله تصمیماتی که در گذشته 
وجود داشته، انگیزه تولیدکنندگان بخش 
ساختمان را از بین برده است. آنچه در ادامه 
می خوانید، مشــروح کافه خبر خبرگزاری 

خبرآنلاین با داود بیگی نژاد است.

   برخی روایت های میدانی حاکی از 
آن است که سازندگان در حال خروج 
از بازار مســکن هســتند. شما هم 
یک چنین موضوعــی را قبول دارید؟ 
آیا ســازندگان در حال مهاجرت به 

بخش های دیگر شغلی هستند؟
در رابطه با این که ســازندگان از این شــغل 
خارج شــده اند، بایــد بگویم کــه در چند 
ســال اخیر این موضوع شــدت بیشــتری 
پیدا کرده اســت. در واقع کســانی که قبلا 
وارد بحث تولید مسکن شــده بودند، امروز 
نیســتند. چند عامل در این موضوع دخیل 
بوده که ســازندگان از تولید مسکن خارج 
شــده اند. شــاید اصلی ترین موضــوع این 
باشــد که هزینه های تولید مسکن سنگین 
شده اســت و دیگر، تولید مســکن از توان 
افراد یا چند نفر خارج شــده است. در حال 
حاضر هزینه ها بــا چند ســال قبل خیلی 
متفاوت شــده اســت. شــما دقت کنید، 
نهایت ایــن هزینه ها در قیمت تمام شــده 
تاثیر دارد.اما این که چــرا افراد در حالی که 
یک ساختمان گران ســاخته می شود، در 

بخش ساخت وساز مسکن باقی نمی مانند، 
باید گفت به همان نســبت که هزینه تولید 
مســکن افزایش پیدا می کند، وزن قیمتی 
هم سنگین تر می شــود. در این شرایط، به 
همان نســبت خواهان و درخواست کننده 
و مراجعه کننــده بــرای خریــد مســکن 
کمتر می شــود. یعنی خواب سرمایه برای 

تولیدکننده افزایش پیدا می کند.
حالا ما صرفــا در جهــت تولیــد صحبت 
کردیم، اما شــما می دانید که اگر برای یک 
ساختمانی بخواهیم شــرایط تولید را فراهم 
کنیم، مدت زمان طولانی ای می بایست در 
شــهرداری برای گرفتن پروانه ساختمانی 
طی کنیم. این مدت زمانی که طول می کشد 
تا ســرمایه گذار به عنوان سازنده وارد بحث 
تولید شود و بتواند در نهایت سرمایه و سود 
خود را اســتخراج کند، طولانی شده است. 
چند سالی هم هســت که هیچ مشوق بانکی 
تاثیرگذاری نداریم تا کســی که می خواهد 
یک واحــد آپارتمانــی را بخــرد، بتواند از 
تسهیلات بانکی استفاده کند. از سوی دیگر، 
بعضا در برخی مناطق و در یک مقطع زمانی، 
وام ها بی تاثیر شــده اســت. یعنی چه وام را 
بگیرید و چه نگیریــد، تاثیری ندارد، چراکه 

دردی را از شما دوا نمی کند.

   یک نکته ای که وجود دارد، این است 
که مهاجرت سازندگان در حالی اتفاق 
می افتد که کشــورهایی چون عراق، 
ترکیه و کشــورهای اطــراف ایران، 
خواهان ســازندگان ایرانی هستند 
و مهاجرت به کشــورهای اطراف هم 
اتفاق می افتد. شــما شواهدی درباره 

این موضوع مشاهده کرده اید؟
متاســفانه جامعه آماری ما بســیار ضعیف 
اســت. یعنی ما الان نمی دانیــم چه تعداد 
ســازنده در چند سال قبل داشــتیم و چه 
تعــداد الان نداریم. وقتی ایــن اطلاعات را 
نداریم، بنابراین امروز نمی توانیم با قطعیت 
صحبت کنیم. فقط آنچه کــه ما می توانیم 

عنوان کنیم، مشــاهدات بصری اســت. ما 
می دیدیم که فلان فرد، خانه می ســاخته 
و امروز نمی ســازد. یا این که بــرای مثال، 
۵۰ نفــر را قبــلا در حــوزه ساخت وســاز 
می شــناختم که از این تعداد، ۲۰ نفر دیگر 
ســاختمان نمی ســازند. اما این که ما یک 
مجموعه اطلاعات رســمی را داشته باشیم 
که نسبت به ســال قبل چه تعداد سازنده از 

صنعت ساختمان خارج شده اند، نداریم.
اما ما باید بدانیم که اگر شرایط برای تسهیل 
تولید و بازگشت سرمایه برای کسانی که در 
هر صنعتی فعالیت می کند، ایجاد نشــود، 
از آن حوزه خارج می شــوند. قطع به یقین 
یک تاجر و صنعتگر به دنبال سود هستند و 
اگر سود در این منطقه جغرافیایی به دست 
نیایــد، بنابراین منطقــه جغرافیایی اش را 

تغییر می دهد.

   واقعا چه اتفاقی افتاده که مسکن که 
کالایی که وارداتی نیســت، در تهران 
گران تر از کشورهای دیگر شده است؟

متاســفانه باید این حــرف را تایید کنیم. 
این اتفــاق، دامن کشــورهایی کــه دچار 
بیماری هلندی هســتند را همیشه گرفته 
اســت. زمانی که مــا درآمدهــای نفتی و 
دلاری داشــتیم، هر آنچه که نیازمان بود را 
وارد کردیم؛ فارغ از این کــه به یک موضوع 
خیلی مهم که تولید مســکن بــود، توجه 
نکردیم. امروز که صحبــت می کنیم، ثمره 
برنامه هایی را شاهد هستیم که در سال های 
قبل اتفاق افتاده اســت. فردا هــم اگر با هم 
صحبت کنیم، ثمره برنامه ریــزی امروز را 
می بینیم، چون تولید مسکن زمان بر است 
و یک باره ظرف یکی دو ماه نمی توانیم تولید 
داشته باشیم. این در شــرایطی است که با 
وجود ادعایی که در رابطه با صنعتی ســازی 
بخش ساختمان داریم، هنوز که هنوز است، 
آجر پای ساختمان ها می بینیم و یا دیوارها 
گچ اندود می شــود. بر این اســاس، خیلی 
نمی توانیم بگوییم سرعت تولید ساختمان 

را نسبت به سال های قبل کاهش دادیم.
ما باید شــرایطی را فراهم کنیــم که تولید 
مســکن افزایش یابد. این که می گویید چه 
اتفاقی افتاده، مربوط به سلسله تصمیماتی 
است که در گذشته وجود داشته که انگیزه 
تولیدکنندگان بخش ســاختمان را از بین 

برده است.

   در حــال حاضــر گزارش هایی از 
ماجــرای فروش دلاری مســکن در 
برخــی از مناطــق تهران شــنیده 
می شــود. آیا این موضوع در حال رخ 
دادن است و این که دلار به عنوان پول 
نقل و انتقال برای مسکن تبدیل شده 

است؟
ما اصــلا بحثی بــه عنوان خریــد دلاری و 
قیمت های دلاری نمی توانیم داشته باشیم. 
در قراردادهایی که به مشاوران املاک داده 
شده، فقط وجه رایج کشــور که ریال است 
را می توان ثبت کرد. پس امــکان این که ما 
در قراردادها بخواهیم وجهی خارج از ریال 

ثبت کنیم، وجود ندارد.
اما به دلیل نوساناتی که اخیرا در موضوع دلار 
شاهد بودیم، یک عده از کارشناسان، قیمت 
دلاری برای مســکن تعییــن کردند. یعنی 
گفتند در فلان سال، قیمت یک مترمربع در 
یک منطقه برای مثال ۱۰۰ دلار بوده است. 
حالا ۱۰۰ دلار آن زمان چقــدر بوده و امروز 
چقدر شده است. در این شرایط، متاسفانه به 
اشتباه این برداشت می شود و فکر می کنند 
مشــاور املاک می تواند ثبت دلاری داشته 
باشد؛ در صورتی که اصلا قراردادهایی که در 
سامانه کدرهگیری ثبت می شود، فقط وجه 
رایج کشــور که همان ریال است را می توان 

ثبت کرد.

   البته ما گزارش هایــی در رابطه با 
اجاره دلاری مسکن داشته ایم.

امکان دارد توافقی خــارج از توافقی که در 
مشاوران املاک ثبت می شــود، بین مالک 

و مســتاجر صورت بگیرد، ولی این موضوع 
را نمی توانیم به کل مالکان تســری دهیم. 
ایــن توافق بین مالک و مســتاجر اســت. 
مشاوران املاک فقط توافقات ریالی افراد را 
می توانند ثبت کنند؛ چراکه با توجه به ماده 
۱۸ قانون جهش تولید، افرادی که به دفاتر 
املاک مراجعه می کنند، موظف هســتند 
کدرهگیری قرارداد خود را از ســامانه تهیه 
کنند. مبلغی که در این سامانه است، توسط 
مشاوران املاک قابل تغییر نیست که برای 

مثال، ریال را به دلار تبدیل کند.

   یک موضوع دیگــر، خرید ملک در 
خارج از کشور اســت. در عین حال، 
آگهی هایی مثل خریــد ملک با ازمیر 
یا اســتانبول در فضای مجازی دیده 
می شــود. یک چنین مواردی قانونی 

است؟
اولا که این کار از ابتدا می تواند غلط باشــد. 
مردم بداننــد کــه ورود و خروج شــان به 
کشورهای دیگر، تابع شرایط و قواعد و البته 
روابط بین دولت هاســت. اگر ما می گوییم 
بازار مسکن و ملک می تواند بازار مطئمنی 
برای سرمایه گذاری باشــد، فقط در رابطه 
با کشــور خودمان می گوییم، چون ورود و 
خروج افراد به کشورهای دیگر، تابع روابط 

دولت هاست.
این که مشاوران به این موضوع ورود کرده اند 
یا خیر، بایــد بگویم که محــدوده فعالیت 
مشاوران املاک دارای پروانه کسب، داخل 
جغرافیای ایران اســت و خارج از کشور اگر 
اتفاقی بیفتد، مرجعی نداریم که اتفاقاتی که 
می افتد را تضمین کند و یا پاســخ گو باشد. 
مشــاوران املاک دارای پروانه ایــن کار را 
نمی کنند، اما متاســفانه دفاتری برای این 
کار ایجاد شــده اســت، اما این افراد تابع از 

اتحادیه مشاوران املاک تهران نیستد.

   دربــاره تاثیــر وام 9۶0 میلیونی 
مسکن هم بگویید. آیا در بازار مسکن 

اثرگذار است؟
هر نوع مشوقی که باعث افزایش توان خرید 
افراد شــود، می تواند تاثیرگذار باشد، ولی 
صرفا ما عــددی را تعیین کنیــم به عنوان 
این که مردم بتوانند از آن اســتفاده کنند، 
خیلــی نمی تواند تاثیر قابل قبولی داشــته 
باشــد. البته تاثیر مثبــت دارد، ولی تاثیر 
قابــل قبول نمی تواند داشــته باشــد، زیرا 

بازپرداخت وام باید مورد بررسی قرار گیرد.
ما باید بدانیم سطح درآمد افراد چقدر است. 
حالا با این فرض که زن و شــوهر کار کنند، 
خانواده ها یک درآمدی در ماه دارند. ما باید 
ببینیم قســط این وام چقدر اســت و آیا در 
توان خانوار، بازپرداخت اقساط وجود دارد. 
ما باید ۹۶۰ میلیون تومــان در ارزان ترین 
منقطه شــهری چــه متراژی را پوشــش 
می دهد. ۹۶۰ میلیون تومــان در نگاه اولیه 
عدد بزرگی اســت، ولی باید ببینیم که این 
وام چه مقدار از نیاز مالی یــک خانوار را در 

تامین متراژ خانه پوشش می دهد.

تاثیر آزادسازی ارزهای بلوکه شده بر اقتصاد ایران چیست؟
وحید بلالی  آزادسازی منابع ارزی همراه 
با افزایش تبادلات ارزی ایران با کشورهای 
مختلف شــرق و غرب دنیا می تواند ثبات را 

به اقتصاد ایران بازگرداند.
 هفته گذشــته بود که خبری در رســانه ها 
مبنی بر آزادسازی منابع ارزی ایران منتشر 
شــد، طبق گفته رئیــس کل بانک مرکزی 
۶ میلیارد دلار از منابــع ارزی ایران در کره 
جنوبی آزاد شــده و در اختیار طرف ایرانی 

قرار گرفته است.

دسترسی بانک مرکزی به منابع ارزی 
مدیریت بازار ارز را تسهیل می کند

اما یکی از مهمترین امــوری که می تواند از 
ثمره این آزادسازی باشــد دسترسی بانک 
مرکزی به منابع ارزی اســت، بانک مرکزی 
برای اینکه بتواند بازار را به بهترین شــکل 
مدیریت کند نیاز به منابع ارزی فراوان دارد 
و آزادســازی ۶ میلیارد دلار برای چند ماه 
دســت بانک مرکزی را برای مدیریت بازار 

ارز باز می کند.
عبــاس آرگون عضــو هیأت رئیســه اتاق 
بازرگانی تهران در گفت وگو با خبرنگار مهر 
درباره آزادســازی منابع ارزی ایران در کره 
جنوبی و آثار مثبت آن بر اقتصاد ایران گفت: 
برداشت بنده این اســت که این پول ها قبلًا 
خرج شــده و از این منابع نمی توان استفاده 
مجدد کــرد و درآمد جدیــدی برای دولت 
نیست. اما بانک مرکزی توانسته به منابعی 
دسترســی پیدا کند که قبلًا به دولت ریال 
آن را پرداخت کــرده اســت و از این منظر 
آزادســازی ۶ میلیارد دلار پول بلوکه شده 

مثبت ارزیابی می شود.
آرگــون اضافه کــرد: این منابــع می تواند 
تسهیل کننده و تقویت کننده بانک مرکزی 

در کنترل بازار ارز بــوده و نیازهای بازار ارز 
را تأمین کند. متأســفانه در بازه زمانی این 
پول با توجــه به افت پول کــره جنوبی یک 
میلیارد دلار متضرر شــده است. البته شاید 
بانک مرکزی مبلغ ما به ازای ریالی کمتری 
به دولــت پرداخت کــرده باشــد و از این 
موضوع اطلاع کافی نداریم. هر چقدر کشور 
بتواند دسترســی به منابع ارزی پیدا کند و 
تحریم ها کاهش پیدا کند مدیریت بازار ارز 

راحت تر خواهد بود.

 ثبات در بازار ارز با اقدامات
 بانک مرکزی

افزایش فروش نفــت و اقدامات اصلاحی 
دولــت در ترازنامه شــرکت ها بــه ویژه 
برخورد با بانک های زیــان ده و تمرکز بر 
درآمدهای مالیاتی می تواند یک مجموعه 
از سیاست های ثبات در اقتصاد باشد، حال 
اگر گشایش های خارجی مانند آزادسازی 
منابع ارزی در اقتصاد ایــران اتفاق بیفتد 
ثمره اقدامات اصلاحی دولت ســریع تر به 
چشــم خواهد آمد، دولت هر چقدر بتواند 
تحریم ها را رفع کرده و منابع ارزی کشــور 
به صورت شــفاف و قابل محاســبه وارد 
کشور شود وضعیت اقتصاد و برنامه ریزی 
برای اقتصاد بســیار بهتر از گذشته خواهد 

شد.
عبدالمجید شــیخی، اقتصاددان و اســتاد 
دانشــگاه در گفتگو بــا خبرنــگار مهر در 
خصوص اقدامات بانک مرکزی برای کنترل 
نرخ ارز به عنوان عامــل مؤثر در تورم گفت: 
معتقدم بانک مرکزی می توانــد نرخ ارز را 
هفته به هفته کاهش بدهد چون در وضعیت 
فعلی نرخ ارز بالاتر از نرخ واقعی آن اســت 
که این امر می تواند به افت قیمت بازار سایر 

کالاها و خدمات نیز بیانجامد.
وی به افزایش ۴۳ درصــدی صادرات نفت 
ایران در سال گذشته هم اشاره کرد و گفت: 
در وضعیت فعلی شــاهد افزایش صادرات 
نفت هســتیم، ضمن آنکه باید بیشــتر به 
ســمت مبارزه با فرار مالیاتی حرکت کنیم 
تا نیاز به صادرات نفت که با تحریم ها روبرو 
است، کمتر شود، چون میزان فرار مالیاتی 
در حال حاضر ۷ برابر آمار ارائه شــده فعلی 

است.
شــیخی در پایان گفت: انتظار مــی رود با 
تلاش بیشــتر دولت و بانک مرکزی، بهبود 
آمار تراز پرداخت ها و افزایــش قابل توجه 
صــادرات نفتــی و غیرنفتی همزمــان با 
کاهش نرخ رشــد نقدینگی و تورم نســبت 
به سال های اخیر ادامه داشته باشد و شاهد 

تحقق رشد تولید و مهار تورم باشیم.

آزادسازی منابع ارزی در کوتاه مدت 
آثار مثبتی دارد

اما باید این نکتــه را نیز خاطرنشــان کرد 
که مبلغ ۶ میلیــارد دلار برای شــروع کار 
آزادسازی خوب بوده اما مبلغ چندان بالایی 
هم نیست که بتواند تحول در اقتصاد ایجاد 

کند، این منابع ارزی اما برای چند ماه خیال 
دولت را از تأمین ارز کالاهای اساسی و دارو 

راحت می کند.
محمد غفوری کارشــناس و فعال اقتصادی 
درباره آزادســازی منابع ارزی ایران و تأثیر 
بر اقتصاد ایران گفت: منابعی که آزاد شــده 
صرفاً بــرای خرید کالاهای اساســی و دارو 
است. اگر شرایط اقتصاد ایران عادی بود هر 
دو ماه باید ۶ میلیارد دلار وارد کشور می شد 
و این موضــوع می توانســت روی اقتصاد 
اثرات مثبتی بگــذارد. اما آزادســازی این 
منابع ارزی هم در این شــرایط خوب است 
و اگر رفع تحریم ها ادامه دار باشد آثار خوبی 

بر اقتصاد کلان ایران خواهد گذاشت.

دولت منابع مصرف آزادسازی ارز را از 
قبل مشخص کرده است

برخی از کارشناســان بر ایــن باورند دولت 
تنها می خواهد از هیجان های آزادســازی 
اســتفاده کند تا منابع ارزی در دست مردم 
در بازارها آمده و با افزایش عرضه کار دولت 

برای مدیریت بازارهای مختلف آسان شود.
علی فراقی کارشــناس اقتصــادی درباره 
آزادسازی پول های بلوکه شده ایران به مهر 
گفت: در چند ماه گذشته احتمال برگشت 
پول های بلوکه شــده ایران قوی تر شــده و 
خیلی از افراد و تحلیل گران اثرات احتمالی 
این اتفاق را قبل از وقوع ســبک و ســنگین 
کرده بودنــد. برخی از فعــالان اقتصادی و 
تحلیلگران فعال در بازارهای مالی مختلف، 
آزادسازی پول های ایران را در تحلیل های 
خود لحاظ کرده بودند و به اصطلاح این خبر 
قبل از اینکه اتفاق بیفتد پیش خور شده بود. 
حداقل این دسته از فعالان اقتصادی تفاوت 
دیدگاه سرمایه گذاری در بازارهای مختلف 

نخواهند داشت.
فراقــی ادامــه داد: حتی سیاســت گذار 
اقتصــادی نیز قبــل از آزادســازی محل 
خــرج این پول را مشــخص کرده اســت و 
تنهــا می خواهــد از هیجانــات احتمالی 
بازارها اســتفاده ببرد. در قسمت دیگر باید 
گفت هرچند افراد معــدودی هنوز به دلیل 
اینکه استراتژی و تصمیمات خود را بر پایه 
قطعیت و اتفاق نهایی ترسیم کرده اند انتظار 
می رود در صورتی که ایــن عمل به صورت 
کامــل انجام شــود و این منابــع به چرخه 
اقتصاد وارد شــود این تعداد از افراد بتواند 
در بازه زمانی کوتاه مــدت و میان مدت به 
واسطه ســیگنالی که از این اتفاق دریافت 
خواهند کــرد در بازار تأثیراتــی را به وجود 

بیاورند.
این کارشــناس اقتصادی گفت: در مرحله 
آخر ســرمایه گذاران خرد و مــردم عادی 
هســتند که همیشه احساســی و بر مبنای 
اخبار تصمیم می گیرند، این دسته همیشه 
واکنش هایی را بــر بازارهــای مالی دارند 
و نباید تأثیر رفتار ســرمایه گذاران خرد را 
نادیده گرفت و همیشه این نوع افراد بازارها 

را در مقاطعی هیجانی می کنند.
علی فراقــی در پایان گفت: دولــت قبل از 
اینکه ایــن پول ها وارد چرخــه آزاد اقتصاد 
شــود آنان را خرج کرده اســت و اگر منابع 
جدیدی در آینده به دســت دولت برســد 
صرفاً خرج اقتصاد انقباضی و کنترل شدید 

قیمت ها خواهد شد.
نکته بعدی این است که با آزادسازی منابع 
ارزی دولــت می تواند بازار ارز کشــور را که 
بخشی از آن توسط تقاضای کاذب مردم به 
بازار سفته بازانه تبدیل شده است را کنترل 

کند.
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کارنامه علمی کنکوری ها منتشر شد
کارنامه علمی و نهایی داوطلبان کنکور ۱۴۰۲ در سامانه جامع آزمون 

سراسری سازمان سنجش آموزش کشور منتشر شد.
کارنامه نهایی برای انتخاب رشــته حــاوی نمره کل نهایــی، رتبه در 
ســهمیه، رتبه کشــوری، ســهمیه، اســتان بومی و وضعیت مجاز یا 
غیرمجاز به انتخاب رشــته امروز جمعه ۲۷ مرداد از ســوی ســازمان 

سنجش آموزش کشور در سامانه جامع آزمون سراسری منتشر  شد.
در این کارنامه دیگر زیرگروه وجــود ندارد و داوطلبان فقط یک رتبه در 
کارنامه خود می بینند و تنها کسانی که دارای سهمیه هستند، رتبه در 
سهمیه را مشــاهده می کنند و ۶۰ درصد نمره آزمون و ۴۰ درصد نمره 

سوابق تحصیلی به صورت قطعی در رتبه داوطلبان تاثیر دارد.
البته در گروه های آزمایشــی هنر و زبان های خارجی وضعیت متفاوت 

است و سهم سوابق تحصیلی ۲۶ درصد و سهم کنکور ۷۴ درصد است.
نتایج اولیه آزمون سراسری ســال ۱۴۰۲ جمعه، ۲۰ مرداد ماه جاری 
از طریق سایت سازمان سنجش آموزش کشــور اعلام شد. البته اعلام 
نتایج در دو مرحله است که نتایج مرحله اول که اعلام شد شامل کارنامه 
داوطلبان شرکت کننده در نوبت دوم آزمون سراسری )تیر ماه( حاوی 
نمرات خام دروس گروه های آزمایشی شــرکت کننده، بیشترین نمره  
کل آزمون اختصاصی )کنکور( مربوط بــه نوبت اول و دوم)ملاک عمل 
در نمره کل نهایی( و نمره کل سابقه تحصیلی دریافتی از وزارت آموزش 
و پرورش اســت که با ورود به ســامانه جامع آزمون سراســری، قابل 

مشاهده است.
نمرات خــام شــرکت کنندگان نوبــت اول در اســفند مــاه ۱۴۰۱ 
اطلاع رسانی شد و مجدداً در ســامانه جامع آزمون سراسری به آدرس 

https://my.sanjesh.org قابل مشاهده است.
برای داوطلبانی که فقــط در نوبت اول در یک یا چند گروه آزمایشــی 
شرکت کرده اند، نمره  کل آزمون اختصاصی و نمره کل سابقه تحصیلی 
آنان در کارنامه نوبت اول درج شده و از طریق سامانه فوق قابل ملاحظه 
است.بر اســاس این گزارش، دفترچه انتخاب رشته و راهنمای انتخاب 
رشته تا روز یکشنبه ۲۹ مرداد ۱۴۰۲ منتشر می شود و فرآیند انتخاب 
رشــته کنکور ۱۴۰۲ نیز از ۳۱ مرداد ماه آغاز می شــود و این فرصت تا 

چهارم شهریور ادامه دارد.
نتایج اولیه آزمون سراسری ســال ۱۴۰۲ جمعه، ۲۰ مرداد ماه جاری 
از طریق سایت سازمان سنجش آموزش کشــور اعلام شد. البته اعلام 
نتایج در دو مرحله است که نتایج مرحله اول که اعلام شد شامل کارنامه 
داوطلبان شرکت کننده در نوبت دوم آزمون سراسری )تیر ماه( حاوی 
نمرات خام دروس گروه های آزمایشی شــرکت کننده، بیشترین نمره  
کل آزمون اختصاصی )کنکور( مربوط بــه نوبت اول و دوم)ملاک عمل 
در نمره کل نهایی( و نمره کل سابقه تحصیلی دریافتی از وزارت آموزش 
و پرورش اســت که با ورود به ســامانه جامع آزمون سراســری، قابل 

مشاهده است.
نمرات خــام شــرکت کنندگان نوبــت اول در اســفند مــاه ۱۴۰۱ 
اطلاع رسانی شد و مجدداً در ســامانه جامع آزمون سراسری به آدرس 
https://my.sanjesh.org قابل مشــاهده است. برای داوطلبانی که 
فقط در نوبت اول در یک یا چند گروه آزمایشــی شرکت کرده اند، نمره  
کل آزمون اختصاصی و نمره کل سابقه تحصیلی آنان در کارنامه نوبت 

اول درج شده و از طریق سامانه فوق قابل ملاحظه است.
دفترچه انتخاب رشــته و راهنمای انتخاب رشــته تا روز یکشنبه ۲۹ 
مرداد ۱۴۰۲ منتشر می شــود و فرآیند انتخاب رشته کنکور ۱۴۰۲ نیز 

از ۳۱ مرداد ماه آغاز می شود و این فرصت تا چهارم شهریور ادامه دارد.

رئیسستاداربعینکشور:
 ۲.۵ میلیون زائر برای راهپیمایی اربعین

 ثبت نام کرده اند
رئیس ستاد اربعین کشور گفت: تاکنون حدود یک میلیون و ۱۵۰ هزار 
زائر به صورت قطعــی و بیش از یک میلیون و ۳۰۰ هــزار نفر به صورت 

غیرقطعی ثبت نام کرده اند.
 

ســید مجید میراحمدی، در گفتگوی ویژه خبری افزود: روند ثبت نام 
مثل روند سال گذشته است با این تفاوت که چون امسال یک مرحله ای 
است قابل مقایســه با ســال قبل نمی تواند باشد چون ســال قبل دو 
مرحله ای بود ولی روند آن بر بنای محاســباتی که داریم مثل سال قبل 

است.
وی ادامه داد: ما بیش از ۳ هــزار موکب ایرانی را ثبت کــرده ایم و امور 
پشــتیبانی و اقدامات لازم برای عبور اینها از مرز عــراق را داریم انجام 

می دهیم.
میراحمدی تاکید کرد: بیش از ۸۰ درصد این موکب ها به داخل خاک 
عراق می روند و حــدود ۱۰ تا ۲۰ درصد در کنار مرزهای کشــور دارند 
فعالیت می کنند یا در شهرهایی که در مسیر عبور زائرین هستند فرض 
کنید مثل استان همدان و شهر همدان که تعداد زیادی از زائرین از این 
شهر عبور می کنند طبیعی است که موکب های مردمی آن شهر هم در 

همان شهر به زائرین خدمات می دهند.
وی در خصــوص پارکینگ های مرزی نیز گفت: مهــران الان ظرفیت 
۱۸۰ هزار پارک خودرو را دارد و بر مبنای محاســباتی که ما داریم فکر 
می کنم هر میزان خودروی شــخصی مراجعه کند بر اســاس درصدی 
که الان در سامانه سماح اســت، زائران هیچ مشکلی برای پارک خودرو 

ندارند ضمن اینکه تحولات خیلی وسیعی صورت گرفته است.
میراحمدی افزود: در موضوع پارکینگ هــا در همه مرزها، هم از جهت 

توسعه و هم از جهت کیفیت کاملًا با سال قبل متفاوت شده است.

مدیرکلداروییسازمانغذاوداروخبرداد
وهای حیاتی بیماران تأمین دار

مدیــرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غــذا و دارو گفت: داروی 
حیاتی بیماران جزو اولویت های تأمین پایدار قرار گرفته و در دسترس 

است.
محمد پیکانپــور، از تأمین پایــدار داروی پولموزایــم »دورناز آلفا« 
بیماران CF خبر داد و گفت: خوشبختانه این دارو اسفند سال گذشته 
وارد فهرست دارویی کشور شــد و از ابتدای امسال در دسترس بیماران 

قرار دارد.
وی با اشــاره به تأمین برخی از داروهایی که طی ماه های اخیر با کمبود 
مقطعی مواجه بودند، افــزود: داروی وراپامیل بیماران قلبی و عروقی با 

واردات ۲۶ هزار عدد طی هفته گذشته تأمین شد.
مدیرکل داروی ســازمان غذا و دارو با بیان اینکــه آمپول هیدرالازین 
بیماران قلبی اورژانســی که طی ســال گذشــته به دلیل مشــکلات 
واردکننده تأمین نشــده بود، اظهار کرد: با اقدامات صورت گرفته نیاز 

کل کشور تا پایان سال به این دارو تأمین شده است.

دیوار

 مظاهر گودرزی  رئیــس مرکز تحقیقات 
ســرطان گفت: »درحال حاضر ۷۰ درصد 
سرطان ها در کشــور ما درمان می شود، ۳۰ 
درصد باقــی مانده هم درمان هــای لازم را 
می گیرند و ممکن است موفقیت آمیز باشد. 
مردم باید به همین نسبت ترس شان کمتر 
شود، چراکه هم خودشــان آگاه تر شدند و 
هم علم ما نســبت بــه درمان بهتر شــده 

است.«
نام ســرطان درمان های ســخت و طولانی 
مدت را در ذهن تداعی می کند، بعید است 
کسی نام سرطان را بشنود و مثلًا یاد شیمی 
درمانی یــا هزینه های زیــاد درمان نیفتد، 
گاهی هر دوره درمان تــا ۷۰ میلیون تومان 
هزینه دارد و خیلی ها مجبور شــده اند برای 
تهیه دارو بخــش زیــادی از دارایی خود را 
بفروشــند، »آیا واقعا دارویی که یک دوره 
درمــان آن ۷۰ میلیون تومان اســت توان 
این را دارد یک ســال به عمــر بیمار اضافه 
کند؟« رئیس مرکز تحقیقات ســرطان در 
دانشکاه شهید بهشــتی تهران با طرح این 
پرســش به این روش های درمانی نقد دارد، 
او به خبرآنلاین می گویــد: »باید عالمانه تر 
و دلســوزانه تر راجع به بیمــاران مبتلا به 
سرطان حرف بزنیم وگرنه مجبور می شود 
برود خانــه و فرش و طلاهای همســرش را 

بفروشد و بعد هم نتیجه نمی گیرد.«
محمد اســماعیل اکبری بیان می کند: »در 
کشور ما هنوز دلار ۵۰ هزارتومانی را جایی 
خرج می کنیم که یک قــران به درد مریض 
نمی خورد، اما کانادایی و ســوئدی این کار 
را نمی کند. ۳۰ درصد بیشتر از دنیا شیمی 
درمانی داریم و ۹۴.۷ درصد ام آرآی زیادی 
تجویز می کنیم، الان چند درصد پول ها در 
شــیمی درمانی مصرف می شــود؟ چیزی 
حــدود ۷۲ درصــد، این یعنی کــم عقلی، 
پول جایی که باید آمــوزش و تربیت بدهد 
نمی رود بلکه به سمت شرکت های دارویی 

می رود.«
این فوق تخصص جراحی غدد و ســرطان 
از دانشــگاه جانزهاپکینز آمریــکا در ادامه 
گفت وگــو از دلایل ابتلا به ســرطان، تاثیر 
روش های درمانــی و البته ســرطلن های 
شــایع در ایــران و جهان می گوید؛ شــما 
می توانید متن کامل گفت وگــو را در ادامه 

بخوانید.

 علیرغم همه پیشــرفت های علم 
پزشــکی، اما هنوز مردم از سرطان 

می ترسند، فکر می کنید چرا؟
من دربــاره بیماران خودم بگویــم، آن ها از 
سرطان نمی ترســند؛ ما باهم مسیر درمان 
را طی می کنیــم، حتی بیمارانــی که اول 
می ترســند در ادامه ترس شــان می ریزد. 
به هرحال ســرطان اسم ســختی دارد، این 
اســم به معنای خرچنگ است، معلوم است 
کسی که این اســم را انتخاب کرده چندان 
از بیماری خوشــش نیامده و سرطان را یک 
بیماری مهاجــم و غیرقابــل کنترل تصور 
کرده اســت، الان هم این تصویر از سرطان 
وجود دارد اما قدرت مقابله ما هم با سرطان 
بســیار بالا اســت، اگر علمی کار کنیم ۴۰ 
درصد ســرطان ها را می توانیم مهار کنیم، 
۴۰ درصد دیگــر را هــم می توانیم درمان 
قطعی کنیم، می ماند ۲۰ درصد که ســعی 

می کنیم با هم بسازیم.
بگذاریــد این طــور بگویم درحــال حاضر 
۷۰ درصد ســرطان ها در کشــور ما درمان 
می شــود، ۳۰ درصــد باقــی مانــده هم 
درمان های لازم را می گیرند و ممکن است 
موفقیت آمیز باشد. این نسبت ۷۰ به ۳۰ در 
تمام کشورهای جهان همین است. ما حدود 
دوازده سال قبل یک مطالعه انجام دادیم که 
این نســبت وارونه بود، یعنی در پایان سال 
فقــط ۳۰ درصد بــه درمان می رســیدند، 
درصورتی که الان برعکس اســت، لذا مردم 
باید به همین نسبت ترس شان کمتر شود، 
چراکه هم خودشان آگاه تر شدند و هم علم 

ما نسبت به درمان بهتر شده است.
پیشگیری از ســرطان یک کار حاکمیتی و 
حکومتی اســت، به این علت که متغیرهای 
منجر به ســرطان روزانه نیست، یعنی مثلًا 
امشب که هوا آلوده باشد مردم فردا سرطان 
بگیرند، معمولاً یک زمانی حدود ۲۰ ســال 
زمان لازم است تا یک متغیر در سلول های 

ما خرابکاری کند و تبدیل به سرطان بشود.

وقتی از مردم حــرف می زنیم همه 
طبقات را شامل می شود اما امکان دارد 
دسترســی همه طبقات به درمان ها با 
توجه به هزینه هایی که دارد یکسان 

نباشد، این طور نیست؟
سرطان با فقر دست شان در گردن یکدیگر 
است، یعنی بعضی از ســرطان ها در بعضی 
مراحل در فقیرهــا بیشــتر از ثروتمندان 
اســت، فرض کنید من به همراه کســی که 
وضعیــت مالــی بدتــری دارد همزمــان 
ســرطان معده می گیریم، مــن به محض 
مشــاهده کوچکترین علامت به واســطه 

درســی که خوانــده ام و پولی کــه دارم به 
پزشــک مراجعه می کنم اما آن فرد دیگر با 
تاخیر به پزشــک مراجعه می کند، درمان 
مشــابهی هم می گیریم اما من زودتر خوب 
می شوم. بنابراین نوع دخالت فقر و طبقات 
اجتماعی در درمان ســرطان چیزی هست 
که مثال زدم. دخالت دوم مربوط به انسجام 
اجتماعی اســت، این که مهربانی کم شود 
درمان ســخت تر می شــود، ما دراین باره 
مطالعه داریم و حرف هــای عجیبی در دنیا 
زدیم، به همین دلیل جــزو یک درصد برتر 
جهان هســتیم، لذا تاثیر مهربانی در درمان 

سرطان شوخی ندارد.
شــاید بتوانم ادعا کنــم کــه در مرکز من 
بیشــترین تعداد بیمــاران ســرطانی در 
کشور عمل می شــوند، مثلًا در سال ۱۴۰۱ 
ما بیــش از ۱۲۰۰ بیمار را عمــل کردیم، 
من تنها کسی هســتم که در کشور دو گروه 
فلوشــیپ فوق تخصص جراحی ســرطان 
را تربیــت می کنم، بنابراین مــن حق دارم 
بگویم کــه اگر علمــی کار کنیم بــار مالی 
درمان سرطان ها به دوش دولت است، ما در 
بیمارستان شهدای تجریش هیچ فرد مبتلا 
به ســرطان را رد نمی کنیم، اما چه اتفاقی 
می افتد که بیماران ناراضــی از هزینه های 
درمان به رســانه ها زنگ می زنند، کسی که 
تماس می گیرد احتمالاً برای درمان دارویی 
گرفته و باید بررســی کنیم آیا آن دارو برای 
این بیمــار ضرورت بوده اســت یــا خیر، 
به طور خلاصه بگویم در ایــران حداقل ۳۰ 
درصد بیشــتر از سایر دنیا شــیمی درمانی 
و دارو درمانی می کننــد. در مجلات معتبر 
پزشــکی به این اقــدام می گویند »کم اش 
هم زیاد اســت«، این داروها و درمان ها که 
پوشش بیمه ندارد، درمانی نیست که بتواند 
بیمار ما را نجات دهــد. مدتی قبل بیماری 
به من مراجعه کرد که برای درمان سرطان 
خانه زندگی اش را فروخته بود، شرایط اش 
طوری بود که هم منشی و هم فلوشیپ من 
درحال گریه بودند، بررســی کــردم دیدم 
هرکاری که برای درمان انجام شده و سبب 
شــده پول این بنده خدا از دست برود اصلًا 
نیاز نبوده اســت. ما حق نداریــم به بیمار 
بگوییم این دارو را بخــر که هر دوره درمانی 
آن ۷۰ میلیون تومان اســت و یک سال هم 
باید درمان ادامه داشــته باشد. من که وضع 
مالی خوبی دارم ممکن نیست بتوانم هزینه 
این درمــان را بدهم، وای بــه روزی که اگر 
درمان و اجتماعــی کردن ســرطان که از 
زیباترین کارها هست علمی نباشد، چراکه 
با ایــن کار ذهن مردم را با بدترین اســلحه 
روی زمیــن نشــانه می گیریم، اگــر با این 
اقدامات امید را از مــردم بگیریم و اختلاف 
طبقاتی که در جامعه وجــود دارد به بیمار 
منتقل کردیم، آن چنــان ضرری به مریض 

می زنیم که سرطان نمی تواند ضرر بزند.
آیا واقعا دارویی که یک دوره درمان آن ۷۰ 
میایون تومان اســت توان ایــن را دارد یک 
سال به عمر بیمار اضافه کند، باید دراین باره 
علمی حرف بزنیم، ضمن این که این داروها 
که زیر پوشش بیمه نیستند هیچ جای دنیا 
هم زیر پوشش بیمه نیستند. باید عالمانه تر 
و دلســوزانه تر راجع به بیماران ســرطانی 
حرف بزنیــم وگرنه مجبور می شــود برود 
خانه و فرش و طلاهای همسرش را بفروشد 

و بعد هم نتیجه نمی گیرد.

این طورکه از کلام شما متوجه شدم 
ما درگیر یک جور سودجویی از درمان 

سرطان ها هستیم؟
دلت می خواهد این جواب را از من بگیری، 
اما توجه کن، یکســری اصــول اخلاقی در 
درمان وجود دارد، اگر این اصول اخلاقی را 
به هر دلیلی بلد نباشیم خلاف است، گاهی 
به دلیل علم نداشتن بلد نیستیم، گاهی هم 
خدایی نکرده به دلیل ســاختار جیب مان 
هســت که بلد نیســتیم، اما در هر صورت 
هرکی بلد نباشــد خلاف کرده و از نظر من 
آن آدم منحرف اســت، اول ارزان ســازی 

خدمات اســت و این نیــاز به علــم دارد، 
این که فکــر کنیم تاجرهای شــرکت های 
دارویی فــلان دارو را در تلویزیون داخلی و 
خارجی تبلیغ کنند و طرف بیاید بگوید من 
با گل بنفشه معجزه کردم این اقتصاد است 
علم پزشکی نیســت، ما دو شرط در درمان 
بیمار سرطانی داریم، اول افزایش طول عمر 
و دوم افزایش کیفیت زندگی هرکار دیگری 

که انجام بدهیم غلط است.
دوم تقاضای القایی است، یعنی من پزشک 
به دلیلی بخواهم کار را بــرای مریض انجام 
دهم که چیزی گیرم بیاید، ســوم تعارض 
منافــع و چهــارم اســتفاده از تکنولوژی 
مناسب اســت، این ها اصول اخلاقی درمان 
هســتند، این اصول در خیلی از جاهایی که 
ما فکر می کنیــم عدالت نیســت به خوبی 
رعایت می شود اما در کشور ما نمی شود، در 
کشور ما هنوز دلار ۵۰ هزارتومانی را جایی 
خرج می کنیم که یک قــران به درد مریض 
نمی خورد، اما کانادایی و ســوئدی این کار 

را نمی کند.

شما سرطان را به دولت گره زدید، از 
طرفی درمان سرطان را به دانشی گره 
زدید که برداشت من این است که در 
اختیار مرکز شما است، اما همه بیماران 
که به مرکز شما دسترســی ندارند، 
دولت چــرا کاری نمی کنــد درمان 

صحیح همه جا باشد؟
ببینید هر اقدام اجتماعی چهار مولفه دارد، 
حاکمیت، حکومیت، تولیت و ملت، اگر بلد 
نباشــیم این چهارتا را همســو کنیم مردم 

ضرر می کنند.

الان کجای این چهــار مولفه ایراد 
دارد که مردم دارند ضرر می کنند؟

حالا شــما هم قضــاوت کردیــد هم ضرر 
کردید؛ هیــچ جــای کار خراب نیســت، 
فقط نمی دانیم چه کســی بایــد چه کاری 
انجام دهــد، همه یکدیگر را دوســت دارند 
اما همه بلد نیســتند چه طور باید مدیریت 
کنند، هیچ کس نمی خواهد ظلم کند بلکه 
همه می خواهیم مشــکل را حل کنیم، اگر 
می خواهیم مشکل را حل کنیم باید دانش 
داشته باشیم. کاری که من در مرکزم انجام 
می دهم تحقیق اســت، تا فــردا روزی یک 
روش درمانی پیــدا کنیــم و آن را به جای 
دیگر هم منتقل کنیم، همان طورکه انجام 
دادیــم، تا ۳۰ ســال قبل در ایــن مملکت 
هرکسی ســرطان ســینه می گرفت سینه 
را برمی داشــتند، ما اولین نفری بودیم که 
در درمان این ســرطان حفظ سینه را انجام 

دادیم.

 اما کاهش شیمی درمانی، چیزی که 
شــما به آن نقد دارید به برنامه های 

دولت برمی گردد، این طور نیست؟
اینجا مسئله ما راهنمای بالینی است، وقتی 
من می گویم ۳۰ درصد بیشتر از دنیا شیمی 
درمانی داریم و ۹۴.۷ درصد ام آرآی زیادی 
تجویز می کنیــم یعنی راهنمــای بالینی 
علمی را رعایت نمی کنیم، درحالی که یک 
مورد از این ها را در کانادا یا آمریکا پزشــک 
تجویز کنــد فــردای آن روز دیگــر اجازه 
طبابت ندارد، درحالی که این جا مفت مفت 

می نویسند.

اما مهم این اســت که چرا پزشکان 
تجویز می کنند؟

به دلیل همــان چهار عاملی کــه گفتم، بلد 
نیستند ارزان سازی خدمات کنند یا خدایی 
نکرده می تواند یک چیز دیگر باشد. تقاضای 
القایی دارد، ایــن تقاضا می تواند دانشــی 
باشد، یعنی پزشک کارش را بلد نیست، اما 
خدایی نکرده می تواند چیز دیگری باشــد. 
تعارض منافــع وجود دارد، ســازمان ملل 
متحد یک مقاله دربــاره روش های درمان 
ســرطان منتشر کرده اســت، درآن نوشته 
شــده ۴۹ درصد درمان با جراحی اســت، 

جراحــی به علاوه رادیوتراپــی ۴۰ درصد و 
۱۱ درصد شیمی درمانی است که سرطان 
درمان می کند، امــا الان چند درصد پول ها 
در شیمی درمانی مصرف می شود؟ چیزی 
حــدود ۷۲ درصــد، این یعنی کــم عقلی، 
پول جایی که باید آمــوزش و تربیت بدهد 
نمی رود بلکه به سمت شرکت های دارویی 

می رود.

این اتفاق آگاهانه می افتد؟
از من نخواه از غیب خبر بدهم، من ۹ ســال 
معاون وزیر بودم، چهار ســال بهداشــت و 
درمان را ادغــام کردم، ما شــورایی داریم 
که در آن تصمیم گیری می شــود یک دارو 
باید جزو بیمه باشــد و از دولت پول بگیرد 
نه از مردم، در زمان مــن ۴ قلم دارو به عهده 
دولت شد و نزدیک به ۱۰۰ قلم دارو از عهده 
دولت خارج شد، بعد از ما آقای احمدی نژاد 
که رئیس جمهور شــدند در کمتر یک سال 
بیش از ۲۰۰ قلــم دارو را وارد بیمه کردند، 
یا من اشــتباه کردم یــا او، بالاخــره یکی 
خرابکاری کرده و به ضرر مــردم کار کرده 
است، اما یادتان باشد بیمه یک صنعت است 
و از آسمان پولی برایش نمی آید، مستقیم یا 
غیر مســتقیم از جیب مردم پول درمی آید، 
در بسیاری از موارد پز دادن ها به ضرر مردم 

است.
شــما به عنوان خبرنــگار دوســت دارید 
چهارتا حرف قلمبه ســلمبه بشــنوید که 
اوضاع را بهــم بریزید اما اگــر گوش بدهند 
من اصلاح سیســتم را می خواهــم ، قبل تر 
هــم گفتــم ۹۴.۷ درصــد ام آرآی هایی 
که گرفته می شــود بی خود اســت چراکه 
راهنمــای بالینی وجود ندارد، روشــی که 
ما ســرطان را تشخســص می دهیم هیچ 
جــای دنیا این مقــدار هزینــه نمی کنند، 
تعداد پت اسکن های که در کشور ما گرفته 
می شود خجالت آور است. البته من پز مرکز 
خودم را باید بدهم، در کشــور و در ســال 
گذشــته بقای بیماران مبتلا به ســرطان 
پستان ۱۱ درصد بهتر شد که خیلی است، 
در مرکز ما بالای ۹۲ درست این بیماران بقا 
داشتند، پز من سر جایش است و باید بگویم 
کشور هم خوب شده است اما اگر آن پول ها، 
انرژی هــا و نیروها درســت هدایت شــود 

بهره وری بالاتر می رود.

ما هم به عنــوان خبرنگار دنبال نفع 
مردم هستیم.

من را توجیه نکن، قبول دارم.

آقای دکتر شــما دوست دارید فقط 
سوال هایی که خودتان دوست دارید 

ما از شما بپرسیم؟
قبول کردم، شــما خبرنگاری هســتید که 
دوســت ندارید هیجان اجتماعــی ایجاد 
کنید. امــا می خواهم بگویم در کشــور ما 
برای ســرطان پول خرج می شــود و حتما 
می تواند بهتر خرج شود تا سود بیشتری به 
مردم برســد، این کار نیاز به دستورالعمل و 

شجاعت اجرا دارد.

از بحث خبرنگاران بگذریم، شما به 
تجویز یــک داروی ۷0 میلیونی برای 
بیمار مبتلا به ســرطان اشاره کردید، 
اصلًا چرا این دارو باید در کشــور ما 

وجود داشته باشد؟
نیست، آن دارو را به صورت قاچاق می آورند.

پس چرا پزشک تجویز کرده است؟
پزشک حماقت علمی کرده است که چنین 
دارویی را تجویز کرده اســت، او حق تجویز 
چنین دارایی ندارد. در این وضعیت هم مردم 
ضرر می کند و هم آن پزشــک ضرر می کند، 
چراکه بالاخره واقعیت مشــخص می شــود 
و مردم متوجه می شــوند. من از همکارانی  
که ارزان ســازی خدمات، تقاضای القایی و 
تعارض منافع را کــه از اصول اخلاقی درمان 

است رعایت نمی کنند به شدت گله دارم.

 نظام ارجاع به پزشــک در کشور ما 
چه طور است؟

در بریتانیــا قلب آقــای نخســت وزیر در 
پارلمان درد گرفت، امــا آمبولانس آن جا او 
را منتقل نکرد، چون ایشان پزشک خانواده 
دارد و حتما باید آمبولانس پزشک خانواده 
می آمد، اما در ایران فقط با پرداخت ویزیت 
بلافاصله به فوق تخصص دسترســی پیدا 
می کنی، یعنــی انرژی من ممکن اســت 
برای بیماری که اصلًا ســرطان ندارد هدر 
برود، چراکه دوســت داریم به جای پزشک 
خانواده فوق تخصص بگوید سرطان و جود 
ندارد، من می دانم آن وزیری که جرات کند 
از نظام ارجاع حرف بزند شــب دیگر خواب 

ندارد، برای اینکه مردم قبول ندارند.

آقای دکتر ما از درمان سرطان حرف 
زدیم اما اجازه بدید این سوال مطرح 

کنیم که چرا مردم سرطان می گیرند؟
معمولاً پاسخ های کلیشــه ای وجود دارد، 
این که هرکســی دخانیات مصــرف کند، 
چربــی بخــورد، ورزش نکنــد، ســرطان 
می گیرد، هوای آلوده جزو عوامل سرطان زا 
اســت، اما باید پرســید کســی که ورزش 
نمی کند و ســیگار می کشــد چــه اتفاقی 
می افتد که سرطان می گیرد؟ عوامل خطر 
ســرطان وظیفه دراند که در ژن تغییراتی 
ایجاد کنند، ژن ها فرماندهی حیات در دنیا 
را به عهده دارند، هر انســانی با ۳۰ هزار ژن 
ساختار ژنی متفاوتی با انســان دیگر دارد، 
هر ژن از یک زنجیره DNA درست می شود 
که فقط چهارتا اســید بــازی در آن بازی 
می کنند، اگر ترکیب این چهارتا تغییر کند 
بیمار ســرطان می گیرد، ژنی که می خواهد 
متحول شــود یک پروتون یا الکترون در آن 
جابه جا می شــود، آن عوامل خطــر مانند 
ســیگار و آلودگی هوا تــلاش می کنند این 
پروتون را با ایجاد قطب های مخالف جابه جا 
کنند، گاهــی اوقات موفق می شــوند و اگر 
من عمر کافی داشته باشم بالاخره سرطان 
خواهم گرفت. امــا اتفاقی که حتما می افتد 
این اســت که هرگز این اتفاق سو از ساختار 
ژنومیک من حذف نمی شــود، یــا خودم را 
وارد فاز بیماری می کند یا نوه و نتیجه های 

سال های بعد را بیمار می کند.
همچنین برخلاف آن چه به مردم می گوییم 
عوامل خلقی و روانی مانند اســترس مزمن 
و انســجام خانواده شــایع ترین علل تغییر 
نظام ژنومیک مردم هستند که می تواند به 
سرطان ختم شود، اگر کســانی که همسر 
هستند از یکدیگر حمایت کنند اولاً سرطان 
کم می شــود، دوم این که درصــورت ابتلا 
به ســرطان طول عمر بیمار نسبت به بیمار 
دیگری با درمان مشابه و انسجام خانوادگی 
ضعیف کاملًا متفاوت است. عشق و عاشقی، 
دوست داشتن و بخشــندگی نجات دهنده 
اســت، نظام اپی ژنتیک به اثبــات قطعی 

رسیده و دروغ نیست.

 وضعیت ســرطان در ایران چگونه 
است؟

حدود ۱۵۰ تا ۱۶۰ ســرطان به ازای ۱۰۰ 
هزار نفر جمعیت در ســال ایجاد می شود، 
این رقم در کشــورهای غربی بین ۴۰۰ الی 
۶۰۰ نفر اســت، یعنی در کشورهای غربی 
حدود ۴.۵ برابر کشــور ما مردم به سرطان 
مبتلا می شوند که فاکتور ســن تاثیر دارد، 
برای این که فرصت بــروز همان متغیرهای 
ژنومیک که توضیح دادم ایجاد می شــود، 
هرچقدر آدم ســن بالاتری داشــت باشد 
عوامل تغییر دهنده ژنومیک را بیشتر تکرار 
می کند مانند مصرف سیگار یا خلق و خوی 
بد. یکسری ریز فاکتورهایی هم وجود دارد 
مانند مصرف الــکل، در غــرب ۹۰ درصد 
نوشــیدنی الکلی مصــرف می کنند آن هم 
به طور مســتمر، اما در اینجــا مصرف الکل 
زیر ۱۰ درصد اســت و اســتمرار هم ندارد. 
در ایران نزدیــک به ۱۴.۷ درصــد جامعه 
بالغ ما مصرف ســیگار دارند، درحالی که در 
برخی کشــورهای غربی ۴۰ درصد جامعه 
دخانیات مصرف می کننــد، اگر ما مصرف 
تریاک یــا قلیــان را به مصــرف دخانیاتی 
مثل ســیگار اضافه کنیم، آمار جامعه ما هم 
نزدیک ۲۰ درصد می شود. از این ۲۰ درصد 
یک درصدی شان به سرطان مبتلا خواهند 
شد، بنابراین رقم سرطان بالا خواهد رفت و 
با افزایش سن این مسئله بیشتر خواهد شد.

طبیعتاً عدد ما پایین اســت امــا یک چیز 
دیگــری اتفــاق افتاده اســت، چــون هم 
ریزفاکتورهای ابتلا به سرطان دارد افزایش 
پیــدا می کند و هــم به دلیــل افزایش عمر 
طول مدت مقابله با ریزفاکتورها زیاد شــده 
ما جزو کشــورهایی هســتیم که بیشترین 
رشد ســرطان را دارند، بنابراین ما هنوز بین 
یک چهــارم تا یک پنجم کشــورهای غربی 
سرطان داریم اما ازآن جایی که سن مان دارد 
بیشتر می شود و بیشــتر در معرض عوامل 
خطر هستیم، لذا رشــد سرطان در کشور ما 

تقریباً جزو ده کشور اول جهان است.
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رسانه دینی و مشکل بازنمایی زن
ابوالفضل اقبالی  یکی از مســائل مهم و اساســی در حیطه مفهومی 
رســانه دینی همواره موضوع زن بوده و هست. در نســبت میان زن و 
رســانه دینی یک پرســش محوری وجود دارد و آن هم نحوه و کیفیت 

بازنمایی زن به مثابه کنشگر فعال در رسانه است.
در پاســخ به این ســوال، طیفی از دیدگاه ها و رویکردهــای مختلف 
مطرح شــده  و هرکدام به بعُدی از ابعاد این مســاله پرداخته اند. طیفی 
از دیدگاه ها با حــذف حضور زن به مثابه کنشــگر از رســانه، قرابت و 
سازگاری بیشــتری داشته و مفسده ناشــی از آن را پایه استدلال خود 
قرار می دهند. طیف دیگر بر ضرورت پیوند زن و رســانه تاکید کرده و 

ناامکانی رسانه بدون جذابیت های زنانه را مطرح می کنند.
دال مرکزی گفتمان مخالفت با حضور زن در رسانه، تعارض ذاتی رسانه 
و ارزش های زن تراز اســت. رســانه بنا به میل ذاتی خود از زن تقاضای 
ابراز و ظهور جذابیت های زنانه برای افزایش ضریــب نفوذ و تاثیر پیام 
دارد اما ارزش های زنانه بر پوشــیدگی و عدم تبــرج زن تاکید می کند. 
این دو هرگز با یکدیگر قابل جمع نیست. دال مرکزی گفتمان موافقت 
با حضور زن در رســانه، مفهوم رســانه  جذاب و الزامات ساختاری آن 
است. در این گفتمان اساسا رســانه با جذابیت تعریف می شود و عناصر 

جذابیت در رسانه نیز معلوم و معروف اند!
هیچ یک از این دو دیدگاه بــه تنهایی قابلیت حل مشــکل موجود را 
ندارند و دیدگاه ســومی باید گام به عرصه نظریه پردازی در این زمینه 
بگذارد. حذف زن از ســاحت هنر و رســانه به معنای پاک کردن کامل 
صورت مســاله و نادیده گرفتن تاثیر روایت های زنانه در مهندســی و 
انتقال پیام به مخاطب اســت. اگرچه مفســده ها و تبعــات اخلاقی 
استفاده ابزاری از جذابیت های زنانه در رســانه نیز موضوع مهم و قابل 

توجهی است.
اخیرا پس از تماشــای چندمین بار آژانس شیشه ای و دقت در پرداخت 
شخصیت فاطمه )همسر حاج کاظم( توسط کارگردان، به این نکته پی 
بردم که می توان به مدلی از نسبت زن و رسانه دست یافت که نه مفسده 
ها و تبعات حضور ابزاری زن در رســانه را داشته باشد و نه ساحت هنر و 
رسانه از زنانگی و وجوه تاثیرگذار آن محروم شــود؛ روشی که ابراهیم 

حاتمی کیا در این شاهکار سینمایی ارائه کرده است.
ما در آژانس شیشه ای شــاهد نقش و حضور محوری یک زن در روایت 
فیلم هســتیم بی آنکه هیچ تصویری از این شــخصیت در هیچ یک از 
ســکانس های فیلم ببینیم. فاطمه در آژانس شیشــه ای نمادی از زن 
به مثابه همسری تمام عیار اســت که مخاطب تمام محبوبیت ناشی از 
آرمانخواهی قهرمان داستان )حاج کاظم( را مدیون او می داند. فاطمه 
در متن فیلم حضور دارد اما ظهور ندارد. شــخصیت پردازی فاطمه در 
آژانس شیشــه ای یقینا می تواند پایه  نظریه پــردازی و طراحی الگوی 

مطلوب پیوند زن و رسانه دینی باشد.

دیدگاه

خریــدار  نویســنده و کارگــردان فیلم 
ســینمایی »شــهرک« گفت: در نوشتن 
فیلمنامــه شــهرک واقعا از چیــزی الهام 
نگرفتم، البته حتما همــه آثاری که دیده ام 
و خوانده ام بر من اثر گذاشته است ولی این 

که یک اثر خاص را بگویم این گونه نیست.
علی حضرتی در توضیح ایده نوشــتن قصه 
فیلم »شهرک« بیان کرد: وقتی این ایده به 
ذهنم رســید که نمی دانم دقیقا چه زمانی 
بود، آن را پرورش دادم به سمت یک زندگی 
قراردادی؛ یعنــی اگر قرار بــود در زندگی 
واقعی طبــق قراردادهایــی از پیش تعیین 
شــده زندگی کنیم چه اتفاقاتــی می افتد 
و این ایده اولــی و مرکز قصــه و فیلمنامه 
شــهرک بود که پرورش یافت و به داستانی 
رســید که یک بازیگر جوان وارد یک پروژه 

فیلمسازی بزرگ می شود.
تهیه کننــده فیلم ســینمایی خداحافظی 
طولانی )فــرزاد موتمن ۱۳۹۳( در پاســخ 
به این پرســش که آیا شــهرک اقتباسی از 
 )The Truman Show(- نمایش ترومن
فیلمی طنز، علمــی تخیلی و درام محصول 
سال ۱۹۹۸ میلادی به کارگردانی پیتر ویر- 
است، بیان کرد: این فیلم نسبتی با نمایش 
ترومن ندارد، اگر بگوییم این فیلم یک بازی 
بزرگ را مطرح می کند که ترومن شــو هم 
این گونه اســت میتوان مصادیق متعددی 
برای آن برشــمرد: مثلا فیلم بازی )۱۹۹۷ 
The Game( اثر دیوید فینچر یا ســریال 
بازی مرکــب )Squid Game ۲۰۲۱( که 
توســط برخی از منتقدان برای شباهتش با 
شهرک مثال زده شده بود )و من هنوز آن را 
ندیده ام( و آثاری دیگر که شــباهت هایی با 

این قصه دارند.
وی افزود: در نوشــتن فیلمنامه شــهرک 
واقعا از چیــزی الهام نگرفتــم، البته حتما 
همه آثاری که دیده ام و خوانده ام بر من اثر 
گذاشته اســت ولی این که یک اثر خاص را 
بگویم این گونه نیســت؛ افراد زیادی مثال 
هایی زدند مثلا بــه کتاب ۱۹۸۴ جرج اورل 
اشاره کردند و شــباهتی با شهرک دیده اند 
و دیگران بســته به فیلم هــا و کتابهایی که 
دیده و خوانده اند شباهت هایی را دیده اند، 
اما مخرج مشترک همه آثاری که شباهتی 

بینشان هست بحث قرارداد اصلی است.

حضرتی ادامه داد: مثلا در فیلم لانتیموس 
اثر فیلمســاز یونانی یک خانواده ای هست 
که پدر و مــادر نمی گذارند بچــه ها بیرون 
برونــد و این بچه ها مجبورنــد قراردادی را 
بپذیرنــد؛ در نمایش ترومن یک داســتان 
متضاد شــهرک وجود دارد؛ در فیلم بازی 
همه دســت به هم داده اند که اتفاقی را رقم 
بزنند و همه اینها یک مخرج مشترک و یک 
قرارداد را در خود دارند ولی ســاده انگارانه 
اســت که این قرارداد داشــتن را به مثابه 
اقتباس بگیرم. نگاه عمیقی نیســت که این 

اثر را به اثری دیگر مشابهت بدهیم.
تهیه کننده فیلم سینمایی نیمرخ ها )ایرج 
کریمــی ۱۳۹۴( در مورد دلیــل پذیرش 
کارگردانی شهرک گفت: بعد از کارگردانی 
سازهای ناکوک )۱۳۹۸( که دوسال قبل از 
شهرک ساخته بودم، شهرک را که نوشتم و 
دوست داشتم خودم آن را کارگردانی کنم 
و بعد با آقای علی ســرتیپی هم که در میان 
گذاشتم ایشــان هم فیلمنامه را خواندند و 
دوست داشــتند همکاری خوبی داشتیم؛ 
فیلمنامه شهرک را نوشــتم که خودم آن را 

بسازم.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا در هنگام 
نوشتن قصه بازیگران مشــخصی را مدنظر 

داشــته اســت، افزود: بله در زمان نوشتن 
فیلمنامه همه گزینه هایم را در ذهن داشتم 
و بازیگران این فیلم را مشخص کرده بودم؛ 

ساعد سهیلی نقش اول من بود.
کارگردان فیلم سینمایی شهرک )۱۴۰۰( 
در مــورد بازیگــر نقــش اول زن این قصه 
تصریح کــرد: در نهایت مهتــاب ثروتی در 
پیش تولید به پروژه اضافه شد. خصوصیات 
ایــن کاراکتــر را در ذهن داشــتم و پس از 
قرارهای متعددی که بــا بازیگران مختلف 
گذاشــتیم در نهایــت به انتخاب ایشــان 
رســیدیم.حضرتی در واکنش به نقد ضعف 
پایان بندی این فیلــم، بیان کرد: مخاطبان 
شــهرک را به مخاطب عام و خاص تقسیم 
نمی کنم، بلکه آنان را مخاطبان بادقت و کم 
دقت می دانم؛ اصلا مهم نیست مخاطب این 
فیلم تا چه اندازه فیلمباز یا خاص باشــد اگر 
فیلم را با دقت ببیند و در حین تماشا گوشی 
اش را چک نکند یا حواســش جای دیگری 
نباشد قصه اصلا گنگ نیست، چرا که ما هر 
بذری که در قصه گذاشته ایم و به هر سوالی 

که مطرح کرده ایم، پاسخ داده ایم.
وی افــزود: از ابتدا گفته ایم کــه در جریان 
روایت شهرک فیلمی قرار است ساخته شود 
و این آدم ها دارند برای آن فیلم تمرین می 

کنند و در انتهای فیلم هم مضمون کاغذی 
که برای ایــن زوج آمد این بود کــه از فردا 
فیلمبرداری شــروع می شــود و شب قبل 
هم شخصیت مرد داستان از درون پذیرفت 
که وارد داستان شــود و جهان ساختگی به 

جهان واقعی بدل شد و روح و جان گرفت.

با اکران آنلاین امیدواریم هزینه تولید 
را در بیاوریم

کارگردان فیلم کوتاه ســاعت ساز )۱۳۹۵( 
در مورد هزینه تولید شــهرک گفت: برای 
شــهرک زیر ۴ میلیارد تومان هزینه کرده 
بودیم و اگرچه این فیلم تــا امروز و بیش از 
یکماه از اکران به فروش یک میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون رســیده اســت، اما با اکران آنلاین 

امیدواریم هزینه تولید را در بیاوریم.
وی تاکید کــرد: البته که همــه فیلم های 
جدی مشکل اکران دارند و موانع تبلیغاتی 
زیادی بر ســر راه همه فیلم ها هســت مثلا 
عدم همکاری تلویزیون یا بهانه تراشی های 
جدی که در تبلیغات محیطی ما بود به دیده 
شدن بیشتر فیلم آســیب زد؛ در حقیقت تا 
به اینجا بخشــی به کمک فضای مجازی و 
بخشی به واســطه تبلیغات دهان به دهان 
مردمی فروخته اســت. ضمن ایــن که در 

روزهای اخیر ۸ فیلم جدید اکران شــدند و 
به شــکل عجیبی تعداد فیلم هــای اکران 
زیاد شده و ســانس خوب پیدا کردن سخت 
شده اســت.این نویســنده و کارگردان در 
مورد بازخوردهای مردمی نســبت به فیلم 
گفت: از بازخوردهای مــردم و منتقدین و 
تحلیلگران حوزه های مختلف )سیاســی، 
فرهنگی و اجتماعی( راضی بودم و واکنش 
های مثبت فراتر از حد انتظارم بود و نقدها و 

مطالب خوبی در مورد این فیلم نوشته شد.
حضرتی در مورد جدی تریــن انتقادی که 
نسبت به فیلم پذیرفته است، اظهار داشت: 
این ســوال را این گونه پاســخ می دهم که 
اگر دوباره این فیلــم را کارگردانی کنم چه 
تغییری خواهم داد و احتمالا در کارگردانی 

و تدوین، ریتم را اندکی بالاتر می گیرم.
وی در انتهــا بیان کرد: این روزها مشــغول 
نگارش یک فیلمنامه هستم که ترجیح می 

دهم چیز بیشتری در این باره نگویم.
 علــی حضرتی به عنــوان مدیر ویــژه نامه 
هنری تماشــاخانه فعالیت خود را آغاز کرد 
و پس از آن به تهیه کنندگی تئاتر پرداخت 
و پس از آن در سال ۱۳۹۲ اولین فیلم کوتاه 
خود به نام صبح روز بعد را تهیه کرد و سپس 
ســراغ تهیه کنندگی فیلم های ســینمایی 

خداحافظی طولانی و نیمرخ ها رفت.
حضرتی به عنــوان نویســنده و کارگردان 
نخســتین فیلــم ســینمایی خود بــه نام 
ســازهای ناکوک را در سال ۱۳۹۸ ساخت. 
این فیلم به تهیه کنندگی فرشته طائرپور، 

ماجرا زندگی دو خواهر را روایت می کند.
در ســال ۱۴۰۰، شــهرک دومیــن فیلم 
ســینمایی علی حضرتی به عنوان نویسنده 
و کارگردان و تهیه کنندگی علی ســرتیپی 
ساخته شد. این فیلم که در چهلمین دوره ی 
جشنواره ی فیلم فجر حضور یافت، ماجرای  
جوانی علاقمند به بازیگریست که در تست 
یک فیلم ســینمایی بزرگ قبول می شود و 
برای پیوستن به این پروژه باید شرایط ویژه 
و تمرین های روحی و روانی گروه بازیگران 

در شهرکی ایزوله شده را بپذیرد.
فیلم سینمایی شهرک از ۱۴ تیرماه ۱۴۰۲ 
روی پرده اکران قرار گرفته و تــا به امروز با 
گذشــت بیش از یــک ماه به فــروش یک 

میلیارد و ۲۳۵ میلیونی رسیده است.

نمایش »اتاق عروس« به کارگردانی داریوش شهبازی 
تا ۵ شهریور در تماشاخانه هیلاج روی صحنه است.

نمایش »اتاق عــروس« با دراماتــورژی و کارگردانی 
داریوش شهبازی این روزها در تماشاخانه هیلاج روی 

صحنه است.
این اثر نمایشی نوشته والنتین گراسناگاروف با ترجمه 

ماندانا  مجیدی از ۱۵ مــرداد اجرای خود را آغاز کرده و 
تا ۵ شهریور نیز روی صحنه خواهد بود.

»اتاق عروس« ماجرای شــب عروســی نادیا را روایت 
می کند، در حالی که همه مهمان ها در انتظار رسیدن 
داماد هستند اما خبری از او نیست. انگار داماد آب شده 
و رفته توی زمین. خانواده و دوســتان در اتاق عروس 

دور او جمع شــده اند و می خواهند بــه او القا کنند که 
داماد عروس رو قال گذاشته اســت و او را از این ازدواج 
منصرف کنند چون معتقدند این پسر در شان خانواده 

آنها نیست اما ... .
یکی از ویژگی های »اتاق عروس« این اســت که یک 
نمایش زنانه اســت و همه بازیگران آن زن هســتند. 

اتفاقات نمایش نیز در اتاق انتظار یک آرایشگاه عروس 
می گذرد و فضایی رئالیستی را به تصویر می کشد.

این نمایش به مقولــه ازدواج از زوایــای مختلف نگاه 
می کند و قرار اســت افرادی را به تصویر بکشــد که به 
ندای درون و احساسات شــان بیشــتر از منطق توجه 

می کنند.

وس اتاق عر

وس« جمع شدند وی صحنه است؛ ۱۷ بازیگر زن در »اتاق عر در تماشاخانه هیلاج ر

دنبالنقشهایچالشیام

تئاتر همراه با مخاطب آفرینشگری می کند
خریدار   بازیگر ســینما و تئاتر می گوید: 
یکی از ویژگی های مهم تئاتر این اســت که 
همراه با مخاطب آفرینشگری می کند و اگر 
مخاطب نباشــد اجرای تئاتر شکل نخواهد 
گرفــت. بنابرایــن، انســان، محوری ترین 

عنصر جهانی نمایش است.
ســارا فتحی که این روزها مشــغول بازی 
در نمایــش »جایی در میــان خوک ها« به 
کارگردانی پــدرام آزموده در تماشــاخانه 
صحنه آبی اســت با اشــاره به آغاز فعالیت 
بازیگــری اش از تئاتر و پــس از آن ورود به 
عرصه تصویر اظهار داشت: جهانی که تئاتر 
پیش روی من گذاشت خیلی متفاوت از آن 
چیزی است که بعدها با تصویر تجربه کردم.

او کــه به تازگــی در فیلم کوتاهــی از علی 
بوریان برای حضور در جشنواره فیلم برلین 
ایفای نقش کــرده افزود: تئاتــر برای من 

زندگی است.

تئاتر سخت تر از تصویر است
فتحی درباره تفاوت های قاب سینما و تئاتر 
گفت: تئاتر سخت تر است چرا که زنده و پویا 
و در جریان است. این زندگی و پویایی را باید 
در تئاتر نشان داده و در آن شناور باشیم اما 
در قاب تصویر، زبان بدنی که در تئاتر وجود 

دارد ممکن است آنقدرها به کار نیاید.
وی افزود: حتــی بیانی کــه در تئاتر وجود 
دارد و تخیلی که یک بازیگــر باید تصور و از 
طریق آن در قاب تصویر بــا بازیگر روبه رو 
صحبت  کند و ممکن است اصلا بازیگری در 
مقابلش نبوده و صرفا دوربین باشد، با تئاتر 

متفاوت است.
برای این که بتوانم راکورد حسی ام را حفظ 
کنم و از جهانی که بــرای فیلم خلق کرده ام 
خارج نشــوم، تصویر را همیشه سخت تر و 

البته جذاب تر از تئاتر می دانم
بازیگــر بی تابی هــای بیتا)مهــرداد فرید 

۱۳۹۰( گفت: به خاطر این که پلان ها در کار 
تصویر منقطع گرفته می شــود برای این که 
منِ بازیگر بتوانم راکورد حســی ام را حفظ 
کنم و از جهانی که برای این فیلم و سکانس 
خلق کرده ام خارج نشوم، تصویر را همیشه 

سخت تر و البته جذاب تر از تئاتر می دانم.
فتحی یادآوری کــرد: کلاس های بازیگری 
که پیش از تئاتر شروع کردم برای من بیشتر 
جنبه فان داشت و آن را خیلی جدی نگرفته 
بودم. به تئاتر علاقه داشتم، اما تا این اندازه 
کشــف نکرده بودم که مرهم دردهای من 

است.
وی خاطرنشــان کــرد: بــرای اولیــن بار 
که شــخصیت اولئانــا را در ســال ۹۴ در 
کلاس های بازیگری کار کــردم به تدریج، 

تئاتر درونم ریشه کرد.

می خواهم در تصویر آنقدر قدرتمند 
باشم که چراغ تئاتر را روشن نگه دارم

بازیگر مجموعــه راز ناتمــام) امین امانی 
۱۴۰۰( با بیان این که تئاتــر و تصویر دو فاز 
مجزا از هم هستند تصریح کرد: می خواهم 
در تصویــر آنقدر قدرتمند باشــم که چراغ 
تئاتر را به واســطه اسم و رســمی که دارم 

روشن نگه دارم.
وی در این باره که چگونــه یک بازیگر تئاتر 
می توانــد در ســینما موفق باشــد؟ اظهار 
داشت: بازیگر تئاتر می تواند در سینما موفق 
باشد ولی بازیگر ســینما نمی تواند غالبا به 
این موفقیت دســت یابد؛ بــه خاطر این که 
یک سری احساسات و بازی هایی با عضلات 
صورت و میمیک هایی که بازیگرهای تئاتر 
تجربه کرده، آموزش دیده و مهارت آموخته 
را ممکن اســت خیلی از بازیگرهای تصویر 
نداشته باشــند. زیست رنج و تحرک و جنب 
و جوشی که بازیگران تئاتر دارند با بازیگران 
تصویر متفاوت اســت. در تئاتر بازیگرها در 

بازی بر خلاف بازیگــران تصویر از همدیگر 
حمایت می کنند.

وی دربــاره مطابقــت دادن خــود با نقش 
پراســکوویا در نمایــش جایــی در میان 
خوک ها گفت: منِ سارا یک سری ویژگی ها 
را دارد اما پروسکوویا بر خلاف خودم عادت 
به بلند خندیــدن دارد و من این تفاوت ها را 
بیرون می کشــم تا بخواهم نقشــی را بازی 

کنم که دور از من باشد.

دوست دارم انتخاب هایی داشته باشم 
که من را به چالش بکشد

فتحی اظهار داشت: همیشــه دوست دارم 
انتخاب هایی داشــته باشــم که مــن را به 
چالش بکشــد و یک چیزهایی را از درون و 
گنجینه احساس من بیرون بکشد که شاید 
تجربه کرده اما ســال ها بــه آن فکر نکرده 

باشم.
وی افــزود: در ایــن نمایــش، مــا زنی را 
می بینیم که پرحرف اســت و خیلی جنب و 
جوش دارد در حالی که این ها با شــخصیت 
من خیلی متفاوت اســت. اما من نقش را به 
گونه ای ایفا کردم که گاهی از خنده به گریه 
می رسد و این دردناک اســت. برای زنی که 
همسر خود را برای ســال ها در خوک دانی 
پنهان کرده باشــد و زندگی به معنای عام 

را ندارد در حالی کــه در خارج از این محیط 
شرایط برای زندگی خوب را دارد.

پراسکوویا خیلی دور از من است
فتحی گفت: پراسکوویا همیشه غم و رنجی 
را انگار روی شــانه هایش حمل می کند. با 
توجه به تفاوت ویژگی هــای این کاراکتر و 
خودم خیلی ســخت بود تا خودم را به این 
شخصیت نزدیک کنم. پراســکوویا خیلی 
دور از مــن اســت. او، زنی برون ریز اســت 
در حالــی که مــن کاملا درونگرا هســتم. 
پراســکوویا با هر چیزی می خنــدد، گریه 

می کند و بغضش می گیرد.

هیچ چیزی پاک تر از آرامش برای من 
نیست

او درباره ویژگی های شخصیتی خود گفت: 
دوســتان خیلی محدودی دارم و معاشرت 
با هر کســی را دوســت نــدارم و از تنهایی 
خودم لذت می برم. مدرس یوگا هســتم و 
با بچه های تئاتر یوگا کار می کنم. همیشــه 
یکی از چیزهایی که ســعی می کنم به آنها 
انتقال دهم این است که در تنهایی و سکوت 
از آرامش لذت ببرند و هیچ چیزی پاک تر از 

این برای من نیست.
این بازیگــر تئاتر ادامــه داد: تئاتر برای من 
مرهمی بــرای رهایی از دردهایــم و راهی 
برای بیان آرامش اســت. این هنر لایزال در 
طول تاریــخ حیات خودش همــواره آیینه 

تمام نمای زندگی انسانی بوده و است.
وی افزود: تئاتــر دریچه ای به ســوی من 
گشــوده که احســاس می کنم می توانم به 
واســطه آن وظیفه خودم را بــه عنوان یک 

انسان ایفا کنم.
فتحی گفــت: آگاهی و رهایــی و به چالش 
کشــیدن خودم از مهم تریــن اهدافم برای 

پذیرفتن هر نقشی است.

وی افزود: شــخصیت پراسکوویا در نمایش 
جایی در میان خوک ها خیلی جذاب بود تا 
بار دیگر یک زندگی را با شــخصیت دیگری 

تجربه و زیست کنم.
فتحی گفت: برای شروع هر نقشی به تجزیه 
و تحلیل صفــات و خصایل انســانی و غیر 
انسانی، ویژگی های ظاهری و خصلت های 
دورنی و ذهنــی کاراکتر و تعارض های آن با 
شخصیت خودم می پردازم. این شخصیت، 
شخصیتی گروتسک)تردید بین خندیدن 
یا وحشت کردن و بلاتکلیف میان مضحک 
بودن و ســیاه بودن( اســت کــه در وهله 
نخســت با یک کاریکاتور که محتوای طنز 
دارد مواجــه می شــوم اما اغلــب این طنز 
و خنده توام با تلخ کامی و اندوه می شــود و 
این تا حدودی مخاطب را معلق می گذارد و 
مخاطب بین خندیدن و غم تردید می کند. 
پس از آن شروع به پژوهش نه تنها در سطح 
فرهنگی و اجتماعی بلکــه به حتم در حوزه 

فیزیولوژیک نقش پژوهش می کنم.

ما هر شب انرژی خود را از حضور 
مخاطب می گیریم

وی همچنین اظهار داشت: از این که نمایش 
جایی در میان خوک ها به واســطه مخاطب 
درک شــده خوشــحالم و ایــن را مدیون 
استقبال خوب و واکنش مخاطبان هستیم. 
ما هر شــب انرژی خود را از حضور مخاطب 

می گیریم.
فتحی ادامــه داد: ایــن متــن، رویکردی 
انســان محور و اخلاق مدارانه بــرای تعالی 
صفات انســانی اســت و امیدوارم توانسته 

باشیم تاثیری که باید، گذاشته باشیم.
وی افزود: بــا توجه به مشــکلات و رویکرد 
جامعه، تئاتر از ســبد اقتصادی عموم مردم 
حذف شده و امیدوارم مسوولان برای رونق 

این هنر متعالی تفکر و راهکاری ارائه دهند.

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی 1550536

نظر به اینکه آقای شــهاب آذر دســت با اســتناد دو بر گ 
استشــهادیه گواهی امضاء شــده منضم بــه تقاضای کتبی 
دریافت سند مالکیت المثنى نوبت اول به این اداره مراجعه 
و مدعی اســت ســند مالکیت دفترچه ای به شماره سریال 
۸۰۳۲۸۲ تحــت پلاک ۲۴ فرعــی از ۱۹۲۷ اصلی واقع در 
بخش ۱ خرم آباد متعلق به وی میباشد با بررسی دفتر معلوم 
شد سند مالکیت اولیه ذیل ثبت ۱۸۸۸۹ صفحه ۳۴۳ جلد 
۱۳۵ بنامش ثبت و صادر و تســلیم شــده است که بعلت 
جابجایی مفقود گردیده است دفتر املاک بیش از این حکایتی 
ندارد لذا باســتناد تبصره یک ماده ۱۲۰ آیین نامه اصلاحی 
قانــون ثبت مراتب در یک نوبت آگهــی و متذکر میگردد هر 
کسی نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی 
وجود ســند مالکیت نزد خود میباشد بایستی ظرف مدت ۱۰ 
روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست 
اصل سند مالکیت یا سند معامله ای به این اداره تسلیم نماید 
بدیهی است در صورت عدم اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول 
اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت 
به صدور سند مالكیت المثنى و تسلیم آن به متقاضی اقدام 

خواهد شد.
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(

صید آقا نجفوند دریکوندی
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی1550537

نظر به اینکه خانم زهرا ندری با استناد دو برگ استشهادیه گواهی امضاء 
شده منضم به تقاضای کتبی دریافت سند مالکیت المثنى نوبت اول به 
این اداره مراجعه و مدعی است سند مالکیت تک برگ به شماره سریال 
۰۶۰۰۴۷ تحت پلاک ۱۵۹۲۶ فرعی مفروز ومجزی شده از ۷۱۰۴ فرعی 
از ۲۰۹۱ اصلــی واقع در بخش ۱ خرم آباد متعلق به خانم زهرا ندری 
میباشد با بررسی دفتر معلوم شد سند مالکیت اولیه ذیل ثبت ۳۱۵۹۲ 
صفحه ۱۸۲ جلد ۳۹۸ بنام آقای محمد رضا حبیبی بسطامی ثبت و صادر 
و تسلیم شده است که برابر سند قطعی ۷۷۹۲ مورخ ۱۳۹۴/۰۴/۰۶ 
دفتر خانه ۴۴ خرم آباد به خانم زهرا ندری قطعا واگذار نموده اســت 
 سپس برابر ســند رهنی ۷۷۹۳ مورخ ۱۳۹۴/۰۴/۰۶ دفتر خانه ۴۴
  خرم آباد نزد بانک تجارت مدیریت شــعب اســتان لرســتان به رهن 
واگذار نمود که بعلت ســهل انگاری مفقود گردیده است و دفتر املاک 
بیش از این حکایتی ندارد لذا باستناد تبصره یک ماده ۱۲۰ آیین نامه 
اصلاحی قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی و متذکر میگردد هر کسی 
نســبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعى وجود ســند 
مالکیت نزد خود میباشد بایستی ظرف مدت ۱۰ روز از تاریخ انتشار این 
آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله 
ای به این اداره تســلیم نماید بدیهی است در صورت عدم اعتراض در 
مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله 
رسمی نســبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی 

اقدام خواهد شد.
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(

صید آقا نجفوند دریکوندی
 رییــس اداره ثبت اســناد و املاک اســناد و املاک 
شهرستان خرم آباد
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 سرمربی تیم فوتبال اســتقلال گفت: در کارم تعارف 
ندارم. هیچ بازیکنی بدون نظر من جذب نخواهد شــد. 

من قانون و زبان فوتبال را می دانم.
جواد نکونام در نشســت خبری پس از پایــان بازی با 
ملوان که با پیروزی یک بر صفر تیمش به پایان رسید، 
اظهار داشــت: در ابتــدای بازی و روی یــک غفلت به 
حریف پنالتی دادیم اما سید حســین حسینی با مهار 

این پنالتی استقلال را در بازی نگه داشت.
وی افــزود: بــه خوبی می دانســتیم ملــوان چطور و 
چگونه فوتبــال بازی خواهد کرد. آنها بازی مســتقیم 
انجام می دهند و رو به اســتفاده از توپ سوم می آورند. 
متاسفانه باید بگویم روی ضربات بلند برنامه نداشتیم 
و حتی روی توپ های ســوم و اوت دســتی به مشکل 

خوردیم اما در مجموع خوب بودیم.
ســرمربی اســتقلال اضافه کرد: در دقیقــه ۲۷ یا ۲۸ 
درون محوطه جریمه حریف اتفاقــی افتاد که به نظرم 
مشــکوک بود. اما اگر پنالتی هــم می گرفتند اتفاقی 

نمی افتاد.
نکونام افزود: مدافعان ما مقابــل تیمی که می خواهد 
بازی مســتقیم انجــام بدهد بایــد حواس جمع عمل 

می کردند. ســعی کردیم به عقــب زمین و 
بازی مستقیم حریف حواس مان باشد. تلاش 
کردیم توپ های سوم را در این نیمه بگیریم 
و اوت های دســتی را ببریم. همچنین تلاش 
کردیم در نیمه دوم این کنترل را انجام دهیم 
شــاید به خصوص در برخی صحنه ها آن هم 
به خاطر خستگی بازیکنان و به این دلیل که 

نمی توانســتیم تغییری انجام بدهیم به ویژه تغییرات 
زودهنگام، چون اگــر اتفاقی می افتــاد دیگر بازیکن 
جایگزین در برخی پست ها نداریم و قدرت ریسک مان 

کمتر بود.
ســرمربی اســتقلال ادامه داد: باید از حضور هواداران 
در ورزشگاه اســتفاده کنیم. اگر بازی در انزلی برگزار 
می شد هواداران ملوان می توانستند در ورزشگاه حاضر 
شوند. واقعاً انرژی مان بدون هواداران کم می شود. این 
موضوع فقط مربوط به استقلال نیست بلکه برای همه 
تیم ها اســت. الان می خواهیم به اصفهان برویم و بازی 
کنیم. هواداران سپاهان خیلی در این بازی تاثیر دارند.

ســرمربی اســتقلال اضافه کرد: با همیــن بضاعت و 
شــرایطی که داریم جلو می رویم، بایــد دید در آینده 

چه اتفاقاتی رقم خواهد خورد. سال ها است 
هوادار اســتقلال هســتم اما تاکنون چنین 
شرایطی را ندیده بودم. در تمام دوران فوتبال 
خودم هم تجربه چنین موضوعی را نداشتم. 
فکر نمی کنم تاکنون چنین شــرایطی برای 
یک مربی در اســتقلال پیش آمده باشد ولی 
به عشق هواداران  و لطف آنها که همیشه من 
را شــرمنده کرده اند و حامی بازیکنان بودند، قرار شد 

کارمان را انجام بدهیم.
نکونام گفت: در کارم تعارف ندارم. هیچ بازیکنی بدون 
نظر مــن جذب نخواهد شــد. منتظر محمــد بازیکن 
باکیفیتی بود اما به خاطر ســقف بودجه مجبور شدیم 

او را به تیم های دیگر بدهیم.
 نفراتی که در اســتقلال بازی می کننــد قطعاً بهترین 
کیفیــت را دارند چون اســتقلال تیم بزرگی اســت و 
بازیکن بزرگ برای باشــگاه بزرگ اســت. شــاید این 
نفرات در مراحلی اشــتباهاتی داشــته اند اما اصلًا به 
این موضوع نگاه نمی کنم چون آنها بهترین هســتند 
و کیفیت واقعی خود را هم نشــان می دهند. من کاری 

نکردم و این توانایی خودشان است.

وی اظهار داشــت: در فوتبال دو تیم بــرای بردن بازی 
می کنند و فقط یک تیم می برد. یادم است سال گذشته 
استقلال در یک مســابقه یک بر صفر جلو و در کورس 

قهرمانی بود.
 من آن مســابقه را به عنوان یک مربی آنالیز می کردم. 
بی مهابا جلو رفتن تــا گل دوم و گل ســوم را بزنند اما 
گل تساوی را خوردند، اســم آن بازی را نمی برم شاید 
درست نباشــد اما باید بدانیم که باید خوب بازی کنیم 
و ببریم. البته ســه امتیاز و پیروزی را می خواهیم. اگر 

خوب یا بد بازی کنیم باید ببریم.
سرمربی اســتقلال اضافه کرد: جواد نکونام از کارلوس 
کی روش خیلی الگو گرفته اســت. صحبت دوســتان 
من نیســت اما اگــر کارلوس کی روش شــوم بهترین 
روز زندگی ام اســت. او در فوتبال ایران تاثیرگذار بود و 

کارهای بزرگی را انجام داد.
نکونام افزود: اینکه مدیرعامل باشــگاه از من حمایت 
کرده و بگوید بــا پنجم یا چهاردهم شــدن حامی من 
است، ســبب خوشــحالی اســت اما من قانون و زبان 
فوتبال را بلد هستم،چ. باید آنقدر بجنگم و تلاش کنم 

تا به موفقیت برسم.

استقلال

ایمان گــودرزی  جواد منافــی گفت: هر 
کسی که برای پرســپولیس زحمت کشیده 
و جــام گرفته حتمــاً برای پرســپولیس و 
هوادارانش مهم و قابل احترام اســت اما در 
این بیــن هیچکس بزرگتر از پرســپولیس 

نیست.
 جواد منافــی مربی تیم امید کشــورمان و 
مدافع اسبق پرسپولیس در رابطه با شرایط 
این تیم صحبت های کارشناســی را مطرح 
کرد. مربی که اعتقاد دارد باید به تصمیمات 
فنی سرمربی پرسپولیس احترام گذاشت. 
هر چند دیر جذب شــدن مهاجم و شرایط 
فعلی ورزشگاه را به شدت برای پرسپولیس 
مضر دانسته و معتقد اســت زمان از دست 
دادن در این رابطه مشــکلات بیشــتری را 

برای پرسپولیس به وجود خواهد آورد.

 در رابطه با حضور دروازه بان 19 ساله 
برزیلی به لحاظ کارشناسی چه نظری 

دارید؟
مــا واقعــاً از تیم دوریــم به همیــن دلیل 
همــه چیــز را نمی دانیم به همیــن دلیل 
باید بــه نظرات و تصمیمات ســرمربی تیم 
پرســپولیس احترام بگذاریــم. در رابطه با 
دروازه بان خارجی هم همین داستان وجود 
دارد چون ما مسائل را از دور می بینیم از رو 
باید به مربی مان اطمینــان کنیم. نظراتی 
هم در رابطه با حضــور مهاجم به دلیل پول 
دلاری مطرح می شود که اگر این پول برای 
مهاجم هزینه می شــد بهتر بود اما ما بیرون 
باشگاه هســتیم به همین دلیل نمی توانیم 
نظــر نهایــی را بدهیــم و کســانی هم که 
فکر می کنند دلشــان بیشــتر از کادر فنی 
پرسپولیس به حال این تیم می سوزد اجازه 
دهند تا ســرمربی تیم در نهایــت بهترین 

تصمیم را برای تیمش اتخاذ کند.

 امــا در صــورت محرومیــت و 

مصدومیــت بیرانونــد در آســیا و 
بازی های حســاس باید به این مسأله 

نگاه جدی تری داشت!
به هر حــال بیرانوند قطعاً حــرف اول را در 
دروازه پرســپولیس خواهــد زد. قبلًا هم 
رادو دروازه بــان ذخیره پرســپولیس بود 
که با قرارداد زیاد جذب پرســپولیس شد و 
به آن شکل از پرســپولیس جدا شد و رفت. 
در رابطــه با نقش این دروازه بــان در قیاس 
بــا رادو نمی توانیــم اظهارنظــری دقیق 
داشته باشــیم چون نمی دانیم واقعاً چگونه 
اســت اما با وجود این احتمالاً یحیی به ننکا 
اعتماد کامل دارد که اجازه داده ایشان یک 
گلر برای پرســپولیس انتخاب کند و بیاورد 
و هنوز نیامده واقعــاً نمی توان در خصوص 

دروازه بان ۱۹ ساله نظر داد.

 در رابطه با وضعیت سکوهای آزادی 

و تأثیرش روی بازی های پرسپولیس 
در بازی های خانگی در آســیا و لیگ 

ایران چه نظری دارید؟
واقعاً اگر ســکو و تماشــاگر نباشــد انگیزه 
بازیکــن از بین می رود و اگر شــرایط فعلی 
ورزشــگاه آزادی ادامه داشته باشد هوادار و 
تیم خیلی لطمه خواهند دید. پرســپولیس 
با هوادارانش زنده اســت و روحیه می گیرد 
در حالی که مــا تاریخ هــای عجیبی مانند 
آبان مــاه و بقیــه مــوارد را در خصــوص 
آماده سازی ورزشگاه آزادی می شنویم که 
این موارد با توجه به حضور پرســپولیس در 
آســیا و بازی های خانگی ایــن تیم به هیچ 
وجه با هم همخوانی نــدارد. در حال حاضر 
هم فقط پای ما در میان نیســت چون پای 
آسیا و کنفدراســیون فوتبال آسیا در میان 
اســت که از هــر کوتاهی برای ورزشــگاه 
آزادی نمی گذرد به همین دلیل باید هر چه 

زودتر اقدامات لازم را انجــام داد و تدبیری 
اندیشید که تیم ها بیشتر از این ضرر نکنند 
و همان طور که خراب کردند حتماً زود هم 
می توانند درســت کنند و با بهــره بردن از 
توان همــه ارگان ها و ســازمان های درگیر 

باید هر چه زودتر ورزشگاه را آماده سازند.

  در رابطه با رویارویی کمال با پیراهن 
ذوب آهن بعــد از اتفاقاتی که بین این 
بازیکن سابق پرسپولیس با سرمربی 
و بازیکن تیم رخ داد چه پیش بینی از 

این موضوع دارید؟
هر کســی که بــرای پرســپولیس زحمت 
کشیده و جام گرفته حتماً برای پرسپولیس 
و هوادارانش مهم و قابل احترام است اما در 
این بیــن هیچکس بزرگتر از پرســپولیس 
نیســت. کمال هــم باید به نظر ســرمربی 
پرسپولیس احترام می گذاشت بازیکنی که 

البته خیلی زحمت کشــید اما باید بداند که 
فوتبال بی رحم است و بالا و پایین زیاد دارد. 
کمال بازیکن باتعصب پرسپولیس بود که با 
کتف دررفته برای پرسپولیس بازی کرد به 
همین دلیل باید همه چیز به شکل حرفه ای 

و خیلی دوستانه حل و فصل شود.

 طولانی شدن پروسه جذب مهاجم 
خارجی پرسپولیس به این تیم لطمه 

زیادی وارد نخواهد ساخت؟
به هر حال حتماً مســئولان باشگاه بودجه 
و مســائل دیگری را در نظــر گرفته اند که 
حضــور مهاجم خارجی را در پرســپولیس 
میسر ســازند که این امر حتماً فراهم نشده 
که بتواننــد بازیکن جذب کننــد. مهاجم 
خوب حتماً به پــول زیادی نیــاز دارد که 
ظاهراً از دسترس باشگاه خارج است. در هر 
حال حتماً مســئولان و یحیی دنبال جذب 
مهاجم هستند چون در غیر این صورت تیم 
و باشگاه لطمه سنگینی را متحمل خواهند 

شد.

 در رابطه با فاصله ایجاد شده بواسطه 
حضور ســتاره های خارجی در لیگ 
عربستان واقعاً امیدوار به نتیجه گیری 

پرسپولیس مقابل این تیم ها هستید؟
فاصله تیم های آســیایی با ما در حال بیشتر 
شدن است و این فاصله دست نیافتنی شد. 
برخلاف بعضی ها هم من اعتقــاد دارم که 
کریس رونالدو یک اسم نیست ضمن اینکه 
کنار ایــن بازیکن بازیکنــان زیادی حضور 
دارند به همیــن دلیل کار خیلی ســختی 
مقابل تیم های عربســتانی و ســتاره های 
بزرگ پیــش رو داریم اما باید بــا برنامه کار 
کنیم و تا ســر حد جان تلاش کنیم تا به هر 
حال در مســابقاتی که جنبــه ملی خواهد 
داشــت بهترین راندمــان و نمایــش را از 

خودمان بر جای بگذاریم.

نکونام: با کسی تعارف ندارم؛ بدون اجازه من بازیکنی جذب نمی شود

حمیددرخشان:

 نگران یک ستاره بی نظیر در سپاهانم!
خریدار  ســرمربی پیشــین تیم فوتبال 
پرســپولیس بلوغ منطق در بــازی این تیم 
مقابل تراکتــور را دلیل برد آنها دانســت و 
گفت:پرســپولیس خیلی خوب توانســت 
هوش هیجانی را در اوج کنترل کند و موفق 

باشد.
بازی هــای هفتــه دوم رقابت هــای لیگ 
برتر فوتبال در حالی چهارشــنبه گذشــته 
با برگــزاری پنــج دیــدار در شــهرهای 
مختلف پیگیری شــد که در مهم ترین آنها 
پرسپولیس توانســت یک بر صفر تراکتور 
را در تبریز شکســت دهد. با این حال سایر 
دیدارها نیز جذابیت هــای خاص خود را به 
همراه داشــت تا نگاه کارشناســان فوتبال 
را به خود جلب کند.دربــی اصفهان نیز به 
میزبانــی ذوب آهن در فولاد شــهر مقابل 
ســپاهان پیگیری شــد که برد دو بر صفر 

شاگردان ژوزه مورایس را به همراه داشت.
هوادار نیز توانســت شــمس آذر قزوین را 
شکست دهد تا با برد دو بر یک صنعت نفت 
مقابل فولاد خوزســتان تیم های میهمان 
به پیروزی مقابل میزبانان خود دســت پیدا 
کرده باشند. مس رفســنجان و نساجی نیز 
یک- یک مســاوی کردند تا شــب فوتبالی 
ایران در مجموع گل های زیــادی را از خط 

دروازه های خود عبور داده باشد.
حمیــد درخشــان، تحلیلــی از بازی های 
چهارشنبه شب از هفته دوم لیگ برتر فصل 
جاری داشت. او نه تنها دیدار پرسپولیس و 

تراکتور را برای بلوغ منطق در فوتبالیســت 
ایرانی مشهود دانست بلکه نگرانی فراوان از 
سوختن ســتاره ای نوظهور در دربی جذاب 

اصفهان داشت:

هیچ گلی بدون اشتباه نیست
ســرمربی پیشــین پرســپولیس درباره 
تک گل پرســپولیس مقابــل تراکتور که 
بــا اشــتباه مســلم حســین پورحمیدی 
دروازه بان تراکتور رقم خــورد گفت: هیچ 
گلــی در فوتبــال نمی توانیــد ببینید که 
کسی اشتباهی در آن نداشته باشد. همین 
اشتباهات است که جام ها را جابجا می کند و 
تیم ها را از صدر به قعر می کشد. گاهی اوقات 
اشتباهات یک نفر تأثیر مستقیم در نتیجه 
بازی می گذارد کــه همه چیز را مشــهود 

می کند.
درخشــان افزود: پور حمیــدی گلر خوبی 
اســت. فیزیک خوبی برای گلری هم دارد 
اما به هر حال در تصمیم خود دچار اشــتباه 
شــد تا تراکتور تاوان ســختی را بپردازد. با 
این حال فکر می کنم نبایــد او را نابود کرد. 
این اتفاق می توانســت برای هر بازیکن در 
هر تیمی رخ بدهــد. فرصت دوباره می تواند 

پورحمیدی را به شرایط آرمانی برگرداند.

منطق پرسپولیس برنده شد
»پرســپولیس کامــلًا هوشــمندانه بازی 
کرد. هیچ ریســکی در بازی ایــن تیم دیده 

نمی شد«. درخشان با اشــاره به شیوه بازی 
پرســپولیس تصریح کرد: منطق بازیکنان 
پرســپولیس کاملًا بر احساسات آنها برتری 
داشــت. دو بار رفتارهای بازیکنان تراکتور 
می توانســت وحید امیری و سروش رفیعی 
را از کوره بــه در کند اما آنها هوشــمندانه 
مدیریت بحران کردند. ایــن روند برخورد 
واقعاً اســتثنایی بود. فوتبالیســت ایرانی با 
توجه به محیط اجتماعی و آنچه در ژنتیک 
وجود دارد معمولاً هــوش هیجانی بالایی 
دارد اما پرســپولیس خیلی خوب توانست 

آن را در اوج کنترل کند و موفق باشد.
پیشکسوت پرسپولیس ادامه داد: بازیکنان 
پرسپولیس کاملًا منتظر اشــتباه تراکتور 
بودند. مشــخص بود نقاط ضعــف آنها را به 
خوبی شناســایی کرده و انتظار اشــتباه از 

همان نقاط را داشتند.

تراکتور خوب است ولی...
درخشــان شــیوه بــازی تراکتــور مقابل 
تراکتور هم فرصت های گلزنی داشــت اما 
آنها نتوانســتند از این فرصت ها اســتفاده 
کنند. تراکتــور نیاز واجب بــه تمام کننده 
دارد. مهاجم تراکتور هنوز با سیســتم تیم 
هماهنگ نشده اســت. بدون شک تراکتور 
به مهاجم نیاز دارد. شــرایط خط حمله این 
تیم باید اصلاح شــود.خبرنگار مهر در ادامه 
پرسش و پاســخ با درخشان ســوال خود 
درباره ادامــه راه تراکتــور اینگونه مطرح 

کرد: »آیا تراکتور می تواند امیدوار به جمع 
مدعیان قهرمانی پس از دو شکســت مقابل 
سپاهان و پرسپولیس باشد«؟درخشان در 
پاســخ تصریح کرد: تراکتور چیزی از دست 
نداده اســت. کارش ســخت تر از ابتدا شده 
است اما من شــک ندارم آنها در همین دور 
رفت به جمع مدعیــان قهرمانی باز خواهند 
گشت. پتانســیل تیمی و همچنین اتمسفر 
هواداری فوق العاده آنها باعث جبران این دو 

باخت می شود.

دربی اصفهان رویایی بود
درخشــان که دیدار ذوب آهن و ســپاهان 
را نیز تحلیل کرده بود دربــاره عملکرد این 
دو تیم در دربی رفــت اصفهان تصریح کرد: 
ســپاهان و ذوب آهن بــازی فوق العاده ای 
انجام دادند. هر دو تیــم خیلی خوب بازی 
کردند. فلســفه هر دو مربی ســتودنی بود. 
ســپاهان تنها به خاطر داشــتن مهره های 

بهتر توانست ذوب آهن را ببرد. مالکیت توپ 
تمام و کمال برای سپاهان بود اما ذوب آهن 
خیلی خوب و ایده آل بازی را کنترل کرد. دو 
بار هم تیر دروازه سپاهان لرزید اما بدشانس 
بودند و گل نشــد. من پــس از مدت ها یک 
فوتبال جذاب در فوتبال باشــگاهی ایران 

دیدم.

نگرانی بابت یک پدیده
درخشان در پایان از نگرانی خود بابت ادامه 
روند موفقیــت محمدجواد حســین نژاد 
هافبک جوان سپاهان پرده برداشت و گفت: 
من فقط نگران او هســتم. حســین نژاد بی 
نظیر است. مثل او را هرگز ندیده ام. حسین 
نژاد بی نظیر بازی کرد. حسین نژاد تکنیک 
منحصر به فــردی دارد. امیــدوارم بتواند 
شرایط جسمانی ایده آل خود را حفظ کند 
و از لحاظ ذهنی بتواند رشــد و پرورش لازم 

را داشته باشد.

تیراندازیقهرمانیجهان-باکو
دومین مدال ایران نقره ای شد

تیم میکس کشورمان در فینال برابر چین قرار گرفت و با نتیجه ۱۶ بر ۲ 
شکست خورد و صاحب گردن آویز نقره شد.

به نقل از فدراســیون تیراندازی، در دومین روز از مسابقات تیراندازی 
قهرمانی جهان در باکوی جمهوری آذربایجان نمایندگان کشــورمان 

در میکس تفنگ ۱۰ متر پشت خط آتش ایستادند. 
در پایــان دور مقدماتــی تیــم میکــس ایران بــا ترکیب شــرمینه 
چهل امیرانی و امیرمحمد نکونام با ۵/۶۳۲ امتیاز در رده دوم ایســتاد 

و راهی فینال شد.
تیم میکس کشــورمان در فینال برابر چین قرار گرفت و با نتیجه ۱۶ بر 
۲ شکست خورد و صاحب گردن آویز نقره شد. پیش از این کشورمان در 

تپانچه بانوان صاحب مدال برنز شده بود.
مسابقات تیراندازی قهرمانی و توزیع ســهمیه المپیک از ۲۶ مرداد ماه 
تا ۳ شهریور ماه با حضور ۱۰۱ کشور و بیش از ۱۲۰۰ تیرانداز در باکوی 

آذربایجان برگزار می شود.

چشمی:
 صحبت های نکونام گویای وضعیت

 استقلال است
کاپیتان تیم فوتبال اســتقلال پس از پیروزی برابر ملــوان به انتقاد از 

شرایط موجود در این باشگاه پرداخت.
 روزبه چشــمی، کاپیتان اســتقلال پس از پیروزی ایــن تیم برابر 
ملوان در هفته دوم لیــگ برتر فوتبال در جمــع خبرنگاران گفت: 
هواداران، کادرفنــی و بازیکنان تلاش کردند و ســه امتیاز بازی را 

گرفتیم.
چشــمی درباره مصاحبه دیروز جواد نکونام، سرمربی استقلال درباره 
مشکلات این تیم، اظهار داشت: مصاحبه آقای نکونام طولانی بود و من 

اگر بخواهم صحبت کنم نیم ساعت تا ۴۰ دقیقه باید صحبت کنم.
کاپیتان اســتقلال درباره اختلاف مدیرعامل و ســرمربی استقلال نیز 
اضافه کرد: هر صحبتی بود دیروز آقــای نکونام در کنفرانس انجام داد و 

نمی دانیم چه بگوییم!
تیم فوتبال اســتقلال در هفته دوم لیگ برتر باشگاه های ایران در فصل 
بیست وسوم، در ورزشگاه آزادی ملوان بندر انزلی را با یک گل شکست 

داد.

ایران - آنگولا، ۲۱ شهریور در ورزشگاه آزادی
 تیم ملی فوتبال کشــورمان بنا بر اعلام فدراســیون فوتبال در دومین 
بازی تدارکاتی فیفادی ماه آینده روز ۲۱ شهریور در ورزشگاه آزادی به 

مصاف آنگولا می رود.
 مهدی محمدنبی، سرپرســت تیم ملی فوتبال دربــاره دومین حریف 
تدارکاتی کشورمان در فیفادی شهریورماه گفت: در پی مذاکرات انجام 
شده میان فدراسیون های فوتبال ایران و آنگولا، مقرر شد تیم های ملی 
این دو کشور در روز ۲۱ شهریور در ورزشــگاه آزادی رودرروی هم قرار 

گیرند.

وی افــزود: این دیدار پایان بخــش فیفادی تیم ملی فوتبــال ایران در 
سپتامبر است و پس از این دیدار، بازیکنان برای انجام وظایف باشگاهی 
خود به تیم های خود بازخواهند گشــت. در فیفا دی بعدی در ماه اکتبر 

نیز تیم ملی در در تورنمت چهار جانبه اردن شرکت خواهد کرد.
گفتنی است تیم ملی کشــورمان پیش از دیدار برابر آنگولا، شانزدهم 
شهریور در ورزشگاه هریستوف بوتف بلغارستان به مصاف تیم ملی این 

کشور خواهد رفت.

رئیس فدراسیون فوتبال عربستان با دعوت تاج 
به تهران می آید

مدیر روابط عمومی فدراســیون فوتبال از دعوت رئیس فدراســیون 
فوتبال از همتای سعودی اش برای سفر به تهران خبر داد.

 امیر مهدی علوی، مدیر روابط عمومی فدراســیون فوتبال با اشاره به 
دیدار اخیر رئیس و جمعی از مسئولان فدراســیون با وزیر امورخارجه 
اظهار کرد: نشست مدیران فوتبال و سکاندار دستگاه دیپلماسی کشور 
را می توان به عنوان نقطه عطفی در حوزه مراودات بین المللی در حوزه 

فوتبال تلقی کرد. 
دیداری کــه در آن در کنار مــوارد کلی درباره جزییــات مهمی پیرامون 
برنامه ریزی های آتی در حوزه فوتبال ملی کشورمان هم گفت وگوهای حائز 

اهمیتی انجام شد.

وی ادامه داد: با تغییرات صورت گرفته در نظام بین الملل و گذار و گذر از 
دیپلماسی سنتی، امروزه مفهوم دیپلماسی عمومی در جهان به عنوان 
یکی از ابر ایده ها مورد تبادل نظر قرار می گیــرد و در این میان، فوتبال 
به عنوان یکی از ابزارهای دیپلماسی در قرن ۲۰ مورد تاکید بوده است. 
نمونه های روشنی هم در این باره به تاریخ شفاهی فوتبال سنجاق شده 

که در جای خود حائز اهمیت است.
علوی افزود: فوتبال ایرانی امــروز در جایگاهی قرار گرفته که وزیر امور 
خارجه کشــورمان در دیدار خود با فیصل بن فرحان همتای سعودی، 
باب جدیدی درباره برنامه های مشــترک میان دو کشور در حوزه این 
رشــته پرطرفدار خبر می دهد که در ادامه جلســه میان رئیس و سایر 

مسئولان فدراسیون رقم خورد.
وی اضافه کرد: در آینده با طی فرایندهای لازم، قطعا جزییات بیشتری 
درباره برنامه ریزی های مرتبط در حوزه بین الملل در فدراسیون فوتبال 
که با همکاری هــای مســئولانه و حمایت های بی دریــغ وزارت امور 
خارجه و وزارت ورزش و جوانان وارد فاز عملیاتی خواهد شد، به اطلاع 

عموم خواهد رسید.
علوی افــزود: در این میان، بایــد به دعوت رئیس فدراســیون فوتبال 
کشورمان از یاسر المســحل رئیس فدراســیون فوتبال عربستان هم 
اشاره شود که بر مبنای همکاری های دو فدراســیون انجام شده و قرار 

است برنامه ریزی های مشترکی در این باره انجام شود.



مدیرکل  کرمانشاه-حسنافخارزاده
بیمه سلامت استان کرمانشاه از رایگان شدن 

بیمه بیش از ۳۰۰ هزار نفر در استان خبر داد.
دکتر رضا تحویلیان  جمعیت تحت پوشش 

بیمه سلامت در استان را یک میلیون و ۱۶۳ 
هزار نفر اعلام کرد و افــزود: این افراد که ۵۸ 
درصد جمعیت استان را شامل می شوند، در 
قالب صندوق های مختلف از جمله صندوق 

بیمه همگانی، روستاییان و عشایر، کارکنان 
دولت و... تحت پوشش قرار دارند.

به گفته تحویلیان سال گذشته برای هزینه 
درمان این تعداد بیمه شده در استان ۱۰۳۰ 

میلیارد تومان هزینه شده است.
مدیرکل بیمه سلامت اســتان کرمانشاه در 
ادامه از رایگان شدن بیمه سلامت برای پنج 
دهــک اول جامعه خبر داد و افــزود: هزینه 
سالانه بیمه همگانی ســلامت برای هر نفر 
در دهک دهم که حق بیمه کامل را پرداخت 
می کند، یــک میلیون و ۴۳۵ هــزار تومان 
در سال اســت که این رقم برای دهک های 

پایین تر کمتر می شود.
وی افزود: دهک نهــم ۵۰ درصد این مبلغ، 
دهک هشــتم ۴۰ درصد، دهک هفتم ۳۰ 
درصد و دهک ششــم ۲۰ درصد این مبلغ را 

سالانه پرداخت می کنند.

مدیرکل بیمه ســلامت اســتان کرمانشاه 
گفت: امسال پوشش بیمه همگانی سلامت 
برای پنج دهــک اول درآمدی کاملا رایگان 
شــده و با این کار بیش از ۳۰۰ هــزار نفر در 
استان کرمانشــاه رایگان بیمه می شوند که 

اقدام ارزشمندی است.
وی با بیان اینکه بیمه همگانی سلامت برای 
افرادی است که هیچ نوع بیمه دیگری نداشته 
باشــند، گفت: افرادی که فاقد هرگونه بیمه 
هســتند و می خواهند تحت پوشش بیمه 
همگانی سلامت قرار گیرند، اما دهک بندی 
آنها مشخص نشده می توانند تا زمان تعیین 
دهک بندی به مدت یک ماه از بیمه رایگان 

استفاده کنند.
وی افزود: افراد برای ثبت نام باید به دفتر بیمه 

سلامت یا دفاتر پیشخوان مراجعه کنند.
تحویلیان در ادامه تعداد مراکز طرف قرارداد 

بیمه سلامت در استان را ۱۱۹۳ مرکز اعلام 
و تصریح کــرد: این مراکز شــامل مطب ها، 

آزمایشگاه ها، مراکز تشخیصی و ... است.
وی افزود: در حال حاضر تمام بیمارستان های 
دولتی طرف قرارداد بیمه سلامت هستند و ۹۰ 
درصد هزینه های بستری افراد در آنها توسط 

بیمه سلامت پرداخت می شود.
وی در ادامه با تاکید بر لزوم انعقاد قرارداد همه 
پزشکان با بیمه های پایه گفت: بر اساس قانون 
بودجه امسال تمام پزشکان عمومی، متخصص 
و فوق تخصص و مراکز درمانی باید با بیمه های 
پایه)بیمه سلامت، تامین اجتماعی و نیروهای 

مسلح( قرارداد داشته باشند.
وی افزود: چنانچه پزشــکی یــا مرکزی از 
انعقاد قرارداد با بیمه های پایه ســرباز زد، بر 
اســاس قانون باید از تمدید پروانه فعالیت او 

جلوگیری شود.

ایلام – حسن بیگی   مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام 
گفت: از ابتدای شروع گازرسانی به مناطق شهری و روستایی 
استان تاکنون پنج هزارو ۸۱۲ کیلومتر خطوط انتقال، تغذیه 
و شبکه توزیع اجرا شده است. محمود کشاورز در نشست 
خبری با اصحاب رســانه و مطبوعات استان بمناسبت 
بزرگداشت روز خبرنگار افزود: این شرکت از ابتدای سال 
جاری تاکنون طرح گازرســانی به ۲۰ روستا در دست 
اجرا دارد که در هفته دولت و دهه فجر به اتمام می رسند 
و همچنین ۳۲ واحد تولیدی و صنعتی در اقصی نقاط 
استان نیز گازدار شده است.وی با اشاره به اینکه از ابتدای 
شروع گازرسانی به مناطق شــهری و روستایی استان 
تاکنون پنج هزارو ۸۱۲ کیلومتر خطوط انتقال، تغذیه و 
شبکه توزیع اجرا شده است، اظهار داشت: در این مدت 
۱۲۳ هزارو ۶۷۸ انشعاب نصب و ۲۰۸ هزارو ۸۹۳  اشتراک 
پذیری در اقصی نقاط استان انجام شده است.مدیرعامل 
شرکت گاز استان با بیان اینکه همه شهرها و ۵۶۶ روستای 
استان گازدار هستند،تصریح کرد: هم اکنون ۱۰۰ درصد 
جمعیت شهری و ۹۹ درصد جمعیت روستایی استان 
از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.کشاورز با اشاره 
به اینکه از ابتدای شــروع گازرسانی به مناطق مختلف 

استان تاکنون ۱۲ شهرک صنعتی از نعمت گاز برخوردار 
 ،CNG شده اند، تصریح کرد: گازرســانی به ۲۴ جایگاه
گازرسانی به ۱۲ شــهرک صنعتی،نصب ۲۸۶ ایستگاه 
تقلیل فشار و گازرسانی به یکهزارو و ۲۹۷ واحد تولیدی و 
صنعتی از دیگر اقدامات این شرکت بوده است.وی با بیان 
اینکه رعایت نکات و الزامات ایمنی در مصرف گاز برای 
مشترکین در تمام طول سال الزامی است، گفت: اهالی 
رسانه های استان شامل صدا و ســیما، خبرگزاری ها، 
پایگاههای خبری، رسانه های سراسری و محلی و فضای 
مجازی استان می توانند با انتشار پیام های پیشگیرانه و 
کلیپ های صوتی و تصویری از حوادث گازی در سطح 

استان جلوگیری کنند.

اصفهان -مریم مومنی معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری اصفهان با اشاره به برخی حواشی 
اخیر حول ستاد انتخابات کشور ادامه داد: تکلیف ذائل 
شــدنی نیســت و طبق منویات مقام معظم رهبری 
مکلف هستیم انتخابات را ذیل چهار راهبرد )امنیت، 

مشارکت، سلامت و رقابت( برگزار کنیم.
وی افزود: از این رو اگر سلامت انتخابات یکی از ارکان 
چهارگانه ای است که مقام معظم رهبری بر ما تکلیف 
کردند،ضروری است که براساس رهنمودهای مقام 
معظم رهبری و اجرای مرّ قانون به وظایف مان عمل 
کنیم زیرا قطعا یوم الحســاب در خصوص این چهار 

رکن در برگزاری انتخابات از همه ما پرسش می شود.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان 
عنوان کرد: فرمانداران بعنوان رؤســای هیئت های 
اجرایی انتخابات وظیفه دارند سلامت انتخابات را به 
طور کامل تضمین، مرّ قانون را اجرا و عدالت را برقرار 

کنند.
جان نثاری افزود: اگر قرار اســت تبلیغات زودهنگام 

مورد رصد قرار بگیرد برای همه رصد شود.
وی تصریح کرد: فرمانداران موظف و مکلف هستند تا 

قانون انتخابات را اجرایی و بر اجرای آن پافشاری کنند، 
در فرایند انتخابات مصلحت اندیشی کار فرمانداران 
نیست، بلکه شــرعاً و قانوناً موظف هســتند قانون را 

اجرایی کنند.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان 
خطاب به فرمانداران گفت: برای خوشــآمد دیگران 
کاری انجام ندهید بلکه تنها وظایف قانونی و رضایت 

خداوند را در نظر بگیرید.
جان نثاری ادامه داد: اجرای انتخابات براساس ضوابط 
قانون با قوت و اجرای وظایفی که ذیل هیئت اجرایی 
دارند براساس قانون و نه مصلحت اندیشی توصیه من 

به فرمانداران است.

ایلام اصفهان
مدیرعامل شرکت گاز استان اعلام کرد؛

وستایی ایلام از گاز طبیعی برخورداری ۹۹ درصد جمعیت ر
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان:

فرمانداران موظف به اجرای قانون انتخابات هستند

مدیرکل بیمه سلامت استان:

۳۰۰ هزار نفر در کرمانشاه »رایگان« بیمه شدند
مدیر عامل شرکت گاز استان اردبیل : 

وژه های صنعتی و کشاورزی پر
 توسعه می یابد

اردبیل-افسون جبارزاده مدیر عامل شرکت گاز استان اردبیل 
گفت: پروژه های صنعتی و کشــاورزی با احداث خط لوله دوم  انتقال 
گاز ۳۰ اینچ چلوند – اردبیل بعنوان بزرگترین طرح پیشــران انرژي 

در استان  اردبیل توسعه می یابند.
به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز اســتان اردبیل ؛ میرســعید 
سیدمتین ، مدیر عامل این شــرکت در جلسه ای که بمنظور بررسی 
طرحهای توسعه زیرســاختهای انرژی در اســتان با حضور معاونت 
هماهنگي امور عمراني اســتانداري، مدیران کل ادارات، سازمان ها و 
دستگاههاي اجرایي ، نمایندگان شرکت مهندسي و توسعه گاز ایران 
و  مدیریت منطقه ۸ عملیات انتقال گاز در محل استانداری اردبیل برگزار 
شد؛ گفت:  با اجرایی شدن خط دوم انتقال گاز به اســتان، گاز طبیعي 
مورد نیاز جهت توسعه زیرســاخت ها ، حمایت از طرح هاي صنعتي 
و اقتصــادی ، پایداري جریان گاز در فصول ســرد  بویژه در شــمال 
اســتان و بمنظور تامین گاز بزرگترین شــهرک گلخانه اي کشور در 

شهرستانهای پارس آباد و اصلاندوز تخصیص خواهد یافت.
سید متین این طرح را به عنوان پیشــران انرژی و در راستای توسعه 
صنعتی و پایداری جریان گاز در فصول سرد سال بسیار حایز اهمیت 
برشمرد و افزود: پس از نیازسنجی های انجام گرفته در رابطه با میزان 
مصرف در ســطح اســتان و اهمیت پایداری خطوط گاز طبیعی و با 
توجه به نیازمندی زیرساختی اســتان اردبیل ، اقدامات لازم بمنظور 
همکاری دستگاه های مرتبط برای تسهیل و تسریع اقدامات شرکت 
مهندسی و توســعه گاز ایران در خصوص اجراي خط انتقال گاز دوم 
استان از مسیر چلوند به اردبیل بموازات خط ۳۰ اینچ موجود و بطول 

۵۵ کیلومتر ضروری است.
مدیر عامل شــرکت گاز اســتان اردبیل در بخش دیگری از سخنان 
خود  با اشــاره به در حال اجرا بودن ۲۵۰۰ هکتار گلخانه در اســتان 
اردبیل و نیــاز این طرح ها به گاز ، تســریع گازرســانی به بزرگترین 
شهرک گلخانه ای کشور در شهرســتان های پارس آباد و اصلاندوز 
را به لحاظ اثرات مثبت اقتصادی و اجتماعی برای شــهروندان، انجام 
طرح های نوین کشاورزی و ایجاد صنایع وابسته بسیار حایز اهمیت 
عنوان نمود و اظهار داشــت: در راســتاي تقویت زیرســاخت انرژي 
شمال اســتان ، با عنایت به پیگیري تســریع ابلاغ واگذاري احداث 
فاز ۲ خط انتقال گاز ۱۶ اینچ پارس آباد - شــهرک گلخانه اي، بطول 
۲۵ کیلومتر به شرکت گاز استان اردبیل، ضمن انجام اقدامات تامین 
کالا و تحصیل اراضي پروژه مذکور، فرآیند پیمان ســپاري و انتخاب 

پیمانکار مجري با اولویت ویژه در دست اقدام میباشد.

 

خسارت 30میلیارد تومانی سارقان 
به تجهیزات مخابراتی گلستان

گرگان-مهنازمحمدزمانــی  مدیر مخابرات منطقه گلســتان 
گفت: در چهار ماهه امســال رقم خسارت ســارقان ۸ میلیارد تومان 
اســت که برای تأمین و جایگزینی آن ها تا پایان ســال ۳۰ میلیارد 

تومان نیاز است.
 غلامعلی شــهمرادی اظهارکرد: ســرقت تجهیــزات مانع خدمات 

رسانی مطلوب و با کیفیت به شهروندان می شود.
مدیر مخابــرات منطقه گلســتان افزود: ســرقت تجهیزات موجب 
تحمیل هزینه های ســنگین، حــذف درآمدها، صــرف هزینه های 

ایمن سازی و از همه مهم تر نارضایتی مردم شده است.
وی گفت: در سال ۱۴۰۱ تعداد ۲۰ هزار فقره سرقت تجهیرات مخابراتی 
داشتیم و رقم خسارات وارده ۱۸ میلیارد تومان بود که مخابرات را دچار 
مشــکل کرد و ارائه خدمات را با اختلال مواجه ساخته است. شهمرادی 
بیان کرد: در چهار ماهه امسال رقم خسارت سارقان ۸ میلیارد تومان 
است که برای تأمین و جایگزینی آن ها تا پایان سال ۳۰ میلیارد تومان 
نیاز اســت. طبق گفته مدیر مخابرات منطقه گلســتان، این استان 
بعد از استان های سیستان و بلوچســتان و خوزستان سومین استان 

پرسرقت تجهیزات مخابراتی است.
وی با بیان این که در شاخص پوشش ارتباطی جزو سه استان برتر در 
کشور هستیم، گفت: عدالت محوری در ارتباط رسانی مدنظر ما بوده 
و توســعه مخابرات با عدالت کامل در جای جای استان توزیع و اجرا 
شده و از این حیث حتی می توان گفت که نقاط روستایی و دور افتاده 

در اولویت هستند

طی 3 ماه نخست سال جاری صورت گرفت؛
برگزاری 12 هزار و 868 نفر ساعت 
آموزش در شرکت گاز استان البرز

البرز-مظفری   مدیر عامل شرکت گاز اســتان البرز بیان کرد: در 
سه ماهه نخست ســال جاری ۱۲ هزار و ۸۶۸ نفر ساعت آموزش در 

شرکت گاز استان البرز برگزار شده است.
سیدرضا غفاریان مدیر عامل این شــرکت از برگزاری ۱۲ هزار و ۸۶۸ 
نفرساعت آموزش طی سه ماهه نخست ســال جاری در شرکت گاز 

استان البرز خبر داد.
وی با اعلام این خبر، اظهار کرد: این مقدار نســبت به مدت مشــابه 
سال گذشته افزایش ۴۰ درصدی داشته است. مدیر عامل شرکت گاز 
استان البرز در تشریح عناوین این دوره های آموزشی گفت: آشنایی 
با قانون رســیدگی به تخلفــات اداری، قانون برگــزاری مناقصات، 
مدیریت ســلامت عمومی کارکنان صنعت نفت، آشنایی با معضلات 
اجتماعی مرتبط با مواد مخدر، شــیوه های مقابله با تهدیدها و تخلیه 
تلفنی، آشنایی با روش های اجرایی و انواع پیمان ها، از جمله عناوین 
دوره هایی بوده که طی سه ماهه نخست سال جاری برگزار شده است. 
غفاریان  در ادامه با اشاره به نقش آموزش در توانمندسازی کارکنان، 
گفت: ارتقاء دانــش و آگاهی در انجام وظایف شــغلی و به کارگیری 
فناوری بــه روز در چارچوب مقــررات نهادهای بالادســتی از جمله 

اهداف برگزاری این دوره های آموزشی است.
وی تصریح کرد: در سه ماهه ابتدای سال جاری، فرآیند ثبت نام طرح 
پایش روخوانی و روانخوانی قرآن کریم با همکاری دارالقرآن شرکت 

انجام گرفت که این طرح هم اکنون در حال اجرا است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وبیابانک خور

کردستان

وبیابانکی به سومین قله مرتفع ایران صعود کرد کوهنورد معلول خور

همزمان با هفته دولت ؛
وژه گازرسانی در کردستان کلنگ زنی و افتتاح می شود ۱۰۰ پر

خوروبیابانک   سید محسن موسوی، توان  جوی کوهنورد، اهل شهرستان 
خوروبیابانک توانست به سومین قله مرتفع ایران صعود کند. این توان  جو که 
از ناحیه پا دارای معلولیت اســت، با عزمی راسخ و اراده ای آهنین برای اولین 
بار به قله سبلان صعود کرد تا بار دیگر ثابت کند معلولیت محدودیت نیست. 

این جوان پرتلاش توانســت در این صعود به همراه ۱۰ کوهنورد دیگر به قله 
کوه سبلان صعود کند.  خوروبیابانک از دیرباز بعنوان یکی از قطب های مهم 
رشــته کوهنوردی مطرح بوده و کوهنوردان این شهرســتان در عرصه های 
داخلــی تاکنون موفق بــه فتح قله های مشــهوری در ایران شــده اند.  این 

ورزشکار تنها کوهنورد معلول این شهرستان است که سابقه چندین صعود 
به کوه های مرتفع از جملــه، دماوند، علم کوه و کرکــس را دارد. از معلولان 
میخواهیم با الگو قراردادن افرادی چون سید محسن موسوی فعل خواستن 

را صرف کنند و معلولیت را مانعی برای زندگی خود تصور نکنند.

سنندج-فاطمه  ملایی مدیرعامل شرکت گاز کردستان گفت: همزمان با 
هفته دولت ۱۰۰ پروژه گازرسانی در استان کلنگ زنی و افتتاح می شود.

احمد فعله گری مدیرعامل شــرکت گاز کردســتان اظهار کــرد: ۱۰۰ پروژه 
گازرسانی با اعتباری بالغ بر یک هزار و ۶۸۰ میلیارد ریال همزمان با هفته دولت در 

استان کلنگ زنی و افتتاح می شود.
وی خاطرنشــان کرد: با بهره برداری از این پروژه ها در هفته دولت ضریب نفوذ 
گازرسانی در استان از مرز ۹۹ درصد عبور و تعداد روستا های گازدار به یک هزار و 

۶۱۹ مورد افزایش می یابد.
وی تصریح کرد: همزمان با این هفته ۱۵ پروژه گازرسانی با اعتبار ۱۳۰ میلیارد 
ریال در سقز، ۸ پروژه گازرسانی با اعتبار ۹ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان در بیجار 
و ۱۰ پروژه گازرسانی با اعتبار ۱۵ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان در بانه افتتاح و به 

شبکه سراسری متصل می شود.

مدیرعامل شرکت گاز کردســتان با بیان اینکه تا پایان امسال تمام پروژه های 
گازرسانی روستایی در استان به پایان می رسد، گفت: در شهرستان کامیاران ۱۱ 
پروژه گازرسانی با اعتبار ۱۳۰ میلیارد ریال، در شهرستان دیواندره ۵ پروژه با ۶۵ 
میلیارد ریال و در سنندج مرکز استان و ۱۳ پروژه دیگر با اعتبار ۸۵ میلیارد ریال 

به بهره برداری می رسد.
وی اذعان کرد: شرکت گاز کردســتان به عنوان معین استان هرمزگان انتخاب 
شده و در همین راستا مشغول اجرای پروژه های گازرسانی به ۲ شهر، ۶۵ واحد 
صنعتی و ۱۰۰ روستا با اعتبار یک هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان و پیشرفت فیزیکی 

۲۰ درصدی است.
فعله گری در پایان عنوان کرد: انتخاب شرکت گاز استان کردستان به عنوان معین 
شرکت گاز استان هرمزگان به واسطه عملکرد بسیار عالی و دور از انتظار استان در 

اجرای و اتمام طرح های گازرسانی بوده است.

اهواز –محمد مجدم   معــاون بهره برداری شــرکت برق منطقه ای 
خوزستان گفت: شبکه برق انتقال و فوق توزیع استان از ابتدای تابستان 

تا کنون در پایداری کامل است.
 سید مهرداد بلادی موســوی با اعلام این خبر اظهار کرد: در بازه زمانی 
قبل از شروع پیک، آماده ســازی شــبکه با حضور گروه های عملیاتی و 
تعمیراتی و رفع اشکال از شــبکه انجام پذیرفت تا شبکه برق با آمادگی 

حداکثری وارد پیک تابستانی شود.
وی با بیان اینکه علاوه بر آماده سازی شــبکه ظرفیت های جدیدی نیز 
در شبکه برق خوزســتان ایجاد شــده که با حضور رئیس جمهور ) ۸۷ 
هزار میلیارد ریال پروژه( افتتاح شده و مورد تقدیر نیز قرار گرفته است، 
تصریح کرد: تنها در تیرماه ســال جاری در بازه زمانی دو هفته ای ۵۶۵ 

مگاولت آمپر به ظرفیت پست های انتقال و فوق توزیع استان اضافه شد.
معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای خوزســتان با بیان اینکه این 
مقدار ظرفیت باعث ثبت رکورد توسعه شــبکه شده، تصریح کرد: انجام 
این اقدامات همراه با رصد و پایش لحظه ای شــبکه و تعامل و همکاری 
صنعت برق در اســتان و همراهی مردم در موضوع مدیریت مصرف برق، 

باعث شده که شبکه برق استان در پایداری کامل باشد.
بلادی موسوی با اشــاره به وقوع دماهای بالای ۵۰ درجه در خوزستان 

و تداوم ایــن دما برای چنــد روز متوالــی، تصریح کــرد: افزایش دما و 
وقوع دماهای بالای ۵۰ درجه که باعث شــده دمای حرارتی تجهیزات 
به واســطه گرمای تامین برق از ۶۵ درجه نیز عبور کنــد، بعضا حوادث 
ناخواسته و کوتاه مدتی را در شبکه رقم زده اســت که در کمترین زمان 
ممکن این حوادث که به صــورت نقطه ای بوده با انتقــال بار و مدیریت 

شبکه، برطرف شده است.
وی توضیح داد: رخ دادن حوادث و بروز اشــکال در تجهیزات به واسطه 

گرمای طولانی مدت و پرباری شبکه امری طبیعی است اما این حوادث با 
آمادگی نیرو های عملیاتی در کوتاه ترین زمان ممکن برطرف شده است 
و اگر شبکه دچار خاموشی شده باشــد، خاموشی های نقطه ای و ساعتی 

بوده است.
معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای خوزستان تصریح کرد: شبکه 
برق خوزســتان پیک ۹ هزار مگاواتی را با پایداری پشت سر گذاشته که 
نشان می دهد مدیریت شــبکه و همکاری مردم در مدیریت مصرف برق 

به نتیجه نشسته است.
بلادی موسوی با اشــاره به خط قرمز وزارت نیرو برای تامین برق بخش 
خانگی، بیان کرد: خوشــبختانه با تلاش های صــورت گرفته و تعامل و 
همکاری مردم، این موفقیت تاکنون حاصل شــده و به آرامش و آسایش 

مردم در این گرمای طاقت فرسا آسیبی وارد نشده است.
با توجه به شــروع پیک مصرف، روابط عمومی شــرکت برق منطقه ای 
خوزســتان از مشــترکین درخواســت می کند که برای حفظ پایداری 
شــبکه، با رعایت الگوی مصرف برق، خاموش کــردن کولرهای اضافی، 
استفاده از روشــنایی طبیعی در روز و عدم اســتفاده از لوازم پر مصرف 
در ســاعت پیک مصرف )۱۱ تــا ۱۷ و ۱۸ تــا ۲۲( صنعت بــرق را در 

خدمت رسانی مستمر همراهی نمایند.

معاون بهره  برداری شرکت برق منطقه ای استان:

است کامل  پایداری  در  خوزستان  برق  شبکه 

خوزستان
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اطلاعیه بانک مرکزی در خصوص نحوه عمل در مورد 
بانک ها و موسسات اعتباری ناتراز

خریدار   به دنبال انتشــار اخبار نادرست درباره 
انحلال یکی از بانک های خصوصی، بانک مرکزی 
در اطلاعیه ای ضمن رد این شــایعه، توضیحاتی 

درباره ساماندهی بانک های ناتراز ارایه کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، بر اساس 
ماده ۱ قانون اصلاح قانون اجرای سیاســت های 
کلی اصــل ۴۴ قانون اساســی، موضــوع تملک 
ســهام بانک ها، حق رای ناشی از ســهام مازاد بر 
حدود مقرر در ماده قانونــی مذکور به وزارت امور 
اقتصادی و دارای تفویض می شــود که هر ســال 
با برگزاری مجامع ســالانه بانک ها، ســهام مازاد 
تعیین و به وزارتخانه مورد اشــاره اعلام می شود. 
این امر در اصلاح ساختار مدیریتی در بانک های 
مشــمول، کمک نموده و به معنــای ورود به امر 

انحلال در خصوص آن بانک ها نیست.
به اطلاع هموطنــان گرامی می رســاند، یکی از 
وظایف ذاتــی بانک مرکزی پایش شــبکه بانکی 
و نظارت مســتمر و مبتنی بر ریسک در خصوص 

بانکها و موسسات اعتباری غیربانکی است.
اقدامات نظارتــی و انضباطی در خصوص هر یک 
از بانکها و موسســات اعتبــاری غیربانکی نیز به 
تفکیک و متناســب با نتایج حاصل از نظارتهای 
مزبور، همواره در دســتور کار بانک مرکزی بوده 

است.
جهت تنویر اذهــان هموطنان گرامــی، لازم به 
ذکر اســت بانک مرکزی، تمام اقدامات اصلاحی 
خود را با محوریت حفظ حقوق و منافع ســپرده 
گذاران انجام می دهد به نحوی که اثرات اقدامات 

اصلاحی در شبکه بانکی توســط بانک مرکزی با 
اســتفاده از اختیارات و ابزارهای قانونی به ایشان 

منتقل نمی شود.
همچنین بر اســاس ماده ۱ قانــون اصلاح قانون 
اجرای سیاســتهای کلی اصل ۴۴ قانون اساسی 
موضوع تملک ســهام بانک ها، حق رای ناشی از 
ســهام مازاد بر حدود مقرر در ماده قانونی مذکور 
به وزارت امور اقتصادی و دارای تفویض می شود 
که هر ســال با برگزاری مجامع ســالانه بانک ها، 
سهام مازاد تعیین و به وزارتخانه مورد اشاره اعلام 
می شود. این امر در اصلاح ســاختار مدیریتی در 
بانک های مشمول کمک نموده و به معنای ورود 

به امر انحلال در خصوص آن بانکها نیست.

لازم به ذکر اســت، ادغام، انحلال و یا انتقال یک 
بانک یا موسســه اعتبــاری غیربانکــی آخرین 
مرحله از فرایند ساماندهی بانک ها است و تاکید 
و اولویــت بانک مرکــزی اصلاح، ســاماندهی و 
بازسازی بانک ها بر اســاس برنامه اصلاحی ارایه 
شده به هر یک از بانکها و موسســات اعتباری با 
هدف رفع ناترازی دارایی-بدهی و درآمد-هزینه 
اســت که این امر در حال انجــام و پایش منظم 

می باشد.
در پایــان ذکر ایــن نکتــه ضروری اســت که 
هموطنــان خبرهای رســمی در ایــن خصوص 
را فقط از کانال های رســمی اطلاع رسانی بانک 

مرکزی پیگیری نمایند.

لیست شعب بانک های منتخب عرضه ارز اربعین 
اعلام شد

بانک مرکزی لیســت شعب عرضه ارز اربعین حســینی از طریق شش 
بانک عامل در ســال ۱۴۰۲ را اعــلام کرد.متقاضیــان می توانند برای 
دریافت ارز اربعین به شــعب منتخب شــش بانک تجارت، ملی ایران، 

سپه، صادرات، پارسیان و پست بانک مراجعه کنند.
شــرایط دریافت و بانک های عامل توزیع کننده ارز اربعین به شرح زیر 
است:۱ . فروش ارز )اســکناس( به زائرین به صورت دینار عراق حداکثر 
 ،ETS به مبلغ ۲۰۰ هزار دینار عراق به هر زائر به نرخ فروش اســکناس
که معادل ریالی آن حدود ۶۲ تا ۶۵ میلیون ریال اســت. مبلغ هر دینار 
۳۱ تا ۳۲ هزار تومان اســت.۲. فــروش ارز به زائرین بالای ۵ ســال، از 
تاریخ ۲۸/۰۵/۱۴۰۲ تا تاریخ ۱۴/۰۶/۱۴۰۲ ۳. فروش ارز در بانک های 

منتخب ملی ایران، صادرات، تجارت، پارسیان، سپه و پست بانک
۴. فروش ارز به زائرین محدودیتی بابت فروش ارز مســافرتی در سال 

جاری برای متقاضیان ایجاد نمی کند.
۵ . سرپرستان خانوار با در دست داشــتن مدارک هویتی )کارت ملی و 
شناسنامه سرپرســت خانوار و کارت ملی اعضای خانوار( و گذرنامه )یا 
برگه تردد اربعین( معتبر زائر می توانند نســبت بــه خرید ارز اربعین از 

طریق بانک های تعیین شده اقدام نمایند.
۶. فروش ارز تنها به زائرانی انجام خواهد شــد که در ســامانه ســماح 
ثبت نام کرده اند و مجوز خریــد ارز )کد پیگیری مربــوط( را دریافت 
کرده اند.لیست شــعب منتخب عرضه ارز اربعین حسینی به شرح زیر 

است:تجارت- ملی ایران- سپه- صادرات- پارسیان- پست بانک

پسازخلافشرعدانستنواماربعینبهشرطسپردهگذاریقرضی
 بانک ملی: سپرده های متقاضیان قابل 

برداشت شد
بانک ملی پس از غیرشرعی دانستن وام اربعین به شرط سپرده گذاری 
قرضی توسط شورای فقهی بانک مرکزی اعلام کرد که مبالغ دو میلیون 

و پانصد هزار تومان سپرده گذاری وام اربعین قابل برداشت است.
به نقل از روابط عمومی بانــک ملی, در اجرای مصوبه شــورای فقهی 
بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران بدینوســیله ضمن قدردانی از 
رهنمودهای مشــفقانه رئیس و اعضای محترم آن شورا، به استحضار 
متقاضیــان دریافت تســهیلات مرابحه بــه زائرین اربعین حســینی 
می رســاند اصلاحات مدنظر شورای فقهی در دســتورالعمل ها و نحوه 
پرداخت تســهیلات یاد شــده اعمال گردیده و بر این اساس مبلغ ۲۵ 
میلیون ریال واریزی بابت افتتاح حساب ویژه طرح، قابل برداشت بوده 
و همچنین تسهیلات یاد شده از تاریخ ۱۴۰۲/۶/۱ تا تاریخ ۱۴۰۲/۶/۵ 

به حساب افتتاح شده واریز خواهد گردید.
لازم به توضیح اســت همانگونه که در اطلاعیه دبیرخانه شورای فقهی 
بانک مرکزی نیز آمده اســت، تســهیلات مرابحه بــه زائرین اربعین 

حسینی با اصلاحات به عمل آمده فاقد هرگونه ایراد شرعی می باشد.
در پایــان ضمن پــوزش از تمامی متقاضیــان محترم بــه دلیل عدم 
اطلاع رسانی مناسب در این خصوص، برای همه زائرین ارجمند اربعین 
حســینی، آرزوی قبولی عزاداری ها داریم.گفتنی است ۲۵ مردادماه 
در بررســی مجدد پرداخت وام اربعین به شرط ســپرده گذاری قرضی 
توسط شورای فقهی بانک مرکزی، این شورا اعلام کرد: »اصل پرداخت 
تسهیلات اربعین در قالب مرابحه بر اساس مصوبات قبلی شورای فقهی 
بلااشکال اســت. با این حال با توجه به اینکه ســپرده پذیری در قالب 
حقوقی قرض به عنوان پیش شرط دریافت تســهیلات مرابحه مطرح 

شده است، لذا این بخش خلاف شرع تشخیص داده شد«.

شعبه
وزیرنفتخبرداد

 افزایش ۱۷ میلیارد لیتری توزیع بنزین
 در سال ۱۴۰۲

وزیر نفت با اعلام افزایش ۱۷ میلیــارد لیتری مصرف بنزین تا از ابتدای 
ســال جاری تا کنون، گفت: با وجود افزایش مصرف سوخت در کشور و 
رکورد شکنی ذخیره سازی ســوخت مایع در نیروگاه ها، از ماه گذشته 

)تیرماه ۱۴۰۲( صادرات گازوئیل نیز آغاز شده است.
جواد اوجــی در جریان بازدید معــاون اول رئیس جمهــوری از مرکز 
دیســپچینگ شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران و ارتباط با 
مناطق شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در سراســر کشور برای 
بررســی وضع تأمین و توزیع بنزین اظهار داشــت: امسال تاکنون ۱۷ 
میلیارد لیتر بنزین بیشــتری نسبت به پارســال در کشور توزیع شده 
است. پارسال میانگین مصرف بنزین در کشور ۱۰۳ میلیون لیتر در روز 
بود، اما با افزایش تردد در کشور به میانگین روزانه ۱۱۹ تا ۱۲۰ میلیون 

لیتر رسیده اییم.
وی با بیــان اینکه مصرف بنزین در کشــور ۱۳ درصد افزایش داشــته 

است، ادامه داد: کل جایگاه های عرضه بنزین کشور فعال هستند.
وزیر نفت تأکید کــرد: برای کاهــش ترافیــک در جایگاه های عرضه 

سوخت، محدودیت کارت های هوشمند سوخت را کاهش دادیم.
اوجی گفت: با بررســی از طریق ارتباط با مناطق مختلف شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی شــاهد اوضاع مطلوب توزیع و تأمین سوخت 

بودده ایم.
وی با تأکید بر اینکه برای نخستین بار در کشور ۵ میلیارد لیتر سوخت 
مایع در نیروگاه ها ذخیره شده اســت، افزود: این ذخیره سازی شامل ۳ 

میلیارد لیتر گازوئیل و ۲ میلیارد لیتر نفت کوره می شود.
وزیر نفت با بیان اینکه ذخیره سازی ســوخت در کشور مطلوب بوده و 
از ماه گذشــته )تیرماه( صادرات گازوئیل آغاز شده است، تصریح کرد: 
ســاخت خط لوله پارس )خط لوله انتقال فرآورده های نفتی مهرآران 
- فسا - شیراز( در شورای اقتصاد مصوب شــده است و ساخت آن آغاز 

خواهد شد.
اوجی با بیــان اینکه بحث افزایش قیمت بنزین در دســتور کار دولت و 
مجلس نیست، گفت: امســال تاکنون نسبت به پارســال ۶ تا ۷ درصد 
افزایش حجم تردد داشته ایم و مصرف روزانه به طور میانگین ۱۷ تا ۲۰ 

میلیون لیتر بیشتر از دوره مشابه پارسال بوده است.
وی با اشاره به اینکه در قانون بودجه امســال استفاده از کارت سوخت 
شخصی تا پایان شهریورماه باید اجرایی شــود، افزود: با این حال همه 
جایگاه های عرضه ســوخت به اندازه کافی کارت ســوخت در اختیار 

دارند.
وزیر نفت ادامــه داد: آماده بــاش ۱۰۰ درصدی در تأمین ســوخت، 
فرآورده های نفتی مورد نیاز، سوخت مایع نیروگاه ها و تدابیر لازم برای 

سوخت رسانی اربعین وجود دارد.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

آگهــي مناقصه عمومی 
همزمان با ارزیابی )فشرده( یک مرحله ای 
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مبلغ تضمین شركت
در فرایند

ارجاع كار)ریال(
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 شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي ایران- منطقه چهارمحال و بختیاري در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی )فشرده( یک مرحله ای
مربوط به برون سپاري پیمان تهیه،طبخ و توزیع غذاي گرم کارکنان عملیاتي منطقه با كد فراخوان ۲۰۰۲۰۹۲۱۵۴۰۰۰۰۰۳  را از طریق  سامانه تداركات 
الكترونیكي دولت )ستاد( برگزار نماید.شایان ذكر است كلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشائي 
پاكات از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 

عضویت قبلي ،مراحل ثبت نام در سایت مذكور و ریافت گواهي امضاي الكترونیكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
متقاضیان مي توانند بعد از انتشار فراخوان در سامانه ستاد نسبت به دریافت اسناد این مناقصه از طریق سامانه تداركات الكترونیك دولت )ستاد( اقدام نمایند.

شرایط مناقصه گران :
1- دارا بودن وارائه تصویر گواهي تأئید صلاحیت معتبر مبني بر انجام كار از اداره كل تعاون ،كار و رفاه اجتماعي استان محل فعالیت.

2-دارا بودن و ارائه تصویر گواهي تأئید صلاحیت  ایمني معتبر از اداره كل تعاون ،كار و رفاه اجتماعي استان محل فعالیت .
3-ارائه تصویر كلیه صفحات اساسنامه شركت،آگهي تاسیس شركت ،آگهي ثبتي آخرین تغییرات شركت و دارا بودن كد اقتصادي و شناسه ملي و ارائه 

تصویر كارت ملي ،شناسنامه مدیر عامل و اعضا هیئت مدیره شركت و تصویر گواهینامه ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش افزوده الزامي است.
4- تكمیل فرم شماره ۲ حراست.

5- كلیه اسناد شركت در تجدید مناقصه،فرم هاي پیش نویس قرارداد،شرح كار و مستندات مورد نیاز می بایست با مهر و امضا الكترونیكي درسامانه ستاد 
بارگزاري گردد ودرجلسه بازگشایي پاكات ,اسناد فیزیكي)كاغذي(و اسناد فاقد امضاي الكترونیكي)داراي امضاي گرم(به هیچ وجه مورد پذیرش نیست.

6- احراز امتیاز قابل قبول بر اساس معیارهاي ارزیابي کیفی امتیاز ۶۰ مي باشد و همچنین احراز امتیاز قابل قبول بر اساس معیارهاي ارزیابی توانمندي 
بهداشتي،ایمني و محیط زیست )ارزیابي HSE(  احراز امتیاز۶۰ می باشد .لازم به ذكر است كسب امتیاز قابل قبول ارزیابی توانمندي بهداشتي،ایمني و 

محیط زیست)ارزیابي HSE()احراز امتیاز ۶۰( پیش نیاز انجام ارزیابي كیفي مي باشد.
7- كلیه مناقصه گران مي بایست قبل از بارگزاري اسناد مناقصه صورتجلسه توجیهي را از سامانه ستاد دریافت و با علم و آگاهي كامل اعلام نرخ نمایند.

8- ضمانت نامه شركت در فرایند ارجاع كار مي بایست به مدت سه ماه از تاریخ تسلیم پیشنهاد دارای اعتبار باشد و مطابق با فرمت بارگذاري شده در 
سامانه ستاد )اسناد مناقصه( ارائه گردد.لازم به ذکر است اصل ضمانت نامه شركت در فرایند ارجاع كار و یا رسید فیش واریزي در پاكات به صورت لاك 
و مهر شده تا پایان وقت اداري اعلام شده ،تحویل كمیسیون مناقصات شرکت به آدرس كیلومتر ۵ جاده شهركرد – اصفهان -شركت ملي پخش فرآورده 

هاي نفتي منطقه چهار محال و بختیاري گردد.
9- عدم ممنوع المعامله بودن در سطح كلیه شركت هاي تابعه وزارت نفت)در صورت محرز شدن ،ضمانت /سپرده شركت در فرایند ارجاع كار به نفع 

مناقصه گزار ضبط خواهد شد.
10- ارائه كپي ضمانت نامه شركت در فرایند ارجاع كار جهت اخذ تایید یه هاي لازم ضمانت نامه به واحد امور مالي منطقه الزامي است.

11-روش بررسي قیمت و ارزیابي مالي در اسناد تجدید مناقصه :بر اساس ابلاغیه وزیر نفت ۲/۲۰-۷۹۶مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۱ دستورالعمل ارزیابي مالي و فرایند 
قیمت متناسب در مناقصات صنعت نفت اصلاحیه اول مي باشد. 

- لازم به توضیح است كلیه مدارك متقاضیان مي بایست با توجه  به ترتیب اعلام شده در شرایط تكمیلي تجدید مناقصه در سامانه ستاد بارگزاري گردد. 
اطلاعات تماس دستگاه تجدید مناقصه گزار: جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكات الف : به آدرس استان چهارمحال 
 و بختیاري-  شهركرد- كیلومتر ۵ جاده شهركرد -  اصفهان . شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه چهار محال و بختیاري- با شماره تماس

 ۳۳۳۳۵۹۵۲-۰۳۸ داخلي ۱۴۲ و ۲۳۵تماس حاصل فرمائید. 

 نوبت د  وم

آگهي برگزاري مناقصه عمومي 
شركت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایي به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومي به پیمانكاران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین)ریال (مبلغ برآورد )ریال(محل تامین اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

عملیات مدیریت بهره برداری و نگهداری و تعمیرات تصفیه خانه ها 402-2-233
15.167.047.195745.011.000جاریو ایستگاه های پمپاژ منطقه فولادشهر

عملیات مدیریت بهره برداری و نگهداری و تعمیرات تصفیه خانه ها 402-2-234
50.347.824.3041.800.434.000جاریو ایستگاه های پمپاژ منطقه خوانسار

86.731.652.4642.891.949.000جاریعملیات مدیریت بهره برداری آب منطقه خمینی شهر402-2-235

مهلت تحویل اسناد به دبِیرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : ۱۳:۰۰ روز شنبه به تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۱۱
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت ۰۸:۰۰ صبح روز یکشنبه به تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۱۲

دریافت اسناد : سایِت ایِنترنتِي
WWW.abfaesfahan.ir  شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات WWW.iets.mporg.ir        شماره تلفن گویا:  ۳۵۱۳۲۳۳۸- ۰۳۱
شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

وزارت نیرو
شرکت مهند  سی  آب و فاضلاب  کشور

تخصصی(
)ماد  ر 
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 شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي ایران- منطقه چهارمحال و بختیاري در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی )فشرده( یک مرحله ای
مربوط به برون سپاري پیمان تهیه،طبخ و توزیع غذاي گرم کارکنان عملیاتي منطقه با كد فراخوان ۲۰۰۲۰۹۲۱۵۴۰۰۰۰۰۳  را از طریق  سامانه تداركات 
الكترونیكي دولت )ستاد( برگزار نماید.شایان ذكر است كلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشائي 
پاكات از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 

عضویت قبلي ،مراحل ثبت نام در سایت مذكور و ریافت گواهي امضاي الكترونیكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
متقاضیان مي توانند بعد از انتشار فراخوان در سامانه ستاد نسبت به دریافت اسناد این مناقصه از طریق سامانه تداركات الكترونیك دولت )ستاد( اقدام نمایند.

شرایط مناقصه گران :
1- دارا بودن وارائه تصویر گواهي تأئید صلاحیت معتبر مبني بر انجام كار از اداره كل تعاون ،كار و رفاه اجتماعي استان محل فعالیت.

2-دارا بودن و ارائه تصویر گواهي تأئید صلاحیت  ایمني معتبر از اداره كل تعاون ،كار و رفاه اجتماعي استان محل فعالیت .
3-ارائه تصویر كلیه صفحات اساسنامه شركت،آگهي تاسیس شركت ،آگهي ثبتي آخرین تغییرات شركت و دارا بودن كد اقتصادي و شناسه ملي و ارائه 

تصویر كارت ملي ،شناسنامه مدیر عامل و اعضا هیئت مدیره شركت و تصویر گواهینامه ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش افزوده الزامي است.
4- تكمیل فرم شماره ۲ حراست.

5- كلیه اسناد شركت در تجدید مناقصه،فرم هاي پیش نویس قرارداد،شرح كار و مستندات مورد نیاز می بایست با مهر و امضا الكترونیكي درسامانه ستاد 
بارگزاري گردد ودرجلسه بازگشایي پاكات ,اسناد فیزیكي)كاغذي(و اسناد فاقد امضاي الكترونیكي)داراي امضاي گرم(به هیچ وجه مورد پذیرش نیست.

6- احراز امتیاز قابل قبول بر اساس معیارهاي ارزیابي کیفی امتیاز ۶۰ مي باشد و همچنین احراز امتیاز قابل قبول بر اساس معیارهاي ارزیابی توانمندي 
بهداشتي،ایمني و محیط زیست )ارزیابي HSE(  احراز امتیاز۶۰ می باشد .لازم به ذكر است كسب امتیاز قابل قبول ارزیابی توانمندي بهداشتي،ایمني و 

محیط زیست)ارزیابي HSE()احراز امتیاز ۶۰( پیش نیاز انجام ارزیابي كیفي مي باشد.
7- كلیه مناقصه گران مي بایست قبل از بارگزاري اسناد مناقصه صورتجلسه توجیهي را از سامانه ستاد دریافت و با علم و آگاهي كامل اعلام نرخ نمایند.

8- ضمانت نامه شركت در فرایند ارجاع كار مي بایست به مدت سه ماه از تاریخ تسلیم پیشنهاد دارای اعتبار باشد و مطابق با فرمت بارگذاري شده در 
سامانه ستاد )اسناد مناقصه( ارائه گردد.لازم به ذکر است اصل ضمانت نامه شركت در فرایند ارجاع كار و یا رسید فیش واریزي در پاكات به صورت لاك 
و مهر شده تا پایان وقت اداري اعلام شده ،تحویل كمیسیون مناقصات شرکت به آدرس كیلومتر ۵ جاده شهركرد – اصفهان -شركت ملي پخش فرآورده 

هاي نفتي منطقه چهار محال و بختیاري گردد.
9- عدم ممنوع المعامله بودن در سطح كلیه شركت هاي تابعه وزارت نفت)در صورت محرز شدن ،ضمانت /سپرده شركت در فرایند ارجاع كار به نفع 

مناقصه گزار ضبط خواهد شد.
10- ارائه كپي ضمانت نامه شركت در فرایند ارجاع كار جهت اخذ تایید یه هاي لازم ضمانت نامه به واحد امور مالي منطقه الزامي است.

11-روش بررسي قیمت و ارزیابي مالي در اسناد تجدید مناقصه :بر اساس ابلاغیه وزیر نفت ۲/۲۰-۷۹۶مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۱ دستورالعمل ارزیابي مالي و فرایند 
قیمت متناسب در مناقصات صنعت نفت اصلاحیه اول مي باشد. 

- لازم به توضیح است كلیه مدارك متقاضیان مي بایست با توجه  به ترتیب اعلام شده در شرایط تكمیلي تجدید مناقصه در سامانه ستاد بارگزاري گردد. 
اطلاعات تماس دستگاه تجدید مناقصه گزار: جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكات الف : به آدرس استان چهارمحال 
 و بختیاري-  شهركرد- كیلومتر ۵ جاده شهركرد -  اصفهان . شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه چهار محال و بختیاري- با شماره تماس

 ۳۳۳۳۵۹۵۲-۰۳۸ داخلي ۱۴۲ و ۲۳۵تماس حاصل فرمائید. 

 نوبت د  وم

آگهي برگزاري مناقصه عمومي 
شركت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایي به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومي به پیمانكاران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین)ریال (مبلغ برآورد )ریال(محل تامین اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

عملیات مدیریت بهره برداری و نگهداری و تعمیرات تصفیه خانه ها 402-2-233
15.167.047.195745.011.000جاریو ایستگاه های پمپاژ منطقه فولادشهر

عملیات مدیریت بهره برداری و نگهداری و تعمیرات تصفیه خانه ها 402-2-234
50.347.824.3041.800.434.000جاریو ایستگاه های پمپاژ منطقه خوانسار

86.731.652.4642.891.949.000جاریعملیات مدیریت بهره برداری آب منطقه خمینی شهر402-2-235

مهلت تحویل اسناد به دبِیرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : ۱۳:۰۰ روز شنبه به تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۱۱
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت ۰۸:۰۰ صبح روز یکشنبه به تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۱۲

دریافت اسناد : سایِت ایِنترنتِي
WWW.abfaesfahan.ir  شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات WWW.iets.mporg.ir        شماره تلفن گویا:  ۳۵۱۳۲۳۳۸- ۰۳۱
شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

وزارت نیرو
شرکت مهند  سی  آب و فاضلاب  کشور

تخصصی(
)ماد  ر 

w w w . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

فراترازکاغذ
پایگاه خبری

آنلاین

معاون وزیر صمــت و رئیس هیئت عامل 
ســازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران )ایمیــدرو( در جریان بازدید 
از خطوط تولید شــرکت فــولاد مبارکه و 
فرآیند تکمیل طرح های توسعه این شرکت 
تصریح کرد: فــولاد مباركه در حال اجرای 
ابرپروژه های ملی است که هریک در جایگاه 
خود تأثیر خاصی بر توسعه صنعت فولاد و 

تأمین پایدار انرژی دارد.
 محمدرضــا موثقی نیا  بــه همراه جمعی 
از مدیران ایمیــدرو از خطوط تولید فولاد 
مبارکــه و پروژه های توســعه در دســت 
اجرای این شــرکت از جمله احداث پروژه 
نورد گرم شــماره 2 و پروژه نیروگاه 914 
مگاواتی بازدید کرد و در جمع خبرنگاران 
گفت: پیش از هــر چیز باید به مدیرعامل 
فولاد مبارکه که از مدیران شایسته کشور 
است و همه همکاران این مجموعه که در 
حوزه صنعت فولاد و توســعه این صنعت 
نقش آفرینی می کنند، خداقوت بگویم و از 

آنها تشکر  کنم.
وی گفت: زیــارت مزار شــریف دو تن از 
شهدای گمنام دفاع مقدس به خاک سپرده 
شده در این شــرکت حسن مطلع خوبی 
بر بازدید امروز و یــادآور این مهم بود که 
موفقیت هــای امروز کشــور مرهون خون 
شهدای گران قدر 8 ســال دفاع مقدس و 

شهدای مدافع حرم است.
موثقی نیا تصریح کرد: بازدید امروز از فولاد 
مبارکــه به خوبی گواه این اســت که طی 
چند ســال اخیر اقدامات بسیار خوبی در 
زمینه های تولید و توسعه و نیز مصرف بهینه 
آب در صنعت فولاد انجام شده است به ویژه 

ایــن که در بعضی از موارد فولاد مبارکه بر 
لبه های تکنولوژی جهانی در حال حرکت 

است.

پروژه نورد گرم2 فولاد مبارکه از 
ابرپروژه های ملی است

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تأکید 
بر این که ابرپروژه نورد گرم شماره ۲ فولاد 
مبارکه از بزرگ ترین پروژه های ملی است، 
اظهــار امیدواری کرد: ایــن پروژه با همت 
مدیران این مجموعه و سایر عوامل مرتبط 
هرچه سریع تر به بهره برداری برسد و کشور 
را از واردات بسیاری از محصولات فولادی 

بی نیاز سازد.
 وی در بخــش دیگری از ســخنان خود 
با اشــاره به اینکه فــولاد مبارکه در حوزه  
اســتفاده بهینه از منابع انــرژی و آب نیز 
اقدامــات مؤثر و خوبی انجام داده اســت، 
خاطرنشان کرد: پیشرفت پروژه های توسعه 
در فولاد مبارکــه از جمله احداث نیروگاه 
۹۱۴ مگاواتی این مجموعه نشان می دهد 
که به زودی بخش اول این نیروگاه وارد مدار 
می شود و نه تنها می تواند از بار موجود روی 
شبکه بکاهد بلکه تا حد زیادی فولاد مبارکه 
را از وابستگی به برق شبکه سراسری بی نیاز 
می سازد. درعین حال با بهره برداری از این 
نیروگاه شرایطی فراهم خواهد شد که این 
شــرکت بدون توقف های ناشی از کمبود و 
محدودیت های حوزه انرژی بتواند همچنان 

با قوت به کار تولید همت گمارد.

روند اجرایی بالغ بر 132 پروژه در گروه 
فولاد مبارکه به خوبی در حال انجام است

محمد یاســر طیب نیــا مدیرعامل فولاد 
مبارکه نیــز در جریان این بازدید تصریح 
کرد: شــرکت فولاد مبارکه از پیشتازان 
تولید فولاد و اجرای پروژه های توســعه 
در کشــور اســت و به لطف خداوند و با 
حمایت هــای دولت محتــرم، هم اکنون 
روند پرشــتاب اجرای بالغ بر ۱۳۲ پروژه 
توســعه در گروه فولاد مبارکه به خوبی و 
مطابق با برنامه های در نظر گرفته شــده 

در جریان است.
 طیب نیــا با بیان این که خوشــبختانه 
پروژه هایی کــه در همین دولت در فولاد 
مبارکــه وارد فاز اجرا شــده اند، امروز با 
پیشــرفت قابل ملاحظــه ای در آســتانه 
بهره برداری هســتند، ادامه داد: به حول 
و قوه الهــی و با همت همکاران این روند 
پرشــتاب ادامه خواهد داشــت و انتظار 
می رود دولت محترم و سایر مسئولان در 
حوزه هــای تکمیل زنجیره فولاد از جمله 
در تأمیــن مواد اولیه و معدنی و توســعه 
ناوگان حمل ونقل فــولاد مبارکه را یاری 
دهند چرا که امروز در بالا و پایین دســت 
زنجیره صنعت فولاد کشور در حوزه های 

یاد شده دچار کمبود هستیم. 
وی با اشــاره به نوید معاون وزیر صمت از 
اراده دولــت برای رفع چالش های موجود 
در زنجیره فولاد، تصریح کرد: به طورقطع 
با بهره بــرداری طرح های توســعه فولاد 
مبارکه از جملــه نیروگاه 914 مگاواتی و 
نورد گرم شــماره 2 فولاد مبارکه بخش 
قابل توجهی از کاســتی های حوزه انرژی 
برق و نیاز کشور به بسیاری از گریدهای 

فولادی خاص مرتفع خواهد شد.

معاون وزیر صمت و رئیس هیئت عامل ایمیدرو در بازدید از فولاد مبارکه مطرح کرد؛:

اجرای ابرپروژه های ملی فولاد مبارکه در راستای تامین انرژی پایدار


